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Glasilo skupščine občine in samoupravnih interesnih skupnosti občine Ljubljana moste-polje

te VSEBINE:

ffoblematika in razvojna vprašanja gostinstva v občini Ljubljana 
^oste-Polje

^oblematika štipendiranja v občini Ljubljana Moste-Polje glede na 
^Jene razvojne možnosti
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Na podlagi 70. člena poslovnika skupščine občine Ljubljana 
Moste-Polje

sklicujeva
SKUPNO ZASEDANJE ZBORA 

ZDRUŽENEGA DELA (6. seja) in ZBORA 
KRAJEVNIH SKUPNOSTI (6. seja), ki bo 

v sredo, dne 24. septembra 1986 ob 15.30

v sejni dvorani Skupščine občine Ljubljana Moste-Polje, Ljub
ljana, Proletarska c. 1.
Predlagava naslednji

DNEVNI RED:
1. Izvolitev komisij za verifikacijo pooblastil in imunitetne 

zadeve delegatov ter ugotovitev sklepčnosti
2. Potrditev zapisnika skupnega zasedanja zbora združenega 

dela, zbora krajevnih skupnosti in družbenopolitičnega zbora 
z dne 15. julija 1986

3. Predlogi in vprašanja delegatov
4. Problematika in razvojna vprašanja gostinstva v občini 

Ljubljana Moste-Polje
5. Problematika štipendiranja v občini Ljubljana Moste-Po

lje glede na njene razvojne možnosti
6. Osnutek dogovora o spremembah in dopolnitvah dogovo

ra o oblikovanju in razporejanju sredstev splošne porabe v ob
činah in mestu Ljubljana za leto 1986

7. Osnutek odloka o spremembah in dopolnitvah odloka o 
proračunu občine Ljubljana Moste-Polje za leto 1986

8. Predlog družbenega dogovora o priznavalninah udeležen
cev NOV

9. Poročilo o delu začasnega kolegijskega poslovodnega or
gana v OŠ Jože Moškrič

10. Predlog sklepa o podaljšanju in spremembah začasnega 
ukrepa družbenega varstva v OS Jože Moškrič

11. Predlog odloka o spremembi odloka o ustanovitvi uprav
nih družbenih svetov

12. Poročilo o uresničevanju sklepov in stališč občinske 
skupščine za obdobje januar-junij 1986

13. Osnutek periodičnega načrta dela zborov občinske skup
ščine za obdobje oktober-december 1986

14. Kadrovske zadeve
Delegiranje delegatov in obravnava gradiva za 4. seje zborov 
Skuščine mesta Ljubljane

15. Program za izboljšanje okolja v Ljubljani in poročilo o 
akcijah v zvezi z odstranjevanjem posebnih odpadkov, ki og
rožajo okolje

16. Poročilo o usmeijenem izobraževanju v Ljubljani
17. Osnutek odloka o določitvi in spremembi imen cest, ulic 

in trgov na območju mesta Ljubljane
18. Obravnava ostalega gradiva za 4. seje zborov Skupščine 

mesta Ljubljane
PREDSEDNICA

ZBORA KRAJEVNIH SKUPNOSTI 
Vesna JUVAN-GOTOVAC, l.r.

PREDSEDNIK
ZBORA ZDRUŽENEGA DELA 

Bojan KOVAČIČ, l.r.

Na podlagi 70. člena poslovnika skupščine občine Ljubljana 
Moste-Polje

sklicujem
6. SEJO DRUŽBENOPOLITIČNEGA ZBORA, 
ki bo v sredo, dne 24. septembra 1986 ob 15.30

v sejni sobi št. 74/11 Skupščine občine Ljubljana Moste-Polje, 
Ljubljana, Proletarska c. 1.

Predlagam naslednji

DNEVNI RED:

L Ugotovitev sklepčnosti
2. Potrditev zapisnika skupnega zasedanja zbora združenega 

dela (5. seja), zbora krajevnih skupnosti (5. seja) in družbeno
političnega zbora (5. seja) z dne 15. julija 1986

3. Predlogi in vprašanja delegatov
4. Problematika in razvojna vprašanja gostinstva v občini 

Ljubljana Moste-Polje
5. Problematika štipendiranja v občini Ljubljana Moste-Po

lje glede na njene razvojne možnosti
6. Osnutek dogovora o spremembah in dopolnitvah dogovo

ra o oblikovanju in razporejanju sredstev splošne porabe v ob
činah in mestu Ljubljana za leto 1986

7. Predlog odloka o spremembah odloka o ustanovitvi up
ravnih družbenih svetov

8. Predlog družbenega dogovora o priznavalninah udeležen
cev NOV

9. Poročilo o delu začasnega kolegijskega poslovodnega or
gana v OŠ Jože Moškrič

10. Predlog sklepa o podaljšanju in spremembah začasnega 
ukrepa družbenega varstva v OS Jože Moškrič

11. Poročilo o uresničevanju sklepov in stališč občinske 
skupščine za obdobje januar-junij 1986

12. Osnutek periodičnega načrta dela zborov občinske skup
ščine za obdobje oktober-december 1986

13. Kadrovske zadeve

PREDSEDNIK
DRUŽBENOPOLITIČNEGA ZBORA 

Lovro UŠENIČN1K, l.r.

GRADIVO:

-za 2.,4.,5.,7.,8.,9., 10., 11., 12.in 13. točko je objavljeno 
v Delegatski tribuni št. 8/86

- za 6. točko je bilo objavljeno v Delegatskem gradivu SML 
št. 2/86

GRADIVO:
- za 2., 4., 5., 8., 9., 10., 11., 12., 13. in 14. točko je objavljeno 

v Delegatski tribuni št. 8/86
- za 7. točko je bilo objavljeno v Delegatski tribuni št. 6/86
- za 6. točko je bilo objavljeno v Delegatskem gradivu SML 

št. 2/86
- za 15., 16., 17. in 18. točko je objavljeno v Delegatskem 

gradivu SML št. 3/86

legatsko tribuno. ___________ __________^



GRADIVO ZA SEJE ZBOROV SKUPŠČINE

PROBLEMATIKA
IN RAZVOJNA VPRAŠANJA 

GOSTINSTVA V OBČINI 
LJUBLJANA MOSTE-POLJE

1. UVOD
Občinska skupščina in izvršni svet že nekaj let intenzivno sprem

ita stanje, možnosti in razvoj tercialnih dejavnosti gospodarstva v 
!!aš' občini. Osnovno vodilo izvršnega sveta pri analizah stanja in 
el urostih razv°Ja posameznih dejavnosti je omogočiti celovit in po- 
aobljen vpogled v problematiko posamezne dejavnosti v občini in šir-

amžbenopolitični skupnosti ter v skladu z ugotovljeno problema- 
:'K° tudi sprejem aktivnosti za realizacijo ukrepov, ki naj bi tem de
dnostim zagotovile povečanje gospodarske učinkovitosti in tudi hit- 

eJsi razvoj.

■1. POMEN GOSTINSTVA V
gospodarstvu občine

Gostinstvo v občini predstavljajo štiri organizacije združenega dela 
Področja družbenega sektorja. Organizacije ustvarijo le 0,3 % celot- 

a.eBa prihodka in 0,6 % dohodka občine ter zaposlujejo 1,1 % zapo
rnih v gospodarstvu. Iz navedenih podatkov kot tudi iz primeijave 
.'Pestom izhaja, da dejavnost gostinstva v strukturi občinskega gos
podarstva ne predstavlja pomembnejšega deleža.

Organizacije, ki imajo sedež v naši občini, opravljajo naslednje de- 
Javnosti:

a) dve s področja drugih gostinskih storitev
figovec - v okviru katere je organizirano v naši občini 5 enot ir. ena 

cp°ta v občini Ljubljana-Center. Glavna dejavnost delovne organiza- 
0j!e je opravljanje prenočitvene, restavracijske in bifejske dejavnosti, 
Cj.8anizacija piknikov in gostinskih prireditev izven delovne organiza-

ABC Pomurka DO Slavka Moste - ima 9 enot v naši občin in 5 
a°t v občini Ljubljana-Center. Delovna organizacija je registrirana 
^ Pripravo in prodajo vseh vrst toplih in hladnih jedi.

b) Dve s področja gostinskih storitev prehrane 
j Papirnica Vevče TOZD Družbeni standard, v okviru katere delu- 

Počitniški dom, samski dom, papirniška restavracija, vlečnica ir 
j^Parica na Trebeljevem, pralnica, kopališče in športni park. S svoje 
S| Ja.vn°stjo TOZD zadovoljuje potrebe družbenega standarda zapo- 

B'h v Papirnici ter deloma tudi občanov v ožji in širši okolici 
ce” n TOZD Restavracija - organizira družbeno prehrano za delav- 

ti i» C in za delavce komitentov na njihovem območju.

področju gostinstva tudi dve delovni skupno 
^ Gradis - Uprava delavskih domov), ki jih v gradivu ne zaje 

Zajeta pa tudi ni edina organizacija s področja turizma v naš 
etVo»ni’ 'n s'ccr Emona Globtour. Delovna organizacija ima vse svoji 
s'užb 0r8an*z*rane izven občine, v naši občini pa ima samo skupn

nav0,e8 teh štirih organizacij združenega dela pa so v gradivu obrav 
cjj aPe tudi poslovne enote (menze, bifeji, samski domovi) organiza 

y Področja ostalih negostinskih organizacij, 
sel^cujgostinskih °^ratova*n'c (zlasti s ponudbo hrane) je v privatnen

lij- DOSEDANJI RAZVOJ 
jjOSTlNSTVA IN NAČRTOVANI 
'4ZVOJ V OBDOBJU 1986-1990
.r^njihPr^j^jih deset let v občini ni bil načrtovan ali realiziran večji n< 

I ek gostinske dejavnosti. Na osnovi podatkov Službe družbene*

knjigovodstva lahko ugotovimo, da so bili finančni rezultati gostin
stva slabši kot v prvi polovici srednjeročnega obdobja 1981-1985, na 
kar so v veliki meri vplivali zaostreni pogoji gospodarjenja. Povečali 
so se življenjski stroški prebivalstva, kar seje odražalo na manjši kup
ni moči zaposlenih in ostalih potrošnikov. Po drugi strani pa je bila 
zabeležena visoka rast cen osnovnega repromateriala, to so živila, pi
jače in ostalo, zaostren in zmanjšan pa je bil tudi uvoz določenih za 
gostinstvo najbolj donosnih artiklov. To se je odražalo na finančni 
uspešnosti, saj organizacije vse te podražitve in omejitve niso uspele 
v zadostni meri nadomestiti v končni ceni svojih storitev. Cene gos
tinskih storitev so bile stalno pod kontrolo in celo administrativno za
držane.

Težave v razvoju gostinstva so tudi v tem, daje zaradi pomanjkanja 
sredstev za razvoj gostinstvo v preveliki meri planiralo pridobiti banč
na in združena sredstva. Zaradi zaostrenih pogojev gospodarjenja in 
s spremembami kreditnih pogojev pa je teh sredstev bilo čedalje manj, 
z lastnimi sredstvi pa je gostinstvo že od nekdaj razpolagalo v pre
majhni višini. To pa je tudi eden od vzrokov, da so investicije v go
stinstvu v občini stagnirale, s tem pa tudi razvoja ni bilo. Zanimiv je 
podatek, daje celotno gostinstvo občine kljub 138 %-nemu povečanju 
v letu 1985 v primerjavi z letom 1984 ustvarilo le 754.209 tisoč din 
prostih sredstev za nove investicije.

Realizirane investicije preteklih let skoraj v celoti predstavljajo sa
niranje obstoječega stanja in manjše modernizacije, ter so kot take pri
spevale le k delnemu kvalitetnemu dvigu nivoja ponudbe gostinstva. 
Od večjih načrtovanih investicij so organizacije odstopile (ABC Po
murka DO Slavija Moste - prehrambeni center v Štepanjskem nase
lju) ali pa so prenesle investicije v to srednjeročno obdobje (grad Ko
deljevo in grad Fužine). Večja realizirana investicija je bila le moder
nizacija in povečava zmogljivosti obrata družbene prehrane BTC 
TOZD Restavracija.

Večjega napredka v prejšnjih letih tudi ni bilo na področju razvoja 
gostinske dejavnosti na izletniških in kulturnih točkah v občini. Del
no je bil obnovljen Dom II. grupe odredov na Jančah, modernizirani 
delno obrati v privatnem sektorju, novih večjih kapacitet pa ni bilo. 
V zadnjih letih srednjeročnega obdobja 1981-1985 je bil večji pouda
rek dan razvoju kmečkega turizma v občini. V ta namen so bila dana 
sredstva Skupnosti za pospeševanje kmetijstva izvršnega sveta, Raz- 
vojno-gospodarske skupnosti občine, zadruge in turističnega društva. 
Z obratovanjem je pričela tudi že preusmerjena kmetija na Malem 
vrhu.

Poseben problem v občini predstavlja finančna uspešnost organiza
cij, ki se ukvaijajo z družbeno prehrano. Organizacijo družbene pre
hrane kot glavno dejavnost ima BTC TOZD Restavracija in Papirni
ca Vevče. Vzrokov za takšno poslovanje je več: zahtevana je visoka 
kvaliteta hrane, ker večini delavcev predstavlja malica glavni obrok, 
temu naj bi sledila nižja cena posameznega obroka, zaradi organizacij 
lastnih kuhinj v OZD predstavlja večji problem zagotovitev novih na
ročnikov (oz. izkoriščenost razpoložljivih kapacitet) in prevozi malic 
ter organizacija razdelilnih mest. Rentabilnost poslovanja družbene 
prehrane in ustvaijanje minimalne akumulacije pomeni pripravo 
hrane v večjem številu obrokov oz. v popolni izkoriščenosti kapacitet. 
Izredno problematično je tudi usklajevanje cen posameznih obrokov, 
saj so organizacije s svojimi sredstvi za povračilo stroškov družbene 
prehrane omejene.

A. DRUŽBENI SEKTOR

1. Število gostinskih obratov

V občini Ljubljana Moste-Polje imamo v letu 1986 po statističnih 
podatkih 47 družbenih obratov gostinske dejavnosti. V primerjavi z 
letom 1981 seje to število povečalo za 31 %, vendar ugotavljamo, da 
večjega napredka na tem področju ni doseženega, saj se povečava ka
pacitet v glavnem nanaša na povečano število delavskih restavracij na 
odprtih gradbiščih.
TABELA l: Stanje gostinskih lokalov družbenega sektorja

št.
1981

obratov število zaposl.
1986 IND. 1981 1986 IND.

Št.zap 
1981

.na obr. 
1986 IND

gostilne 4 6 ISO 46 58 126 H ,5 9.7 84
bifeji 15 20 133 74 93 126 4.9 4.7 96
obr.dr,prehr. 16 20 125 274 315 128 15,4 15,8 103
planinski dom 1 i 100 1 1 100 1 1 100

SkupeJ : 36 47 131 368 467 127 10,2 9,9 9-

3



V družbenem sektoiju je v letu 1986 v gostinskih enotah zaposlenih 
467 delavcev. Število zaposlenih seje v primerjavi z letom 1986 po
večalo za 27 %, na posamezni obrat pa je v letošnjem letu zaposlenih 
povprečno 9,9 delavcev. Glede na različno dejavnost obratov (bifeji, 
kuhinje, menze), direktna primeijava zaposlenih po obratih ni mož
na.

Iz podatkov tabele 2 - stanje gostinskih lokalov družbenega in za
sebnega sektorja - ugotavljamo, daje ta razvoj zelo enostranski, in si
cer, da beležimo večje stopnje razvoja gostinstva predvsem v bolj do
nosnih strokah, to je v porastu števila okrepčevalnic in bifejev. Na 
osnovi teh podatkov lahko ugotovimo, da se stanje na področju gos
tinstva oz. predvsem večjega in kvalitetnejšega nudenja hrane ne iz
boljšuje, ob rastočem številu prebivalstva (v občini je že 72.000 pre
bivalcev), lahko realno ocenimo, da stanje na tem področju celo stag
nira. To velja predvsem za področja občine, ki so bila hitreje urbani
zirana in naseljena v zadnjih dveh srednjeročnih obdobjih oz. se še na
seljujejo: ožje področje Štepanjskega naselja, Fužine, Nove Jarše, 
Moste in Selo ter deloma tudi v starejših primestnih soseskah, zlasti 
pa v Zalogu. Zaradi sprostitve predpisov na področju pridobivanja 
obrtnih dovoljenj za specializirane okrepčevalnice in bifeje lahko na 
osnovi podatkov zadnjih let ugotovimo, da interesa za odpiranje kva
litetnih lokalov s hrano ni. Vzrok je v manjši donosnosti hrane in večji 
donosnosti pijač ter delovnem času v obratih s hrano (izmene, nočno 
delo). Poleg tega je naša občina tudi turistično še nerazvita, kar pome
ni tudi manjši obisk v gostinskih obratih.

Ponudba v gostinskih obratih in njihovi programi so klasični. V ob
čini sta dve diskoteki, nekaj športno - rekreacijskih objektov ter nekaj 
specializirane ponudbe hrane (slovenske in srbske), ostalih za potroš
nika v tej dejavnosti zanimivih dopolnitev ni. V kolikor se gostinstvo 
v občini želi oživiti, je nujno potrebno več naporov v OZD posvetiti 
tudi temu področju. Glede na situacijo v občinskem gostinstvu se 
mora v razreševanje te problematike vključiti Gospodarsko zbornico, 
Ljubljansko turistično zvezo in tudi Turistično društvo Ljubljana 
Moste-Polje.

2. Zaposleni in kvalifikacijska struktura

TABELA 3: Kvalifikacijska struktura zaposlenih v družbenem 
sektoiju v letu 1986

Stopnja izobrazbe %
skupaj 100
Visoka 0
višja 1,23
srednja 6,58
nižja • 0,82
VKV 2,88
KV 32,92
PKV 28,80
NKV 26,74

Zaradi že opisanih problemov je v gostinstvu fluktuacija zelo veli
ka, pomanjkanje ustreznega kadra velike, na delih in nalogah pa kljub 
vseh sprejetih programih in aktivnostih ostajajo delavci z neustrezno 
strokovno kvalifikacijo. Ti delavci (ki jim včasih manjkata tudi dve 
stopnji strokovne izobrazbe) ne morejo opravljati dela uspešno in 
kvalitetno. Po podatkih gospodarske zbornice pa organizacije (ne 
samo v naši občini, ampak v širšem prostoru) preslabo izvajajo svoje 
programe dopolnilnega izobraževanja. Na šoli za gostinstvo v Ljub
ljani izvedejo vsako leto preko 30 raznih izpopolnjevalnih tečajev za 
potrebe gostinstva za družbeni in zasebni sektor, zato bi morale OZD 
v svoje planske dokumente nujno vključiti nalogo tekočega in stalnega 
dopolnilnega izobraževanja gostinskih delavcev, v kar bi se moral v 
največji meri vključiti tudi zasebni sektor, saj bo le na ta način lahko 
zagotoviti kvalitetnejše nudenje gostinskih uslug tako v družbenem in 
privatnem sektorju.

Problemi v družbenem in zasebnem gostinstvu so tudi na kadrov
skem področju. Zaradi nizkih osebnih dohodkov ter specifičnega de
lovnega časa je v gostinstvu visoka fluktuacija zlasti kvalificirane de
lovne sile, in sicer kuharjev in natakarjev. Glede na to, da delavci zato 
odhajajo v ostale dejavnosti, so gostinci zaposlovali kvalifikacijsko 
neustrezno delovno silo. To pa se odraža tudi na kvaliteti storitev ob
činskega gostinstva. Večjega pozitivnega premika na tem področju ni 
dafo tudi redno in dopolnilno izobraževanje. Izredno slaba kvalifika
cijska struktura (55,59 % zaposlenih ima PKV in NKV izobrazbo, v 
gostinstvu je zaposlenih le 1,23 % delavcev z višjo izobrazbo, delavcev 
z visoko izobrazbo v gostinski dejavnosti ni) je razvidna iz tabele 3.

3. Promet in količinska prodaja pijač

V naši občini je promet v gostinstvu v obdobju 1981-1984 naraščaj 
hitreje kot je naraščal promet v mestu, in sicer po 42,6 %-ni poprečni 
stopnji rasti. Zadnji uradni podatki so za leto 1984. V tem letuje go
stinstvo občine ustvarilo 840 799 tisoč din prometa. Dinamika rasti 
prometa v gostinstvu je ugodna in se iz leta v leto povečuje, vendar 
je taka rast tudi deloma posledica novih obratov in deloma rasti cen 
gostinskih storitev, ki so v tem obdobju naraščale s povprečno letno 
stopnjo rasti 35,9 %. Manjša rast od povprečja je dosežena v privat
nem sektoiju.

TABELA 4: Promet v gostinstvu v letu 1981 in 1984 (v tosoč din)

1981
0 B 4 
delei 
1981

I N A 
1984 delež

1984
Indeks St.

rasti 1981 delež
1981 1984

MESTO
delei
1984 1ND-

St.
rasti

Skupaj 290.062 100 840.799 100 289,87 42,6 3.584.664 100 8.772.671 100 244,73 34,8
- družbeni sektor 223.293 100 680.503 100 304,76 45,0 3.268.269 100 7.847.222 100 240,10 33,9
- zasebni sektor 66.769 100 160.296 100 240,08 33,9 316.395 100 925.449 100 292,50 43,0

hrana 122.803 42,3 376.707 44,8 306,76 45,3 1.566.869 43,7 3.747.403 42,7 239,17 33,7
- družb, sektor 105.393 47,2 324.230 47,6 307,64 45,4 1.468.743 44,9 3.429.170 43,7 233,48 32,7
- zasebni sektor 17.410 26,7 52.477 32,7 301,42 44,5 98.126 21,5 -'18.233 34,6 324,31 43,0

pljBia 149.361 51,5 421.931 50,2 282,49 41,4 1.492.932 41,6 3.672 142 12,4 245,97 35,0
- družb, sektor 105.207 47,1 320.656 47,1 304,79 45,0 1.293.602 39,6 3.098.158 39,5 239,50 33,8
- zasebni sektor 44.154 66,1 101.275 63,2 . 229,37 31,9 199.330 63,0 573.984 62,0 287,9 42 j 3

ostalo 17.898 6,2 42.161 5.0 235,56 33,0 524.663 14,6 1.354.026 15,4 257,98 37,1
- družb, sektor 12.693 5,7 35.617 5,2 280,60 41,0 505.924 15,5 1.320.794 16,8 261,07 37,7
- zasebni sektor 5.205 7,8 6.544 4,1 125,73 7,9 18.939 6,0 33.232 3,6 175,47 20,6

Iz strukture gospodarskega prometa je razvidno, da družbeni sektor 
gostinstva ustvarja 81 % prometa gostinstva občine. K tako visokemu 
deležu pripomore v veliki meri promet, dosežen v delavskih restav
racijah in obratih družbene prehrane. Med posameznimi vrstami sto
ritev predstavljata v nasprotju z zasebnim sektorjem skoraj z enakim 
deležem hrana (47,6 %) in pijača (47 %), dočim ostale storitve pred
stavljajo le 5,2 %-ni delež. Večjih premikov v strukturi prometa od 
leta 1981 do 1984 ni v družbenem sektorju, saj seje delež storitev hra
ne povečal v tem obdobju le za 0,4 indeksne točke. Kljub povečane
mu deležu prometa od hrane v skupnem prometu, ugotavljamo, da se 
preusmeritev k prodaji pijače in stagnacija storitev hrane še vedno

nadaljuje. Če pri tem upoštevamo, da so se povečale tudi cene živil (s 
44 %-no stopnjo rasti) in pijače (alkoholne s 34,4 %-no stopnjo rasti)* 
ugotovimo, da prestrukturiranja v smeri večje prodaje hrane ni.

To ugotovitev potrjujejo tudi količinski podatki za opazovano ob
dobje. Količinsko prodajo spremlja Zavod za statistiko le za določene 
pijače. Med posameznimi vrstami pijače je bila v letu 1984 največja 
poraba, in sicer 9.105 hi piva, ki pa seje v primeijavi z letom 19°* 
zmanjšala za povprečno 0,8 % letno. Znatno se je povečala prodaj3 
vina (s stopnjo 5,2) in žganja (s stopnjo 6,2 %). Sadnim sokovom, dru
gim brezalkoholnim pijačam in slatinam pa se iz leta v leto zmanj$uje 
količinski promet.
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TABELA 5: Količinska prodaja pijač v gostiščih v letu 1981 in 1984 (v hi)

1981 delež
1981

0 B C 
1984

I N A 
delež 
1984

IND. St.rasti 1981 delež
1981

MESTO
1984 ' delež 

1984 IND. St. rasti

r,„„ 12.778 100 11.323 100 88,61 - 3,9 105.976 180 82.815 100 78,15 - 7,9
9.322 72,9 9.105 80,4 97,67 - 0,8 91.794 66,6 69.758 84,2 75,99 - 8,7

3.456 27,1 2.218 19,6 64,18 - 13,7 14.182 13,4 13.057 15,8 92,05 - 2,7

4.330 100 4.891 100 112,96 4.1 31.029 100 32.673 100 105,30 1,6

2.796 64,6 3.259 66,6 116,56 5,2 24.665 79,5 25.529 78,1 103,50 1,2
1.534 35,4 1.632 33,4 106,39 2.1 6.364 20,5. 7.144 21,9 112,26 3,9

iganje 362 100 402 100 111,05 3,6 3,660 100 3.495 loo 95,49 - 1.5
264 73 316 78,6 119,7 6.2 3.173 86,7 2.996 85,7 94,42 - 1,9

98 27 86 21,4 87,76 - 4.3 487 13,3 499 14,3 102,46 0,8

druce žcan.pijače 498 100 431 100 86,55 . 4.7 5.474 100 4.212 100 76,95 - 8,4

- družb. sekt. 343 68,9 301 69,8 87,70 v- 4,3 4.810 87,9 3.566 84,7 74,14 - 9,5
155 31,1 130 30,2 83,87 - 5.7 664 12,1 646 15,3 97,29 - 0.9

sadni sokovi 1428 100 1284 100 89,92 - 3,5 15.956 100 13.718 100 85,97 - 4,9

- družb. sekt. 1085 76 1026 80 94,56 - 1.8 14.417 90,3 12.074 88 83,75 - 5,7
343 24 258 20 75,22 - 9,1 1.539 9.7 1.644 12 106,82 2,2

druge brezalk.
3657 100 3119 100 85,29 - 5.2 33.303 100 27.253 100 81,83 - 6,5

- družb. sekt. 2790 76,3 2423 77,2 86,85 - 4,6 29.231 87,8 23.077 84,7 78,95 - 7,6
- zas. sekt. 867 23,7 696 22,3 80,28 - 7,1 4.072 12,2 4.176 15,3 102,55 0,8

slatina 3114 100 2766 100 88,82 - 3,9 20.197 100 20.336 100 100,69 0,2
- družb. sekt. 2359 75,7 2005 72.5 84,99 - 5.3 17.157 84,9 16.469 81 95,99 - 1,4
- zas. sekt. 755 24,3 761 27,5 100,79 0,3 3.040 15,1 3.867 19 127,20 8,3

T C-ibanje cen gostinskih storitev TABELA 7: Poprečne letne stopnje rasti cen na drobno (v %)

podatkih Zavoda SR za statistiko so se v opazovanem obdobju 
(5®® gostinskih storitev povečale s povprečno stopnjo rasti 35,9 %. V 
, e!' je prikazano gibanje cen znotraj tega obdobja. Iz podatkov je 
,azvidno, da so cene najbolj narasle v letu 1983 (za 34,7 %) in 1984 
i23 46,6 %). V okviru posameznih gostinskih storitev so se cene naj- 
°°l) Povečale pri pripravljenih jedilih (s stopnjo 39,0 %), pri jedilih po 
Wočiiu (s stopnjo 37,3 %), brezalkoholnih pijačah (s stopnjo 38,4 %) 
n alkoholnih pijačah (s stopnjo 36,5 %).

lABELA 6: Povprečne letne stopnje rasti cen gostinskih storitev v le- 
"”1981-1984 (v %)

1982 1983 1984 1981
1984

Skupaj 26,8 34,7 46,6 35,9
jedila 29,3 36,2 44,4 36,6
začetna 30,7 33,4 41,4 35,6
Pripravljena 
Pečenke - jedi

32,4 38,1 48,0 39,0

Po naročilu 28,0 40,2 46,1 37,3
' Prikuhe 29,7 29,8 38,6 34,1
solate 26,9 31,6 36,5 32,7
sladice 24,7 28,7 47,2 33,4

' kruh 28,2 30,5 42,8 35,3
Jrikoholne pijače 24,0 36,0 46,4 36,5
brezalkoh.pij. 25,3 37,3 51,4 38,4
EtSloč 15ča 25,9 24,3 49,1 30,0

Oblikovanje cen v gostinstvu in cene same so bile zadnja leta eden

nt-!ciPu »indeksiranja« in kot take niso pokrivale stroškov, enostav-
°dr^ razširjene reprodukcije, niso pa bile (in še niso) med drugim tudi 
goxa? kvalitete storitev. Dosedanja cenovna politika namreč ni orno- 
8osr 8 diferenciacije cen v posameznih obratih. S sprostitvijo cen v 
tni^stvu, ki je začelo veljati v letu 1985, gostinske organizacije po 

ani hočejo slediti povečanju stroškov, po drugi strani pa si želijo 
aljtj 0viti večja akumulacijska sredstva ter tudi boljše pogoje za nad- 
v4ni razv°j- kar pa jim v zadnjem času preveč ne uspeva. Pri obliko- 
ličn ° Ccne je glavno vodilo nabavna cena, marža, drugi stroški in raz
ne , obveznosti. Cene OZD formirajo v odstotku na vhodne surovi- 
koiiv odstotek pa glede na stalne podražitve surovin stalno upada, v 
lUae'0r že|ijo obdržati konkurenčne cene uslug. Tako prihaja do si- 

% da se kljub dvigu cen realno dohodek manjša, zaradi višjih cen 
reJ,?da tudi fizični obseg prodaje. To pa vpliva na dosežen finančni 

u>tat in sredstva za akumulacijo in razširjeno reprodukcijo.

živila 49,1 44,0
vrtnine 61,6 54,3
sadje 59,5 48,2
meso 34,2 42,0
alkohol.pij. 47,4 34,4
kurjava, razs. 53,4 38,5
higijenske, čis-
tilne potreb. 61,1 35,9
goriva , , , 54,6 46,5

4. Finančna uspešnost

Organizacije združenega dela gostinstva občine so v letu 1985 ust
varile 784.343 tisoč din celotnega prihodka. V primerjavi s podsku
pino v republiki ugotavljamo, da so doseženi rezultati slabši. Celotni 
prihodek je v obdobju 1981-1985 naraščal s povprečno stopnjo rasti 
41,7 % (v republiki 50,3 %) in dohodek s 44,3 % (v republiki 50,9 %). 
Število zaposlenih se je zmanjšalo poprečno letno za 3,6 %.

Na formiranje celotnega pnhodka je v veliki meri vplivalo gibanje 
cen. Podatke o gibanju cen gostinskih storitev imamo le za obdobje 
1981-1984. V tem obdobju so se povečale povprečno letno za 35,9 %.

Če zopet primerjamo občinske podatke z republiškim, ugotovimo, 
daje v obdobju 1981-1985 del čistega dohodka za OD v povprečju 
naraščal letno počasneje (44,2 %) kot v republiki (51,4%), po drugi 
strani pa je za 4,5 indeksne točke letno počasneje naraščal tudi de! čis
tega dohodka za razširitev in izboljšanje materialne osnove dela. 
Kljub zmanjšanju zaposlenih seje dohodkovna produktivnost občin
skega gostinstva povečevala z manjšo stopnjo kot republiško gostin
stvo, hitreje pa seje v republiki večala tudi akumulativna in reproduk
tivna sposobnost. V občinskem gostinstvu so bili v letu 1985 doseženi 
povprečni mesečni neto osebni dohodki na zaposlenega v višini 
49.539 in so bili pod povprečjem občinskega gospodarstva in nad do
seženim povprečjem v gostinstvu v republiki (48.358 din). Stopnja 
odpisanosti opreme in osnovnih sredstev v občinskem gostinstvu je iz
redno velika in v posameznih OZD doseže tudi 97 %-no odpisanost. 
Izgub v gostinstvu v zadnjih letih ni bilo.

B. PRIVATNI SEKTOR

V privatnem sektorju gostinstva je v letu 1986 registriranih 51 ob
ratovalnic. V primerjavi z letom 1981 seje število obratovalnic po
večalo za 24,4 % oz. za 10 obratovalnic. Kakor v družbenem sektorju 
tako tudi v privatnem sektorju lahko ugotovimo, da je razvoj oz. po
večanje števila obratovalnic predvsem dosežen v donosnejših strokah, 
to je pri bifejih in specializiranih okrepčevalnicah. V strukturi go-
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stinskih obratov je v zadnjih dveh srednjeročnih obdobjih prisotna ne- še 28,6 %). Kljub nekaterim davčnim olajšavam v privatnem sektorju 
gativna tendenca, in sicer stagnacija števila gostiln in istočasno veča- (možnost uveljavitve OD poslovodje, itd.) se je v privatnem sektorju 
nje bifejev in okrepčevalnic (od skupnega števila obratov - družbeni delež gosti len v letu 1986(43,1 %) v primeijavi z letom 1981 zmanjšal 
-privatni sektor-v letu 1981 je bil ta delež 32,5 %, leta 1986 pa le celo za 7 %, več pa je bilo tudi bifejev in okrepčevalnic.

TABELA 9: Število gostinskih lokalov privatnega sektoija

Število obratov Št.sam. obrtnikov Zaposleni
1981 1986 IND 1981 1986 IND. 1981 1986 IND.

gostilne 21 22 105 21 24 114 42 54 129
spec.okr. 4 7 175 4 7 175 5 5 100
bifeji 8 13 163 8 14 * 175 10 17 170
disko 2 2 100 2 X X 9 12 133
slašč. 4 4 100 11 4 100 5 8 160
krneč.tur. 2 3 150 2 3 100 - - - ■

Skupaj : 41 > 51 124 \41 5.2 124 71 9 Is 135.2

x - zajeto v kategoriji "gostilne"

V zasebnem sektorju gostinstva je v letu 1986 zaposlenih 148 ljudi, 
od tega je 52 samostojnih obrtnikov. Število zaposlenih seje v primer
javi z letom 1981 povečalo za 32,1 %. V gostinski dejavnosti ni mož- 
mo imeti popoldanske obrti, razen v odmaknjenih in hribovitih pre
delih občine, kjer gostinstva ni. V zadnjih letih seje delno spremenila 
tudi struktura zaposlovanja, saj se je povečalo tudi število obratov, ki 
zaposlujejo večje število delavcev, in sicer zlasti v kategoriji 3 - 5 de
lavcev (12 obratov), velik pa je tudi delež zaposlovanja družinskih čla
nov (14 %). Povprečno število zaposlenih (delavci in obrtniki) na en 
gostinski obrat v letu 1986 (2,8 delavca) je nekoliko manjše, kot je bilo 
v letu 1981 (3,0 delavca).

Neprimerna (vendar nekoliko boljša kot v družbenem sektorju) je 
tudi kadrovska struktura zaposlenih v privatnem sektorju, tako pri 
delavcih kakor pri samostojnih obrtnikih. Od skupnega števila zapo
slenih je 37,2 % ljudi, ki nimajo nobene strokovne izobrazbe. Z KV 
kvalifikacijo je43,9 % zaposlenih, VKV 6,1 %in višjo in visoko 1,4% 
zaposlenih. Zaskrbljujoče je tudi dejstvo, da ima 28,9 % samostojnih 
obrtnikov samo potrdilo o strokovni usposobljenosti za opravljanje 
gostinskih dejavnosti, kar ima tudi za posledico slabo kvaliteto go
stinskih storitev, premalo iniciative za boljšo opremljenost lokalov, 
širšo in specializirano ponudbo, z vsem tem pa bi lahko dosegali bolj
šo finančno uspešnost.

Samostojno gostinstvo je v občini v letu 1984 doseglo skupaj pro
met v višini 160.296 tisoč din in je poprečno letno naraščal po 11,1 % 
nižji stopnji kot v družbenem sektorju (privatni 33,9). Če primerjamo 
stopnjo rasti prometa in stopnjo rasti cen gostinskih storitev, ugotav
ljamo, daje porast prometa predvsem posledica rasti cen in da realno 
gledano to pomeni padec fizičnega obsega poslovanja.

Realizacija teh nalog naj bi gostinstvu doprinesla tudi večje mož
nosti investiranja. V tem srednjeročnem obdobju je načrtovana pred
vsem realizacija investicij, ki niso bile izvršene v preteklem srednje
ročnem obdobju:

- Blagovno transportni center - izgradnja obrata družbene prehra
ne v prosto carinski coni,

- Gostinska delovna organizacija Figovec - postopna sanacija ip 
usposobitev gradu Kodeljevo za opravljanje gospodarskih dejavnosti,

- preko javnega natečaja za pridobitev investitorjev - gostinski ob
rat v okviru adaptiranega gradu Fužine, prehrambeni center v Šte- 
panjskem naselju, družbeni center ob samskih domovih na Steletovi 
ulici.

Glede na usmeritve, ki so bile sprejete tako na republiški kakor tudi 
občinski ravni, je v planskih dokumentih razvoju gostinstva v pove
zavi z ostalimi dejavnostmi, še zlasti pa z razvojem turizma, dan velik 
poudarek. Istočasno je bila podana tudi ugotovitev, da dejavnosti brez 
dodatnih spodbud razvojne in ekonomske politike ni dana osnova 
nadaljnjega hitrejšega razvoja. Ugotavlja se tudi, da ni več interesa za 
združevanje sredstev drugih OZD za razvoj gostinske dejavnosti, zato 
je ta sredstva nujno potrebno nadomestiti na kakšen drugačen način, 
v nasprotnem primeru bo realizacija programov vprašljiva.

IV. DAVČNI SISTEM, DAVČNA POLITIKA 
IN FINANČNI REZULTATI ZASEBNEGA 
SEKTORJA

C. NAČRTOVANI RAZVOJ V OBDOBJU 
1986-1990

Pomen gostinstva je jasno opredeljen v družbenih planih in resolu
cijah o družbenoekonomskem razvoju tako mesta in republike kot 
tudi naše občine. Z občinskim planom načrtujemo, da se bo gostinska 
dejavnost v občini razvijala v povprečju s hitrejšo stopnjo rasti razvoja 
kot gospodarstvo kot celota, in sicer: družbeni proizvod 4 %, število 
zaposlenih 1 %, produktivnosti %. Tako stopnjo bo dejavnost doseg
la, v kolikor bo realizirala naloge, za katere je bila zadolžena že v sred
njeročnem obdobju 1981-1985;

- v prvi meri je osnovna naloga povezovanje na ravni občine in v 
širšem prostoru z enakimi in sorodnimi organizacijami, kar bi omo
gočalo boljšo organizacijo, dvig kvalitete storitev in večji ekonomski 
efekt. Boljši finančni rezultati pa bodo dali tudi osnovo za ustreznejše 
nagrajevanje delavcev ter tudi zainteresiralo mladino za poklice v go
stinstvu. Zboljšanje kvalifikacijske strukture, kvalitetni dvig storitev, 
modernizacija, razširitev in ureditev prostorov in realizacija dopolnil
nih dejavnosti pa bo dalo tudi osnovo za večje možnosti in večje po
vpraševanje za vključevanje našega gostinstva v gostinsko in turistič
no ponudbo mesta. Kljub temu, daje naša občina turistično obrobna, 
pa so velike neizkoriščene možnosti v sodelovanju gostinstva ravno z 
izletniškim in tudi kmečkim turizmom;

- kvaliteten dvig našega gostinstva je naloga, ki jo gostinstvo ne 
more realizirati v kratkem obdobju, zato bodo rezultati vidnejši šele 
koncem tega srednjeročnega obdobja. Naloge, ki so sijih OZD zadale, 
se izvajajo, vendar prepočasi.
6

Ce.otna davčna politika in davčni sistem je v funkciji ekonomske 
politike kot podsistem družbenopolitičnega sistema. Tako je funkcio- 
niranjc in učinke davčne politike nemogoče obravnavati posebej) bf^ 
analize delovanja celokupnega družbenega političnega sistema.

Davčni sistem in davčna politika, po temeljnih ustavnih opredelit' 
vah so sredstva ekonomske politike na enotnem trgu, socialne politik6 
in fiskalne politike, ki je namenjen za usklajevanje razmerij med pr?' 
izvodnjo in potrošnjo. Podrobnejša opredelitev davčne politike 
davčnega sistema je bila podana v gradivu za seje zborov skupščin 
dne 15. 7. 1986 (Delegatska tribuna št. 7/86), tako da bomo vtem g1?' 
divu dali poudarek predvsem analizi kazalcev poslovanja gostinsK 
dejavnosti zasebnega sektorja. .■

Občinska skupščina v okviru svojih pristojnosti na področju ob*' 
kovanja davčne politike spodbuja razvoj gostinstva, predvsem strežb 
hrane in prenočišča, s tem, da:

-je predpisala davčne olajšave z odstotnim znižanjem odmerjen6^ 
davka gostincem, razen bifejem in okrepčevalnicam, ki dosegajo ve 
kot 40 % celotnega prihodka s strežbo hrane in prenočišči,

-je omogočila znižanje davčne osnove na podlagi vlaganj v razsi - 
jeno reprodukcijo poleg zakonsko določenih 25 % še za 15 % (raze 
bifejem in okrepčevalnicam),

-je povečala z letom 1986 stopnjo davka od dohodka iz gospoda 
skih dejavnosti zavezancem, ki opravljajo gostinsko dejavnost v bd 
jih za 5 procentnih točk (od 35 % na 40 % od ostanka čistega doho° 
ka), 0

-je oprostila plačila davka na promet nepremičnin, če grz za P|Y 
prodajo poslovnega prostora, zgrajenega s sredstvi uporabnikov dn* 
benih sredstev, občanu, ki bo v poslovnem prostoru opravljal g°s" 
darsko ali poklicno dejavnost (razen bifejev).



Analiza kazalcev gospodarjenja na osnovi podatkov, ki so podani 
v tabeli 2, pokaže naslednje:

- za leto 1983 kazalec ostanek ČD
rentabilnosti------------------—------------- —----------------

gos. surovine + e OD +,s obv. iz OD 
Pokaže, da na 100 din vloženih sredstev ustvari gostinec le 101 din,
- leto 1984 izkazuje enak poslovni rezultat kot leto 1983,
~ v letu 1985 glede na spremembo Zakona o pokojninskem in 

zdravstvenem zavarovanju zavezanci sami izbirajo zavarovalno 
osnovo. Analiza poslovanja za leto 1985 je izvršena na osnovi pred
postavke, da so zavezanci davka iz gostinske dejavnosti izbrali IV. 
skupino zavarovalne osnove, ki znaša za leto 1985 830.208 din (bruto 
znesek). Vse obveznosti so izračunane na osnovi te predpostavke. Na 
osnovi sprememb zakona o davkih občanov, ki je začel veljati v letu 
'985, vsi mvezanci, ki ne dosežejo ostanka čistega dohodka najmanj 
v višini 10“'/o poprečnega letnega OD zaposlenih delavcev v gospoda r- 

| stvu SR Slovenije v letu, za katero se davek odmerja, plačajo davek 
i v Pavšalnem znesku. Zaradi navedene spremembe zakona v letu 1985 

do večina zavezancev gostinske dejavnosti ustvarila negativne finanč- 
ne rezultate, kar pomeni, da bi lahko v letu 1986 pričakovali večje šte- 
Vl'o odjav obrtne dejavnosti.

Tudi kazalec rentabilnosti v letu 1983 in 1984. leta je izkazoval po
polnoma nerentabilno poslovanje pri večini obrtnikov gostinske de
javnosti.

Praksa iz leta v leto pa kaže, da se število gostiln bistveno ne spre
dnja in je približno enako iz leta v leto.

. Čeprav bodo zavezanci gostinske dejavnosti v letu 1985 obremenje- 
n' za pavšalni davek, ki ga dosedaj niso plačali in predstavlja dodatno 
^bremenitev, lahko na osnovi dosedanjih realnih gibanj zaključimo, 
ua bo število gostinskih obratov ostalo nespremenjeno tudi v bodoče.
. Pravi razlogi takšnega obnašanja so v nerealnih davčnih napovedih 
'P nerealnem prikazovanju prometa in ostalih stroškov.

Predpostavljamo, da so rezultati poslovanja samostojnega osebne
ga dela gostincev ugodnejši, kot so prikazani v davčnih napovedih, 
•venimo, da tudi uporaba registrskih blagajn ne bo dala bistvenih po
zivnih premikov, zato je potrebno opredeliti enotne kazalce za 
jdemljanje rezultatov zasebnega sektorja, tako da bi bila omogočena 
Pomerjava z družbenim sektorjem.

Kazalec produktivnosti izkazuje, da z ustvarjenim dohodkom na 
zaposlenega lahko gostinec pokriva le OD zaposlenih in OD zavezan- 
^a> in to v višini, kije pod povprečjem gibanja OD v gospodarstvu Slo- 
,enije za leta 1983, 1984 in 1985. Tudi ostali kazalci iz tabele št. 2 
azejo na nelogičnost, zato je nemogoče podati realno oceno stanja fi- 

kov^ne usPe*nost' zasebnega gostinstva na osnovi prikazanih podat-

v- POSLOVNI ČAS

stv^ed vcčjim' Problemi, s katerimi se soočata oba sektorja gostin- 
§•5’ Je tudi obratovalni čas. Usklajevanje obratovalnega Časa se za 
raje Področje izvaja na ravni mesta. Problemi se kažejo predvsem za- 
skih d°8°vora, da se v letni sezoni obratovalni čas nekaterih gostin- 
lik bratov v mestu podaljša. To pa pomeni za gostinske delavce ve- 
del ker istočasno ni razrešeno tudi vprašanje prevozov na
nim-n 2 dela- varstvo otrok, itd. V zvezi z dogovorjenim obratoval- 
kef casom PO odloku se pojavljajo tudi težave v privatnem sektorju, 
n mPra na osnovi odloka poslovati šest dni v tednu, specifičnost pa- 
D °e Pa zlasti v sezoni povzroča, da se dela tudi sedmi dan v tednu. 
Saj8 Problem predstavljajo problemi pri koriščenju letnega dopusta, 
ble ■asu sezone gostilne ne smejo, biti zaprte več kot 14 dni. Ti pro- 
. tli imajo za posledico, da ni večjega interesa za odpiranje novih lo- 
ZaniV ?• P°nudbo hrane, prisotne pa so že težnje, da bi se taki lokali 

tarah ter že omenjeni kadrovski problemi v gostinstvu. 
d^Jpolematiko poslovnega časa je Komite za družbeno planiranje in 
Prin enoek?n°mski razvoj že večkrat obravnaval ter aktivno s 

Pornbami in predlogi sodeloval v pripravi predloga osnutka spre- 
Pravr in dopolnitev tega odloka. Pričakujemo, da bo osnutek pri- 

"VJjen že v naslednjem mesecu.

VI- PROSTORSKO PODROČJE

Jden od pogojev za razvoj vsake dejavnosti je tudi prostor. Razvoj 
s tJ'lnstva je tesno povezan z razvojem ostalih dejavnosti, zlasti pa še 
ra2,°?VlP° in turizmom. Občina Ljubljana Moste-Polje turistično ni 
v0j ■'*? 'n,tudi nima večjih možnosti za razvoj turizma, razen za raz- 
iie^etniškega in kmečkega turizma, zato so v občinskem družbe-

y0; '-‘v-^cun oDcme m, zato bo potrebno, v Koiinor se zen aoseci raz- 
inJL??stinstva (predvsem nudenje hrane in ne razvoja okrepčevalnic 

lteJev), te lokacije opredeliti.

VII. KREDITNA POLITIKA

Kreditna politika se izvaja preko bančnih inštitucij. Na osnovi 
družbenega dogovora za pospeševanje drobnega gospodarstva v SR 
Sloveniji so tudi bančne inštitucije pristopile in se aktivno vključile v 
proces oživljanja drobnega gospodarstva, katero zajema tako družbe
ni kot privatni sektor gostinstva. Pogojev kreditiranja gostinstva v tem 
gradivu ne bomo podajali, ker je Ljubljanska banka posebej za te na
mene izdala tudi posebno brošuro, ki je bila posredovana tako orga
nizacijam in obrtnim združenjem. Omenimo naj samo nekaj novosti, 
ki jih je uvedla Ljubljanska banka s ciljem vključevanja v večji in hit
rejši razvoj drobnega gospodarstva:

- s spremenjenim načinom ugotavljanja kreditne sposobnosti za
četnikom bi radi pospešili nastajanje novih obratovalnic,

- popestriti želijo kreditno ponudbo, s kreditiranjem obrtnih za
drug, za nakup reprodukcijskega materiala, ki ga le-te namenjajo 
predelavi oziroma dodelavi svojim članom,

- razširili so bančno ponudbo s sprejemanjem in vodenjem depo
zitov po 86. členu zakona o davkih občanov,

- v prostorih banke pripravljajo skupaj s Poslovno-informacijskim 
centrom pri Gospodarski zbornici Slovenije stalne razstave, kjer so 
predstavljeni izdelki, kijih trgovina in industrija ponujata v izdelavo 
drobnemu gospodarstvu,

- možen je tudi prenos žiro računov ter izplačevanje osebnih do
hodkov preko banke pri obrtnikih zaposlenih delavcev,

- možnosti cenejših in ugodnejših kreditov glede na pomembnost 
dejavnosti v posameznih občinah,

- odpirajo pa se tudi že posebne bančne enote za kreditiranje raz
voja drobnega gospodarstva.

Kljub tem ugodnostim še vedno obstaja problem kratkoročnosti 
kreditov (gostinstvo kreditov ni zmožno v tako kratkem času vrniti) 
in glede na strukturo komitentov bank gostinstvo nima velikih mož
nosti, da kredite v večji meri tudi koristi. Problematična pa je tudi ob
vezna višina soudeležbe lastnih sredstev, ki jo gostinstvo zaradi nizke 
akumulativne sposobnosti in brez nadaljnjih možnosti združevanja 
sredstev ni zmožno zagotoviti.

V naši občini pa smo poleg bančnih in ostalih kreditnih sredstev 
OZD, za razvoj gostinske dejavnosti v preteklih letih imeli še en vir 
sredstev, in sicer kreditna sredstva Razvojno gospodarske skupnosti 
občine. S temi sredstvi smo sodelovali pri razvoju tako družbenega 
kakor tudi zasebnega sektorja gostinstva in v kolikor teh sredstev ne 
bi bilo, ne bi bila realizirana marsikatera večja investicija (zlasti v po
vezavi tudi z deficitarno prehrambeno maloprodajno trgovsko mre
žo). Vendar pa glede na to, da seje ugotovilo, da finančni viri te skup
nosti (prenos sredstev skupnih rezerv gospodarskih OZD za tri leta v 
Razvojno-gospodarsko skupnost občine) niso bili v skladu z zakono
dajo, smo v letošnjem letu Razvojno-gospodarsko skupnost morali 
ukiniti. Posledica tega je, da smo s tem sklepom povzročili dodatno 
oviro pri razvoju gostinstva občine, kajti drugih zakonskih virov kre
ditiranja ni. Ni pa tudi interesa za združevanje sredstev drugih OZD 
za razvoj gostinske dejavnosti. Ob obravnavanju problematike razvo
ja drobnega gospodarstva so bile preko skupščine in izvršnega sveta 
že dane pobude za formiranje sklada za razvoj drobnega gospodar
stva, vendar do sedaj zadovoljivih rešitev še nimamo.

VIII. ZAKONODAJA IN 
PRISTOJNOSTI UPRAVNEGA 
ORGANA

Kakor za ostale gospodarske in negospodarske dejavnosti v privat
nem sektorju urejata to področje obrtni zakon in nekatera za občino 
specifična področja tudi občinski odlok. Poleg tega urejajo vprašanje 
gostinstva še ostali zvezni in republiški zakoni in predpisi:

- dogovor o usklajevanju predpisov s področja gostinstva in turiz
ma SFRJ 24/77

- posebne uzance v gostinstvu - SFRJ 69/83, 18/84
- zakon o obligacijskih razmeijih (gostinska hramba-čl. 724-729 

SFRJ 29/78)
- zakon o prometu blaga in storitev s tujino (gostinske in druge 

usluge tujim gostom in organizacijam - čl. 62) SFRJ 66/85
- zakon o menjalnih poslih in prometu efektivnega tujega denarja 

v Jugoslaviji - SFRJ 61/82, 40/84
- zakon o pravici koriščenja turističnega objekta - SFRJ 24/86, 

31/86
- zakon o gostinski dejavnosti - SRS 42/73
- pravilnik o minimalnih tehničnih pogojih poslovnih prostorov za 

gostinsko dejavnost in o storitvah v gostinskih obratih - SRS 11/75
- pravilnik o minimalnih tehničnih pogojih prostorov za sprejema

nje na prenočevanje ter za pripravo in strežbo hrane in pijače v go
stinskih in kmečkih gospodarstvih - SRS 11/75
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- pravilnik o kategorizaciji nastanitvenih objektov - SRS 11/75
- odlok o merilih za določitev sezonskega poslovanja temeljnih or

ganizacij združenega dela s področja gostinstva - SRS 17/78
- zdravstveni pregled oseb, ki delajo v gostinskih objektih (v pravil

niku o opravljanju zdravstvenih pregledov oseb, ki so pod zdravstve
nim nadzorstvom) - SRS 15/81, 35/82

- prijava oziroma odjava začasnega prebivališča oseb v objektih 
gostinskih organizacij (10.-14. čl. zakona o evidenci nastanitve obča
nov) in o registru prebivalstva - SRS 6/83

- način vodenja knjige gostov in prijavljanja gostov (4.-14. čl. pra
vilnika o obrazcu za pnjavo in odjavo ter o obrazcu in načinu vodenja 
knjige gostov - SRS 18/84)

-družbeni dogovor o namenski porabi turistične takse - SRS 1/86
Nadzor nad izvajanjem predpisov opravljajo ustrezne inšpekcijske 

službe.
Pristojnosti upravnega organa se nanašajo predvsem na: izdajo 

obrtnih dovoljenj; izdajo odločb o zaposlitvi delavcev nad določenim 
številom in sicer v odvisnosti od vrste gostinske dejavnosti, ki jo 
opravlja samostojni gostinec (bife - največ dva zaposlena, gostilna od 
pet do deset zaposlenih); prijave in odjave delavcev; izdaja potrdil in 
odločb o priglasitvi poslovnega časa; izdaja odločb zaradi letnih dopu
stov, bolezni, adaptacij in modernizacij lokalov; potrdil za uvoz op^ 
reme in osnovnih sredstev ter rezervnih delov; odločitve o razširitvi 
dejavnosti v gostinskih obratih; ostale tekoče zadeve.

Ugotavljamo, da največji problem predstavlja obratovalni čas, in 
sicer zaradi dolžine in specifičnosti dela v gostinstvu.

IX. UGOTOVITVE

Za občinsko gostinstvo za zadnji dve srednjeročni obdobji velja, da 
je glede na rastoče potrebe nezadovoljivo razvito. Posebnost go
stinstva od drugih gospodarskih dejavnosti je tudi v tem, da na njego
vo stanje in razvoj v veliki meri vpliva nivo življenjskega standarda 
prebivalstva.

Cim višja je življenjska raven, toliko močnejše potrebe so po storit
vah gostinstva in večje so želje po razvoju gostinstva. Ta razvoj pa ni 
samo večja kapaciteta, temveč tudi kakovost uslug, kijih nudi ta del 
tercialnega sektorja. Zaostajanje gostinstva za splošnim življenjskim 
standardom pogojuje nezadovoljstvo potrošnikov z obstoječo gostin
sko mrežo. Zato morajo biti vsi ukrepi usmerjeni v to, da se omogoči 
tej dejavnosti ne le skladen, pač pa tudi hitrejši razvoj. Dosedanji re
zultati pa še vedno kvantitativno niti kvalitativno ne zadovoljujejo 
potreb naših občanov. Razlogov za to je več. Situacija bi bila mnogo 
boljša, če je ne bi spremljala nizka akumulativnost. Ovira za hitrejši 
nadaljnji razvoj gostinstva v občini je tudi njegova razdrobljenost, saj 
je v sedanji organiziranosti malokatera od organizacij sama sposobna 
realizirati večjo investicijo. Razdrobljenost ne daje nobenega upanja 
na hitrejši razvoj, ne omogoča racionalno in funkcionalno poslovanje, 
še manj pa izvedbo večjih investicijskih projektov. V okviru srednje
ročnega plana smo opredelili nekaj večjih projektov novih obratov in 
sanacij. Ena od osnovnih nalog, ki izhaja iz teh načrtov, je poiskati 
možnosti za realizacijo načrtov, zato bodo OZD gostinstva morale te 
možnosti poiskati tako v medsebojnem povezovanju kot tudi združe
vanju sredstev turističnega in ostalega gospodarstva.

Nizki osebni dohodki v gostinstvu povzročajo poleg za gostince 
neugodnega delovnega in obratovalnega časa veliko nezadovoljstva. 
To ima negativne posledice, med drugim tudi nezainteresiranost za 
zaposlovanje v panogi ter za vpis v šole za gostinske delavce, slabša 
pa se tudi kvaliteta storitev. S tem pa se slabša ugled našega gostinstva 
in finančna uspešnost.

Ti problemi se odražajo tudi v strukturi gostinskih obratov in raz
poreditvi teh obratov v občini. Število obratov sicer narašča, vendar 
je ta razvoj bolj v smeri rasti števila okrepčevalnic in bifejev. Ugotov
ljena pa je tudi deficitarnost ponudbe hrane in to zlasti v novih soses
kah, zato bo v tem srednjeročnem obdobju nadaljnjemu kvalitetnemu 
razvoju potrebno posvetiti večjo pozornost.

Bodoči razvoj gostinstva bo mogoče realizirati le, v kolikor se bo 
povezal na ravni občine in v širšem prostoru z enakimi in sorodnimi 
OZD. Z boljšo kvaliteto uslug ter modernizacijo in za potrošnika za
nimivimi dopolnilnimi dejavnostmi bodo dane osnove za večje mož
nosti in večje povpraševanje po gostinskih storitvah.

Glede na to, da naše gostinstvo zadovoljuje predvsem potrebe pre
bivalstva občine, je v večji meri potrebno izkoristiti dane možnosti in 
pospešiti predvsem gostinstvo m turizem na izletniških točkah ter 
kmečkih gospodinjstvih v hribovskih predelih občine.

Glede na to, da v strukturi oziroma številu obratov občinskega go
stinstva predstavlja zelo velik delež privatni sektor, bi bilo potrebno 
v Obrtnem združenju - sekcija za gostinstvo sprožiti aktivnosti za iz
delavo programov posameznih obratov s ciljem izboljšanja opremlje
nosti, dviga kvalitete nudenja uslug in predvsem ponudbe hrane. Pri 
teh aktivnostih morajo sodelovati tudi pristojni občinski upravni or
gani.
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X. POBUDE IN PREDLOGI

1. a) Glede na ugotovljeno stanje bo še večji povdarek dan gospo
darski uspešnosti OZD. Pripraviti je potrebno (zlasti v obeh nosilcih 
gostinstva v občini - Gostinska delovna organizacija Figovec in ABC 
Pomurka DO Slavjja Moste) celovite programe izboljšanja kvalitete 
uslug ter proučiti možnosti uvedbe dopolnilnih gostinskih uslug.

b) Da bo dosežen večji interes ostalega gospodarstva za nudenje 
uslug našega gostinstva, se bodo OZD in tudi zasebni gostinci v večji 
meri povezovali s Turistično informacijskih centrom v Ljubljani in 
preko sredstev javnega obveščanja seznanjali občane o dejavnostih v 
gostinstvu.

c) Na osnovi kvalitetnejše in pestrejše ponudbe se bodo OZD preko
TPS in LTZ s svojimi programi aktivneje vključevale v skupno go
stinsko in turistično ponudbo mesta in regije. I

Nosilec: OZD gostinstva, Obrtno združenje - sekcija za gostinstvo 
Rok: a) konec leta 1986

b) tekoča naloga
c) konec leta 1986

2. Organizacijska razdrobljenost in nepovezanost občinskega go
stinstva predstavlja eno od temeljnih ovir nadaljnjega razvoja gostin
stva v občini in širšem prostoru, zato je potrebno pospešiti procese 
združevanja OZD gostinstva s turizmom in ostalim gospodarstvom. 
Nosilec: OZD gostinstva
Rok: stalna naloga

3. Za razvoj vsake gospodarske dejavnosti imajo velik pomen pro
storske možnosti razvoja, zato bo potrebno izdelati kompleksno po
ročilo:

a) o stanju lokacij, namenjenih za razvoj gostinske in turistične de
javnosti v občini

b) o možnih lokacijah za razvoj gostinske in turistične ponudbe 
Nosilec: ZIL TOZD Urejanje stavbnih zemljišč, Komite za urbani

zem, gradbeništvo in varstvo okolja
Rok: leto 1986

4. V okviru Obrtnega združenja - sekcije za gostinstvo je potrebno 
v sodelovanju s komitejem za družbeno planiranje in družbenoeko
nomski razvoj in posameznimi zasebnimi gostinci izdelati analizo sta
nja zasebnega gostinstva in program razvoja, s ciljem zagotovitve bolj
še kvalitete in pestrejše ponudbe zasebnih gostincev.
Nosilec: Obrtno združenje - sekcija za gostinstvo v sodelovanju z ob

činskim komitejem za družbeno planiranje in družbenoeko
nomski razvoj in posameznimi gostinci.

Rok: konec leta 1986

5. Na področju cen je z načinom prostega formiranja cen delno bila 
odpravljena uravnilovka, ki je nastala s preprostim indeksiranjem.

Osnovo nadaljnje politike cen naj bi predstavljala kategorizacija 
gostinskih lokalov v občini. Izvede naj se preko za to pristojnega od
bora pri Gospodarski zbornici, in sicer v sodelovanju s Komitejem za 
družbeno planiranje, Turističnim društvom Ljubljana Moste-Polje in 
Obrtnim združenjem občine.
Nosilec: Pobudo posreduje Občinski komite za družbeno planiranje 
in družbeneokomski razvoj
Rok: november 1986 1

6. Za razrešitev kadrovske problematike, ki se iz leta v leto povečuje 
in za izboljšanje kvalifikacijske struktrure se:

a) v razreševanje te problematike vključi Občinska skupnost za za
poslovanje, Občinska izobraževalna skupnost, Posebna izobraževal
na skupnost za gostinstvo

b) dopolni programe dopolnilnega izobraževanja v OZD
c) posreduje pobudo Medobčinski gospodarski zbornici za prouči

tev organizacije dopolnilnega izobraževanja delavcev preko seminar
jev, kjer se bi gostinci informirali z novostmi na posameznih področ
jih svojega dela

č) posreduje pobudo Obrtnemu združenju občine Ljubljana Moste- 
Polje, da se tudi privatni sektor aktivno vključi v dopolnilno izobra
ževanje gostinskih delavcev. Za financiranje izobraževanja delavcev 
naj se v večji meri koristijo sredstva, ki so v regiji za te namene že for
mirana.
Nosilec: a), c), č) pobudo posreduje Občinski komite za družbeno 

planiranje in družbenoekonomski razvoj 
b) OZD gostinstva 

Rok: a), c), č) november 1986 
b) tekoče

7. Pri izdelavi analize smo se soočili tudi z zastarelostjo podatkov. 
Zadnji uradni podatki so za leto 1984, zato je v Zavodu SRS za sta
tistiko nujno potrebno proučiti možnosti hitrejše obdelave podatkov.



Nosilec: pobudo posreduje Občinski komite za družbeno planiranje 
in družbenoekonomski razvoj 

R°k: oktober

8. Glede na zaostrene pogoje gospodarjenja in pridobivanja finanč- 
n,h sredstev se Ljubljanski banki posreduje pobudo, da glede na znane 
težave v gostinski dejavnosti prouči možnosti ugodnejšega kreditira

nja te dejavnosti (podaljšanje dobe vračanja kreditov, nižje obrestne 
mere)
Nosilec: pobudo posreduje Občinski komite za družbeno planiranje 

in družbenoekonomski razvoj 
Rok: oktober

IZVRŠNI SVET

TABELA 2 : Teritorialna razporeditev družbenih in zasebnih gostinskih obratov

Oomočje 
občine gostilne spec.okrep. bifeji planinski dom slašč. kmečki turizem disko

Selo i 4 9 1 _ „

^Žine 1 4 1
'odeljevo 3 - 1 - - - -
'•tep. nas., Hrušica 4 1 3 _ - -
*®lena jama 2 1 7 - - - 1
^ove Jarše - 4 - 1 - -
Šmartno i - i - - - -
Zadobr.Sneb.,Novo Polje 4 - - - - - -
p°lje, Vevče, Zg.Kašelj 4 - 5 - 1 - -
Zalog i 3 _ 1 _ _
^esnica i 2
Zadvor 4 3
“izov ik 1 _ _ i
Lipoglav - _ _ _ - i -
dolsko 3 - - - , - - -
^cpce, Vinje - - - - - -

skupaj : 28 7 40 1 5 3 2

opomba : samski domovi, menze v tabeli, teritorialna razporeditev družbenih in zasebnih gostinskih obratov niso zajeti. 

'Jir: Podatki Zavoda za statistiko SRS, register obrtnih dovoljenj

'*®ELa e Finančni rezultati družbenega gostinstva v obdobju 1981-1985 v 000 din

1981 1982
IND.

82/81
1983

IND.
83/82

1984 IND* 1985
84/83 1985

INO.
85/84

05/01
st. r.
81-85

IND.
84/81

st.r.
81-84

£flotni prihodek 
°r*bljena sredstva 

dohodek

,el 5ist.doh.za 0[X 
5ist.doh.za razš

194.368 241.718 124 330.371 137 439.418 133 784.343 178 403 41.7 226 31,2
125.874 156.969 125 213.259 136 278.960 131 486.785 174 386 40,2 221 30,3
68.494 84.788 124 117.089 138 160.456 137 297.565 185 434 234 32,8
45.497 58.132 128 74.376 129 103.042 137 196.844 191 432 44,2 226 31,2

!n izb.mat.osn.dela 
%p- konec mes.

4.394 3.537 80 9.186 260 • 9.719 106 15.103 155 343 36,1 221 30,3
309 292 94 289 99 285 99 267 94 86,4 3,6 92,2 - 2.7

V'hode k na delavca 
x r.a del.

222 290 "131 405 140 v- 563 139 1114 198 501 49,7 253 36,3
181 238 131 330 143 454 137 883 194 487 48,5 250 35,7

‘•tl OD na del.lv din) 9.601 12.419 129 16.374 131 24.120 147 49.539 205 515 5o,6 251 35,9
l,mul . spos. 

vProd.*pos.
;<l-prih.na por.sr.

v *

5.5 3.0 ‘ 54 7.0 233 5,0 71 7,2 144 130 6.8 90 - 3.1
9,0 9.0 100 12,0 133 9.0 75 10,8 120 120 4,7 100 0

154,4 153,9 99,6 154.9 100,6 157,5 101,6 161,1 102,2 104 1.0 102 0,7

\
TABELA 9: Finančni rezultati in kazalci privatnega

1983

sektorja gostinstva

1984
OCENA
1985 v 000 din

°l CELOTNI PRIHODEK 115.936 166.355 272.545
^ Materialni stroški 72.942 103.933 176.157
°3 Amortizacija 2.978 4.653 7.000
0<l DOHODEK 40.016 57.769 89.388
05 Obveznosti iz DOHODKA 6.777 9.978 17.168
°6 ČISTI DOHODEK 33.239 47.791 72.220
^ Del ČD za OD delavcev 16.501 23.031 37.667
® Del ČD za OD lastnika 13.990 20.600 20.354

O9 XDel CD za druge namene 825 869 1.506
10 OSTANEK ČISTEGA DOHODKA 1.923 3.291 4.693
11 Obveznosti iz OSTANKA ČISTEGA DOHODKA 116 191 284

9



12 DAVČNA OSNOVA 1.807 3.100 3.748

13 ODMERJEN DAVEK 900 1.473 1.312
14 Davčne olajšave 52 59 53
15 PREDPISANI DAVEK 848 1.414 6.286
16 PROSTA SREDSTVA OBRATOVALNICE 959 1.686 - 2.567

NADALJEVANJE TABELA 9

LETO 1983 1984
INDEKS
1984
1983

OCENA
1985

OCENA
1985
1984

celotni prihodek
Produktivnost (1) = skupno štev.zaposlenih

DOHODEK___________
Produktivnost (2) = skupno štev.zaposlenih

celotni prihodek___________
Ekonomičnost (1) = mat.stroški + amortizacija

celotni prihodek___________
Ekonomičnost (2) = mat.str.+amort.+obvez.+ OD

OSTANEK_________________
Rentabilnost = surovina + ZTOD + Z obveznosti

povprečni čisti OD zaposlenih delavcev

čisti OČ zavezanca

povprečno število zaposlenih delavcev

število gostincev

skupaj število zaposlenih (delavci + gostinci)

E Izvršni svet skupščine občine Ljubljana Moste-Polje je na 5 
1 16. seji 26. avgusta 1986 obravnaval zgoraj navedeno proble- 5 
| matiko in sprejel naslednji

SKLEP

I Izvršni svet sprejema analizo stanja in problematike gostin- § 
i stva v občini Ljubljana Moste-Polje skupaj z vsemi pripomba-; 5 
| mi in predlogi, podanimi v razpravi, in jo posreduje skupščini = 
| občine v obravnavo in sprejem.

PREDSEDNIK |
| IZVRŠNEGA SVETA |
i Miro SOTLAR i

Nekatera negativna gibanja na področju štipendiranja v sredi se
demdesetih let so narekovala ustrezne ukrepe. Tako je bil leta 1980 
sprejet družbeni dogovor, s katerim je bila dogovorjena enotna poli
tika štipendiranja, nato pa so bili v letu 1981 na osnovi družbenega 
dogovora sprejeti samoupravni sporazumi v občinah. V praksi se je 
izkazalo, da so sprejeti dokumenti kakovostna osnova za izvajanje šti
pendijske politike in so prispevali k pozitivnim premikom, vendar je 
bilo potrebno te akte izkustveno dograjevati. Zato je bil po večletnih 
prizadevanjih v letu 1985 dan v razpravo predlog sprememb in dopol
nitev samoupravnega sporazuma o štipendiranju v ljubljanskih obči
nah. V občini Ljubljana Moste-Polje je samoupravni sporazum do

---------------------- \

BELEŽKE:

V______ ___________________________________________ -V

f \

PROBLEMATIKA
ŠTIPENDIRANJA V OBČINI 
LJUBLJANA MOSTE-POLJE 

GLEDE NA NJENE 
RAZVOJNE MOŽNOSTI

v._ _ _ _ _ _ _ _ _ __ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ -J

I. UVOD

905.757 1.309.889 144 2.136.030 163

312.625 454.874 145 698.341 153

1.52 1,62 106 1,48 91

1,21 1 ,27 104 1,17 92

>0,010 0,010 100 ■ 0,10 - 10

12.662 17.983 142 31.133 173

17.960 27.194 151 51.250 188

82 81 98 83 102

46 46 100 45 . 97

128 127 99 128 190
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30. 7. 1986 podpisalo 82,3 % delovnih organizacij in samoupravnih 
skupnosti.

Hkrati s sporazumi pa je bilo potrebno dopolniti tudi temeljni akt, 
to je družbeni dogovor o štipendijski politiki.

Spremembe in dopolnitve vgrajujejo v družbeni dogovor:
- večjo elastičnost glede pridobitvenega cenzusa in podeljevanja 

kadrovskih štipendij,
- višje štipendije za mladino, ki se šola izven kraja bivanja,
- višje štipendije iz združenih sredstev,
- večjo stimulacijo učnemu uspehu,
- štipendiranje za podiplomski študij in kot pomembno novost 

tudi štipendiranje talentirane mladine,
- sprotno valorizacijo štipendij (vsake 3 mesece),
- družbeni proces vključevanja zasebnega sektorja v štipendijska 

sredstva in
- odpravljajo dvotirnost v samoupravni organiziranosti in usklaju

jejo socialno varstvene pravice;
skratka vrsto sprememb, ki zagotavljajo in izenačujejo materialne 

pogoje šolajoči mladini na eni strani, in na drugi strani prizadevanja, 
da bi postalo štipendiranje učinkovitejši element kadrovske politike.

Skupščina občine je odgovorna za spremljanje stanja na področju 
štipendiranja in v zvezi z zgotovljenim stanjem sprejema ustrezne 
ukrepe. V smislu tako opredeljene odgovornosti je skupščina občine 
v letih 1983 in 1985 obravnavala poročila o uresničevanju družbene
ga dogovora o kadrovski politiki v občini Ljubljana Moste-Polje in v 
zvezi s politiko štipendiranja sprejela naslednje usmeritve:

- štipendiranje mora postati sestavni del celovite kadrovske poli
tike,

- štipendije se podeljuje za vse izobrazbene stopnje s tem, da se šte
vilo štipendij od V.-VII. izobrazbene stopnje relativno zvišuje,

- potrebna je večja angažiranost in odgovornost družbenopolitič
nih organizacij in delavcev v organizacijah združenega dela,

- programi štipendiranja naj temeljijo na kadrovsko izobraževal
nih planih kot sestavni delih srednjeročnih oziroma dolgoročnih pla
nov.

Večina usmeritev je bila upoštevana pri oblikovanju sprememb in 
dopolnitev družbenega dogovora in samoupravnega sporazuma o šti
pendiranju.

II. OCENA PRETEKLEGA 
SREDNJEROČNEGA OBDOBJA NA 
PODROČJU KADROVSKE POLITIKE

Iz ocene izvajanja celovite kadrovske politike preteklega srednje
ročnega obodbja izhajajo ugotovitve o negativnih pojavih, ki so zavi
rali hitrejše uresničevanje ciljev, in sicer:

- nedodelan sistem razvoja in napredovanja kadrov,
- neusklajena metodologija kadrovskega planiranja,
- nedorečen sistem delitve osebnih dohodkov in stimulativnega 

nagrajevanja, ponekod pa neupoštevanja sicer dobrih sistemskih re
šitev,

- zmanjševanje interesa delavcev za izobraževanje ob delu in iz 
dela,

- neustrezna štipendijska politika,
- štipendiranje še ni sestavni del celovite kadrovske politike,
- v nekaterih sredinah nezadostno izkoriščene kadrovske zmoglji- 

vosti in zaviranje oziroma onemogočanje razvoja mladih strokovnih 
delavcev,

- slabi delovni pogoji, slabšanje zdravstvenega stanja delavcev, 
uuktuacija, slabi medsebojni odnosi,

- preveliko nadurno delo in pogodbeno delo ter
še vedno nedodelan in nedogovorjen celovit kadrovsko informa

cijski sistem.
Za odpravo negativnih pojavov bi morali strniti vse strokovne po

tenciale in s tvornim delom preiti k višjim strokovnejšim oblikam ob- 
•'kovanja in izvajanja celovite kadrovske politike.

tli. TEMELJNI RAZVOJNI CILJI ZA
obdobje 1986-1990

Gospodarstvo občine Ljubljana Moste-Polje bo v skladu z temelj- 
tj'mi razvojnimi cilji, opredeljenimi v družbenem planu občine za ob
suje 1986-1990, usmerjeno v kvalitetnejšo izrabo obstoječih proiz- 
,.°dnih zmogljivosti in dinamične izvozne poti, v obnovo in posodab- 
■janje obstoječih proizvodnih zmogljivosti, nadaljnje razvijanje in 
•t^eljavljanje samoupravnih in družbenoekonomskih odnosov ter 
k[b za socialno in materialno varnost delovnih ljudi.

Predviden dvig tehnološke ravni pomeni nujno spreminjanje celot
ne strukture in vključuje izboljšanje izobrazbene strukture zaposle- 
'h, saj so eden temeljnih pogojev hitrejšega uresničevanja razvojnih 

i snieritev prav gotovo strokovno usposobljeni kadri.

Konkretnih podatkov o predvidenih spremembah v tehnologiji ni
mamo, prav tako tudi ne podatkov o tem, kako so organizacije zdru
ženega dela v srednjeročnih načrtih opredelile kadrovsko komponen
to, ker srednjeročnih planov preprosto ni. Od 136 subjektov, ki so v 
smislu predpisov dolžni predložiti planske dokumente (posebej SP 
1986-1990), je le-te poslalo 25 OZD, in sicer 15 iz gospodarstva in 
10 iz negospodarstva. Od 15 srednjeročnih planov s področja gospo
darstva jih ima 13 formalno opredeljen kadrovski vidik.

Naša predvidevanja na področju kadrovske politike so zaradi tega 
lahko le ocena relativno poprečne stopnje razvitosti.

IV. MOŽNOSTI URESNIČEVANJA 
RAZVOJNIH CILJEV
1. Viri kadrov

Če hočemo zagotoviti, da bodo opredeljeni planski cilji bodočega 
srednjeročnega razvoja občine doseženi, moramo torej izhajati iz oce
ne dosedanjega srednjeročnega obodbja in ocene smeri in intenzitete 
predvidenega tehnično-tehnološkega razvoja ter širših družbenih 
usmeritev na področju zaposlovanja in razvoja kadrov ter možnih vi
rov v ožjem regionalnem obsegu.

Ocenjujemo, da se bo število prebivalcev ljubljanskih regij do leta 
1990 povečalo iz naravnega prirasta za okoli 12.000 ali 0,7 %. Število 
prebivalcev iz naslova priselitev se naj ne bi povečevalo prav tako pa 
začasno prisotnih (27.000).

Poglavitni vir delavcev za novo zaposlovanje bo torej še vedno 
ostajal priliv mladih iz vseh stopenj izobraževanja.

V letu 1990 bo zaposlenih v Ljubljani ca. 194.000 delavcev, kar po
meni 0,19 % povprečna letna stopnja povečanja zaposlenih.

Podatki o vpisu v srednje šole za šolsko leto 1986/87 navajajo, da 
je v Ljubljani bilo razpisanih 6880 vpisnih mest za učence I. letnika; 
realizacija razpisa je 7035 prijavljenih učencev ali 102,2 %.

Značilnost letos prijavljene generacije v ljubljanskih srednjih šolah 
je, daje v spolni strukturi dokaj izenačena, pomembna pa je tudi ugo
tovitev, da seje iz ljubljanskih osnovnih šol prijavilo v srednje šole kar 
99 % učencev, od vseh ki zaključujejo osemletko; v celotni ljubljanski 
regiji pa ta odstotek znaša kar 95 %.

Učenci so se tudi tokrat pretežno prijavljali v tiste izobraževalne 
programe, ki jim nudijo širše možnosti za nadaljnji študij in seveda 
perspektivnejše možnosti zaposlovanja.

Prosta razpisna mesta so ostala v programih, za katere že nekaj let 
ni zanimanja (gradbeništvo, elektroenergetika, rudarstvo).

Iz analize dolgoročnih razvojnih možnosti zaposlovanja v SR Slo
veniji je razviden obseg in struktura priliva iz šol v preteklosti z oceno 
v prihodnosti, kot sledi:

Stopnja zahtevnosti 1979 1984 1989

I . In II. 27,6 27,8 25,3
III. in rv. 36,6 34,0 32,9
V. 23,6 19,4 19,8
VI. 5,4 10,0 11,0
VII, 6,7 7,8 11,0

Izobrazbena struktura mladih se bo torej izboljševala in s tem še 
bolj odstopala od dosežene izobrazbene strukture zaposlenih delav
cev v združenem delu, kar bo brez dvoma omogočalo združenemu 
delu, da bo ob razumnem zaposlovanju lahko hitreje izboljševalo iz
obrazbeno strukturo zaposlenih.

2. Izobrazbena struktura zaposlenih v občini Ljubljana Moste-Polje

Stanj# na NK, PK
dan I H III

KV S
rv v

VI
VI/1 VI/2

V v
VI1/1 V1I/2

Ul.st. 
VIII

31.12.1981 13,7 25,8 12,5 
52,0

24,6 15,3 4,0 0,1
4,1

3,4 0,3
4 3,7

0,3

31 .12.1982 12,3 24,8 14,2 
50,8

24,8 15,6 4,1 0,4
4,5

3,8 0,3

4|1
0,2

31.12.1983 12,1 22,0 14,6 
48,7

25,1 16,6 4,5 0,4
4,9

3,9 0,6
4,5

0,2

31.12.1481 12,6 20,8 10,6
44,0

26,3 19,3 4,5 0,7
5,2

4,4 0,6
5,0

0,2

31.12.1985 13,2 18,6 10,3 
42,1

29,6 17,9 5,3 $,l
'

VIR: LP - SIS za zaposlovanje

Iz podatkov izhaja, da se izobrazbena struktura zaposlenih v občini 
izboljšuje, vendar še vedno ni ustrezna in kot taka ne mere bistveno



vplivati na hitrejši razvoj, niti odstraniti negativna neskladja v izob
razbeni strukturi, neustrezni zaposlenosti ter predstavlja resno oviro 
pri hitrejšem prestrukturiranju gospodarstva in uvajanju tehnološko 
in razvojno intenzivnih proizvodenj.

Realizacija razvojnih ciljev in usmeritev bo možna le, če bomo:
- hitreje dogradili sistem poklicnega usmerjanja, sistem prekvali

fikacij in usposabljanja že zaposlenih delavcev,
- vzpodbudili interes delavcev za izobraževanje ob delu in iz dela,
- povečali obseg in izboljšali strukturo kadrovskega štipendiranja 

(V. do VIL izobrazbene stopnje),
- zaposlovali pripravnike,
- uveljavili strokovnost kot temeljni kriterij zaposlovanja in na

predovanja,
- opustili napredovanje na podlagi z delom pridobljene delovne 

zmožnosti brez izobraževanja, kar prav gotovo vpliva na padec inte
resa za izobraževanje ob delu,

- uveljavili princip, da ne more nihče zasedati delovnega mesta, za 
katerega nima ustrezne strokovne izobrazbe in delovnih izkušenj,

- vztrajali na doslednem izvajanju zakona o delovnih razmeijih v 
zvezi z upokojitvijo.

V. ŠTIPENDIRANJE

Z ustrezno štipendijsko politiko udeleženci samoupravnega spora
zuma zagotavljajo, da so štipendije:

- sestavni del vlaganj v družbeno reprodukcijo,
- instrument kadrovske politike OZD,
- usmerjevalni dejavnik pri vključevanju mladine v usmerjeno iz

obraževanje,
- vez med OZD in štipendistom,
- spodbuda mladini za boljše delo - učenje,
- oblika izenačevanja materialnih možnosti mladine za šolanje,
- oblika usmeijanja v raziskovalno delo za potrebe hitrejšega raz

voja.

Iz pregleda zadnjih petih let je razvidno, da se razpisi počasi, ampak 
vendarle povišujejo, kar pomeni, da se uresničujejo smernice. Iz pre
gleda po kvalifikacijski strukturi so narejeni minimalni premiki v le; 
tošnjem letu, kvalifikacijska struktura razpisanih štipendij se torej 
prepočasi izboljšuje.

Kadrovski štipendisti po stopnjah izobrazbe od 1981-86:

teto
z a h t e v, a na s t o p n j a

III-IV. v, VI. VII. SKUPAJ enoten 1,

1981 119 ?98 30 122 699
:96c 992 303 53 106 959
>983 809 307 59 107 1277
1989 895 ?96 18 193 1302
'985 301 J93 20 113 1037 260

Največ kadrovskih štipendistov se še vedno izobražuje na III.—IV- 
zahtevnostni stopnji, čeprav opažamo v letu 1985 upad na tej stopnji' 
Narašča število kadrovskih štipendistov na v. stopnji, medtem ko na 
VI. in VII. ni bistvenih sprememb, kar lahko ocenimo, da ni v prid 
smernicam. Dodatek za deficitarnost poklica je prejemalo v pretek
lem letu 568 učencev in študentov predvsem za poklice v usmeritvah 
gradbeništva, kovinarstva in strojništva.

Za te usmeritve tudi narašča število nepodeljenih štipendij, ki jih je 
bilo v 1985. letu 305, in to pretežno na IV. zahtevnostni stopnji.

Tako kot pretekla leta je vzroke iskati v višjih izobraževalnih na
merah učencev, ki so predvsem na V. zahtevnostni stopnji, manj pri
vlačnih poklicih, manjšemu prilivu in prilivu iz drugih republik, 
neusklajenosti kadrovskih in izobraževalnih planov, ponekod v po
sebnih zahtevah, kot je npr. moška mladina.

Poprečna višina kadrovske štipendije je v letu 1984/85 bila 9831 
din, z dodatkom za deficitarnost pa 12.534 din.

1. Ocena razpisa kadrovskih štipendij za šolsko leto 1986/87 in 
kadrovsko štipendiranje

V mestu Ljubljani je skupno razpisanih 5653 kadrovskih štipendij, 
kar je za ca. 33 % več od preteklega leta. Po stopnjah zahtevnosti je 
razpis porasel v globalu na vseh zahtevnostnih stopnjah, zlasti še na 
V., Vi. in VIL, kar ocenjujemo glede na smernice dvigovanja kvalifi
kacijske strukture kot začetek ugodnejših premikov.

Po usmeritvah ni bistvenih sprememb od preteklih let. Kot običaj
no je največ štipendij razpisanih v kovinarstvu in strojništvu, elektro
tehniki, gradbeništvu, ekonomiji, trgovini in lesarstvu.

Iz primerjave med številom namer in razpisanih kadrovskih štipen
dij ugotavljamo, da se pri marsikateri usmeritvi pokriva število raz
pisanih štipendij s številom učencev, ki nameravajo v izobraževanje 
in da so pozitivni premiki tudi v tistih usmeritvah, za katere smo lani 
ugotavljali, daje premalo štipendiranja (npr. živilska in tekstilna). 
Kljub tem ugodnejšim premikom pa bi morali razpisati več štipendij 
v računalništvu in družboslovju na V. stopnji, v kmetijstvu pa na vseh 
stopnjah, kar pomeni, da bo to smernica odborom za štipendiranje pri 
podeljevanju štipendij iz združenih sredstev.

V letošnjem letuje v porastu procent nepodeljenih štipendij v vseh 
tako imenovanih trajno deficitarnih usmeritvah, predvsem na nižjih 
stopnjah, medtem ko tudi na VIL stopnji ostajajo nepodeljene štipen
dije v kovinarstvu in strojništvu ter elektro usmeritvah.

Ocenjujemo, da bo tudi letos ostalo nepodeljeno precejšnje število 
štipendij v teh usmeritvah, vendar bi veljalo poudariti, da ne gre več 
za problem fiktivnega razpisovanja, kot smo ga opažali pretekla leta, 
temveč za dejanski razkorak med potrebami in številom Šolajoče mla
dine, kajti samo v kovinarstvu in strojništvu je razpisanih 2 krat več 
štipendij, kot je namer, v gradbeništvu 9 krat. Število osmošolcev v 
Ljubljani je npr. v letošnjem letu ca. 4000, od teh je polovica fantov, 
kar pomeni, daje iluzorno pričakovati odločitve kar 2/3 mladine za 
omenjene usmeritve.

V občini Moste-Polje je bilo razpisanih skupno 1104 kadrovskih 
štipendij, kar je za 246 več kot lansko leto. Porast je enakomerno po
razdeljen na vse stopnje. Po usmeritvah je slika identična mestu Ljub-

f
Razpisi kadrovskih štipendij od leta 1981-1986 v občini Mos

te-Polje v primerjavi s številom nepodelejnih štipendij

leto število razpisanih število nepodeljenih

1981/82 493 203
1982/83 448 179
1983/84 450 162
1984/85 673 200
1985/86 858 305
1986/87 1104

2. Štipendiranje iz združenih sredstev

Temeljna oblika štipendiranja naj bi bile kadrovske štipendije, šti
pendije iz združenih sredstev pa le prehodna oblika štipendiranja v 
obdobju, ko nosilci kadrovske politike še ne zagotavljajo kadrovskih 
štipendij v obsegu, ki ga načrtujejo srednjeročne in dolgoročne kad
rovske potrebe.

S štipendiranjem iz združenih sredstev skušamo zagotoviti enake 
možnosti šolanja najbolj socialno ogroženi mladni in z enotnimi kri
teriji hkrati zagotavljati kadrovski element. S temi štipendijami sku
šamo omiliti strukturna neskladja in tako je pretežen del teh štipeU' 
distov na V. zahtevnostni stopnji.

Štipendisti iz združenih sredstev po stopnjah izobrazbe od 1981—

zahtevnostna stopnja
leto enoten.1. 

letnik
III-IV. V . VI VII SKUPAJ

'981 223 93 16 26 l58
'982 55 87' 9 32 178
1983 25 85 7 19 131
1959 22 89 12 16 139
1665 33 19 75 15 25 167

Razliko h kadrovski štipendiji prejema 121 učencev in študentoV’ 
Povprečna štipendija iz združenih sredstev je v letu 1984/85 bila 793*

Z uveljavitvijo novega samoupravnega sporazuma o štipendiranju 
predvidevamo, da se bo število štipendistov iz združenih sredstev P°' 
višalo zaradi dviga cenzusa, spremenjene lestvice za štipendiste v k.ra' 
ju bivanja in vključitev možnosti štipendiranja nadarjene mladin
mimo cenzusa (30.222 din), kar bo razširilo krog upravičencev.

Udeleženci samoupravnega sporazuma so se dogovorili še za Py' 
deljevanje štipendij iz TITOVEGA sklada (15 štipendistov) in sklad 
BORISA KRAIGHERJA (5 štipendistov). j

Kriteriji za pridobitev štipendij iz navedenih skladov so opredeljen
v samoupravnem sporazumu. .

V letu 1985 so bile tako štipendije iz združenih sredstev kot kao 
rovske valorizirane marca za 15 %, maja 15 %, septembra 30 % in d 
cembra za 20 %.

VI. PREDLOG SKLEPOV
1. Pripraviti je potrebno analizo srednjeročnih planov s posebn^



poudarkom na kadrovske plane, politiko zaposlovanja, štipendiranja 
in izobraževanja.
Nosilec: Občinska kadrovska služba in SIS za zaposlovanje v sodelo

vanju z Občinskim komitejem za družbeno planiranje in 
Komitejem za družbene dejavnosti 

Rok: november 1986

2. Spodbuditi OZD za spremembe in dopolnitve srednjeročnih 
planov, predvsem za povečanje potreb po izobraževanju. Ker je pre
strukturiranje gospodarstva dolgotrajen proces, bi morali vsaj izobra
ževanje čimprej prenehati oblikovati po kalupu preteklega in zasta
relega, ampak bodočega in naprednega.

Vsekakor bi bilo izobraževanje za znanje in ne izobraževanje za po
trebe OZD dober pospešek prestrukturiranja taistega združenega 
dela.
Nosilec: Občinska kadrovska služba v sodelovanju z Občinskim ko- 

misteje za družbeno planiranje 
Rok: december 1986

3. Skladno s samoupravnim sporazumom o štipendiranju v obči
nah Ljubljana Bežigrad, Ljubljana Center, Ljubljana Moste-Polje, 
Ljubljana Šiška, jn Ljubljana Vič-Rudnik daje Skupščina občine 
Ljubljana Moste-Polje pobudo Zavodu za šolstvo SR Slovenije in Pe
dagoškemu inštitutu, da čimprej izdelata kriterije in merila za ugotav
ljanje izjemnih intelektualnih sposobnosti, da bi vzgojnoizobraževal- 
ne organizacije lahko predlagale takšne učence za štipendiranje. 
Nosilec: Skupščina občine Ljubljana Moste-Polje
Rok: september 1986

4. Skupščina občine Ljubljana Moste-Polje naj da pobudo Skup
ščini SR Slovenije, Odbor za spremljanje izvajanja družbenega dogo
vora o kadrovski politiki v občini Ljubljana Moste-Polje pa Odboru 
za spremljanje izvajanja družbenega dogovora o kadrovski politiki v 
SRS, da naj obravnavata ključna sistemska vprašanja na področju iz
obraževanja in kadrovske politike in se opredelita do rezultatov 
evaluacije usmerjenega izobraževanja in drugih rezultatov empiričnih 
raziskav.

Izobraževanje mora postati predmet posebnega družbenega zani
manja, biti mora korak pred potrebami združenega dela, ne pa da se 
tem potrebam prilagaja.

Prihajajočim generacijam je potrebno zagotoviti višjo izobrazbo 
skozi čimbolj splošen sistem rednega izobraževanja v nasprotju s se
danjim, ki je razbit na več kot 200 programov, smeri in podsmeri.

Splošnejši programi bi omogočili planiranje izobraževanja in zapo
slovanja ter učinkovitejše in lažje poklicno usmerjanje.
Nosilec: Skupščina občine Ljubljana Moste-Polje in Odbor za 

spremljanje izvajanja družbenega dogovora o kadrovski po
litiki.

Rok: september 1986

Gradivo pripravili:
Angelca BUTENKO 
Občinska kadrovska služba 
Dragica MIKLAVČIČ 
Strokovna služba za štipendiranje

PREDSEDNIK
Odbora za spremljanje izvajanja 

DD o kadrovski politiki 
Milan PAVLIHA ,

| Izvršni svet skupščine občine Ljubljana Moste-Polje je na = 
| svoji 16. seji 26. avgusta 1986 obravnaval zgoraj navedeno | 
| problematiko in sprejel naslednji
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| Izvršni svet sprejema informacijo o problematiki štipendira- | 
| nja v občini Ljubljana Moste-Polje in njenih razvojnih mož- i 
| nostih skupaj s pripombami, podanimi v razpravi in predlaga- | 
| nimi sklepi ter jo posredujejo skupščini občine-v obravnavo in I 
I sprejem.

PREDSEDNIK | 
IZVRŠNEGA SVETA i 

I Miro SOTLAR I

PREDLOG
Z namenom, da se občinske priznavalnine udeležencev narodno

osvobodilne vojne in drugih vojn čimbolj poenotijo in da se pri podelje
vanju priznavalnine čimbolj upošteva osebni prispevek posameznika v 
narodnoosvobodilni vojni ter njegovo sedanje socialno stanje, spreje
mamo na podlagi 147. člena ustave Socialistične republike Slovenije, 
skupščine občine Ajdovščina, Brežice, Celje, Cerknica, Črnomelj, 
Domžale, Dravograd, Gornja Radgona, Grosuplje, Hrastnik, Idrija, 
Ilirska Bistrica, Izola, Jesenice, Kamnik, Kočevje, Koper, Kranj, Kr
ško, Laško, Lenart, Lendava, Litija, Ljubljana Bežigrad, Ljubljana 
Center, Ljubljana Moste-Poije, Ljubljana Šiška, Ljubljana Vič-Rud
nik, Ljutomer, Logatec, Maribor Pesnica, Maribor Pobrežje, Mari
bor Rotovž, Maribor Ruše, Maribor Tabor, Maribor Tezno, Metlika, 
Mozirje, Murska Sobota, Nova Gorica, Novo mesto, Ormož, Piran, 
Postojna, Ptnj, Radlje ob Dravi, Radovljica, Ravne na Koroškem, Rib
nica, Sevnica, Sežana, Slovenska Bistrica, Slovenj Gradec, Slovenske 
Konjice, Šentjur pri Celju, Škofja Loka, Šmarje pri Jelšah, Tolmin, 
Trbovlje, Trebnje, Tržič, Titovo Velenje, Vrhnika, Zagorje ob Savi, 
Žalec, Republiška konferenca Socialistične zveze delovnega ljudstva 
Slovenije, Republiška konferenca Socialistične zveze delovnega ljud
stva Slovenije, Republiški odbor Zveze združenj borcev narodnoosvo
bodilne vojne Slovenije in Izvršni svet skupščine SR Slovenije (v na
daljnjem besedilu: udeleženci)

DRUŽBENI
DOGOVOR

o priznavalninah udeležencev NOV 1 2 3 4
1. člen

Z družbenim dogovorom o priznavalninah udeležencev NOV (v 
nadaljnjem besedilu: družbeni dogovor) udeleženci določamo:

upravičence do občinskih priznavalnin,
- skupne osnove in tnerila za podeljevanje občinskih priznavalnin,
- financiranje občinskih priznavalnin.

a) Upravičenci do priznavalnine

2. člen
Udeleženci se sporazumemo, da so upravičenci do občinskih pri

znavalnin:
1. udeleženci narodnoosvobodilne vojne, ki so vstopili v narod

noosvobodilni boj pred 9. septembrom 1943 oziroma do 13. oktobra 
1943 in jim je po predpisih iz pokojninskega in invalidskega zavaro
vanja čas in odhoda v narodnoosvobodilni boj do 15. maja 1945 dvoj
no vštet v pokojninsko dobo, ter udeleženci narodnoosvobodilne voj
ne, ki jim je priznan status kmeta-borca pred 9. septembrom 1943 
oziroma do 13. oktobra 1943;

2. udeleženci narodnoosvobodilne vojne, ki so vstopili v narod
noosvobodilni boj v času od 9. septembra 1943 oziroma 13. oktobra 
1943 do 31. decembra 1944 in jim je po predpisih iz pokojninskega 
in invalidskega zavarovanja čas od odhoda v narodnoosvobodilni boj 
do 15. maja 1945 dvojno vštet v pokojninsko dobo;

3. borci za severno mejo v letih 1918 in 1919 in slovenski vojni do- 
brovoljci iz vojn 1912-1918 (v nadaljnjem besedilu: borci za severno 
mejo in slovenski vojni dobrovoljci).

3. člen
Upravičenci do priznavalnin so tudi:
1. družinski člani (zakonec, otroci, posvojenci, starši ter posvojite

lji) padlih in umrlih udeležencev NOV iz 1. in 2. točke 2. člena tega 
družbenega dogovora;

2. družinski člani padlih in umrlih borcev za severno mejo in slo
venskih vojnih dobrovoljcev.

Družinski člani pridobijo pravico do priznavalnine, če izpolnjujejo 
naslednje pogoje:

- da so pridobitno nezmožni po predpisih o vojaških invalidih,
- da po smrti padlega borca ali umrlega udeleženca NOV iz 2. čle

na tega družbenega dogovora oziroma padlega ali umrlega borca za 
severno mejo in slovenskega vojnega dobrovoljca niso sklenili nove 
zakonske zveze (zakonec) oziroma niso poročeni (otroci, posvojenci), 
razen z učencem ali študentom usmerjenega izobraževanja,

- da v času med NOV niso sodelovali z okupatorjem ah njegovimi 
pomagači.

4. člen
Udeleženci se sporazumemo, da imajo možnost pridobiti pravico 

do priznavalnine:
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1. udeleženci narodnoosvobodilne vojne, ki so vstopili v narod
noosvobodilni boj po 1. januarju 1945 in jim je po predpisih o pokoj
ninskem in invalidskem zavarovanju čas od odohoda v narodnoosvo
bodilni boj do 15. maja 1945 dvojno vštet v pokojninsko dobo;

2. aktivni sodelavci narodnoosvobodilnega gibanja, ki imajo po 
predpisih o pokojninskem in invalidskem zavarovanju priznano po
sebno dobo v času med narodnoosvobodilno vojno v dejanskem tra
janju;

3. aktivni udeleženci narodnoosvobodilnega gibanja, ki imajo po 
predpisih o pokojninskem in invalidskem zavarovanju priznano v 
času NOV posebno dobo v dvojnem trajanju s prekinitvami;

4. žrtve fašističnega nasilja z najmanj 20 odstotno invalidnostjo, ki 
ne izpolnjujejo pogojev za uveljavitev statusa upravičenca po zakonu 
o civilnih invalidih vojne.

i 5. člen
Izjemoma se lahko podeli priznavalnina tudi:
1. udeležencem narodnoosvobodilne vojne, ki so organizirano de

lovali v narodnoosvobodilnem boju ali so bili aktivni sodelavci na
rodnoosvobodilnega gibanja, vendar posebne dobe (v dvojnem ali de
janskem trajanju) po predpisih o pokojninskem in invalidskem zava
rovanju niso mogli uveljaviti, ker so bili v času svojega delovanja za 
cilje NOV mlajši od 15 let;

2. udeležencem narodnoosvobodilne vojne, ki so organizirano de
lovali v narodnoosvobilnem boju ali so bili aktivni sodelavci narod
noosvobodilnega gibanja, vendar posebne dobe iz opravičljivih razlo
gov (neukost stranke glede postopka in rokov za vlaganje zahtevkov; 
okolnost, da priznanje posebne dobe ne bi imelo vpliva na socialni 
položaj upravičenca po prej veljavnih predpisih) niso uveljavljali ali 
je iz objektivnih razlogov (pomanjkanje pismenih dokazil, nedoseglji
vost prič) niso uspeli uveljaviti;

3. jugoslovanskim državljanom, ki se jim čas, prebiti v oboroženih 
formacijah antifašističnega gibanja ali v oboroženem antifašističnem 
boju v drugih deželah in v zavezniških vojskah do 15. 5.1945 po pred
pisih o pokojninskem in invalidskem zavarovanju dvojno šteje v po
kojninsko dobo.

Udeležencem NOV iz 1. in 2. točke tega člena se priznavalnina lah
ko podeli na podlagi potrdila predsedstva občinskega odbora ZZB 
NOV o njihovi udeležbi v NOV.

b) Pogoji za pridobitev pravice do priznavalnine

6. člen
Občinske priznavalnine po tem družbenem dogovoru so:
1. stalne,
2. občasne,
3. enkratne.

7. člen
Udeleženci NOV iz 1. in 2. točke 2. člena ter družinski člani iz

1. točke 3. člena imajo pravico do stalne priznavalnine, če skupni me
sečni prejemki upravičenca in njegovega zakonca, deljeni po enakih 
delih na upravičenca, zakonca in vzdrževane družinske člane, ne pre
segajo na osebo zneska najnižje pokojnine za polno pokojninsko 
dobo, ki jo določi Skupnost pokojninskega in invalidskega zavarova
nja v SR Sloveniji za tekoče leto (v nadaljnjem besedilu: najnižja po
kojnina).

Borci za severno mejo in slovenski vojni dobrovoljci iz 3. točke
2. člena ter družinski člani iz 2. in 3. člena tega družbenega dogovora 
imajo pravico do stalne priznavalnine, če skupni mesečni prejemki 
upravičenca in njegovega zakonca, deljeni po enakih delih na upra
vičenca, zakonca in vzdrževane družinske člane, ne presegajo na ose
bo 80 % najnižje pokojnine.

Za vzdrževane družinske člane se štejejo otroci, posvojenci, starši 
in posvojitelji, ki so pridobitno nezmožni po predpisih o vojaških in
validih in nimajo lastnih rednih prejemkov ali so njihovi redni pre
jemki nižji od zneska najnižje pokojnine iz decembra preteklega leta 
oziroma njihov letni katastrski dohodek ne presega zneska najnižje 
pokojnine iz decembra preteklega leta ter živijo z upravičencem, ki jih 
je po zakonu dolžan preživljati, v skupnem gospodinjstvu.

8. člen
Udeležencem NOV iz 1. točke 2. člena, ki nimajo lastnih rednih 

prejemkov, je možno priznati pravico do stalne priznavalnine ne gle
de na izplnjevanje premoženjskega cenzusa iz prvega odstavka 7. čle
na.

Pri odločanju o pravici do priznavalnine udeležencem NOV iz prej
šnjega odstavka se upošteva zlasti čas udeležbe in njihov osebni pri
spevek v narodnoosvobodilni vojni. 9

9. člen
Udeležencem NOV, žrtvam fašističnega nasilja ter osebam iz 4. in

5. člena se lahko podeli stalna priznavalnina, če glede premoženjskega 
cenzusa izpolnjujejo pogoje iz 2. odstavka 7. člena in če pristojna ko

misija iz 18. člena oceni, da so do priznavalnine upravičeni glede na 
njihovo socialno in zdravstveno stanje ter glede na čas njihove udeleže 
v NOV.

10. člen
Prejemki, ki se upoštevajo pri odločanju o pravici do priznavalnine, 

so vsi redni prejemki, razen prejemkov po zveznih predpisih o vojaš
kih invalidih, civilne invalidnine in dodatka za postrežbo in tujo po
moč po predpisih o civilnih invalidih vojne ter dodatkov za pomoč m 
postrežbo po drugih predpisih kakor tudi drugih prejemkov, za katere 
je s posebnimi predpisi določeno, da se pri ugotavljanju premoženj
skega stanja ne upoštevajo.

Za dohodek iz kmetijske dejavnosti se šteje katastrski dohodek iz 
preteklega leta, ki je bil podlaga za odmero davka. Če je kmetijsko 
zemljišče oddano v zakup delovni organizaciji, se šteje kot dohodek 
mesečni znesek zakupnine.

Če je zavezanec oproščen davka iz kmetijstva, se katastrski doho
dek praviloma na upošteva.

Prejemki se upoštevajo v zneskih iz decembra preteklega leta, razen 
osebnega dohodka iz delovnega razmerja, ki se upošteva v mesečnem 
povprečju iz preteklega leta.

• /
c) Višina priznavalnine

11. člen
Udeleženci se sporazumemo, da znaša stalna mesečna priznavalni

na za upravičence iz 1. in 2. točke 2. člena ter iz 1. točke 3. člena tega 
družbenega dogovora največ do 100 odstotkov zneska najnižje pokoj
nine, za upravičence iz 3. točke 2. člena in iz 2. točke 3. člena ter za 
udeležence NOV in žrtve fašističnega nasilja iz 4. in 5. člena tega druž
benega dogovora pa največ do 80 odstotkov tega zneska.

Udeleženci se dogovorimo, da je izjemoma najvišja stalna prizna
valnina lahko tudi višja.

Prejemnikom stalne priznavalnine - udeležencem NOV iz 1. in 2. 
točke 2. člena tega družbenega dogovora, ki so vezani na stalno po
strežbo in tujo pomoč pri opravljanju vseh ali večine osnovnih živ
ljenjskih potreb in ne izpolnjujejo pogojev za uveljavitev pravice do 
tega dodatka ali druge podobne pravice po drugih predpisih, se stalna 
priznavalnina poveča za 50 % zneska najnižje pokojnine, ki ga določi 
odbor udeležencev po določbi 14. člena.

12. člen
O višini stalne priznavalnine odloča pristojna komisija ob upošte

vanju stvarnih premoženjskih razmer upravičenca, zakonca in vzdr
ževanih družinskih članov, zdravstvenega stanja upravičenca in nje
gove družine, časa udeležbe in osebnega prispevka upravičenca v na
rodnoosvobodilni vojni ter stanovanjskih in drugih socialnih okoli' 
ščih, pri samohranilcih pa zlasti tudi starost.

Pri odločanju o višini stalne priznavalnine udeležencev NOV m 
8. člena upošteva pristojna komisija poleg premoženjskih in drugih 
razmer iz prejšnjega odstavka še zlasti čas udeležbe upravičenca m 
njegov osebni prispevek v NOV.

* 13. člen
Ko se spremenijo okoliščine, na podlagi katerih je bilo odločeno o 

pravici in višini stalne priznavalnine, se priznavalnina zviša, zniža ah 
ukine.

Spremembe iz preteklega leta v prejemkih in v drugih okoliščinah, 
od katerih je odvisna podelitev stalne priznavalnine in njena višina, 
se ugotavljajo v začetku vsakega tekočega leta, upoštevajo pa se od
I. januarja tekočega leta dalje.

Udeleženci se sporazumemo, da bodo upravičenci v primerih, k° 
bi bilo potrebno zaradi sprememb družbenega dogovora ali spretne- 
njenih socialnoekonomskih razmer stalno priznavalnino občutno 
znižati ali ukiniti, izjemoma zadržali priznavalnino v enakem a" 
zmanjšanem znesku tudi vnaprej, če bi po presoji organa, ki o tem od
loča, večje znižanje ali ukinitev imelo negativne posledice pri uživalo0 
oziroma v okolju, v katerem živi.

14. člen •
Stalne priznavalnine se med letom valorizirajo v skladu z merili, K

jih na predlog Republiškega komiteja za borce m vojaške invalide do
loči Odbor udeležencev družbenega dogovora o priznavalninah ude
ležencev NOV na podlagi določil zakona o proračunu SR Slovenijo 
in sklepov Skupnosti pokojninskega in invalidskega zavarovanja 0 
usklajevanju pokojnin med letom.

Odbor udeležencev določi, kateri znesek najnižje pokojnine se vza
me kot osnova za povečanje stalne priznavalnine po 3. odstavk0
II. člena tega družbenega dogovora.

15. člen
Občasna ali enkratna priznavalnina se lahko podeli udeležence^ 

narodnoosvobodilne vojne in drugih vojn ter družinskim članom 
lih in umrlih borcev NOV, ki uživajo varstvo po tem družbenem d°



govoru, če zaidejo v težje razmere zaradi bolezni, nezgode, smrti dru
žinskega člana, hujših elementarnih nesreč ali zaradi drugih podobnih 
okoliščin. Občasna priznavalnina se lahko dodeli za določen čas, ali 
se v enkratnem znesku dodeli večkrat letno.

Pri odločanju o podelitvi občasne ali enkratne priznavalnine in pri 
določanju njene višine se poleg socialno-zdravstvenih razmer upošte
va zlasti vrsta in čas udeležbe v NOV.
. Občasna ali enkratna priznavalnina znaša največ 150 odstotkov na- 
jnižje pokojnine.

Podeljevanje občasne ali enkratne priznavalnine po tem družbe
nem dogovoru ni odvisno od pogojev iz 7. člena tega družbenega do
govora.

16. člen
Stalna priznavalnina ter občasna priznavalnina, ki se dodeli za do

ločen čas, gre udeležencem NOV in drugih vojn ter družinskim čla
nom iz tega družbenega dogovora od prvega dne naslednjega meseca 
Po vložitvi zahtevka. '

17. člen
Udeleženci se dogovorimo, da bomo v okviru finančnih možnosti 

zagotavljali tudi druge oblike pomoči udeležencem NOV, borcem za 
severno mejo in slovenskim vojnim dobrovoljcem ter njihovim dru
žinskim članom, zlasti še doplačilo oskrbnih stroškov v socialno var
stvenih organizacijah in denarni dodatek za oskrbovance socialnih za
vodov (žepnino), prispevke k stroškom zdravljenja v naravnih zdra
viliščih in objektih za rekreacijo, sosedsko pomoč, zimsko pomoč in 
Pomoč za šolanje otrok.

Usmeritev glede višine posameznih oblik pomoči daje Odbor ude
ležencev družbenega dogovora o priznavalninah udeležencev NOV.

d) Postopek za uveljavitev in odločanje o pravici do priznavalnine ter 
drugih oblik pomoči

Izvršni svet Skupščine SR Slovenije se zavezuje, da bo v mejah svo
jih pristojnosti usmerial in usklajeval aktivnost republiških organov 
in organizacij pri izpolnjevanju sistema socialne in materialne varnos
ti borcev NOV in drugih borcev za uresničevanje tega družbenega do
govora.

22. člen
Udeleženci se dogovorimo, da bomo v roku treh mesecev po uve

ljavitvi družbenega dogovora uskladili svoje predpise o priznavalni
nah z določili, ki jih vsebuje ta družbeni dogovor.

23. člen
Izvajanje družbenega dogovora spremlja odbor udeležencev, ki ima 

16. članov in njihove namestnike. Po enega člana in njegovega na
mestnika imenujejo Republiška konferenca Socialistične zveze delov
nega ljudstva Slovenije, Republiški odbor Zveze združenj borcev na
rodnoosvobodilne vojne Slovenije in Izvršni svet Skupščine SR Slo
venije. Predstavnike občin in njihove namestnike v odbor udeležen
cev sporazumno določijo izvršni sveti občinskih skupščin v okviru re
gij, in sicer za vsako regijo po enega člana in enega namestnika.

Odbor udeležencev spremlja in analizira uresničevanje družbenega 
dogovora, zlasti glede poenotenja skupnih osnov in meril za podelje
vanje priznavalnin, glede vrst priznavalnin in sistema financiranja ter 
predlaga udeležencem ustrezne ukrepe.

24. člen
Upravno-strokovna in administrativna opravila za odbor udeležen

cev bo opravljal Republiški komite za borce in vojaške invalide.
Udeleženci se zavezujemo, da bomo Republiškemu komiteju za 

borce in vojaške invalide v skladu z določbami tega družbenega do
govora zagotavljali potrebne podatke o izvajanju družbenegča dogo
vora, in sicer v rokih, ki jih določi odbor udeležencev.

18. člen
O pravici oziroma podelitvi in višini občinske priznavalnine ter 

drugih oblik pomoči udeležencem NOV odloča komisija za vprašanja 
borcev občinske skupščine ali drugo pristojno telo, ki ga določi občin
ska skupščina.

Ugotovitveni postopek po zahtevi za priznanje pravice do prizna
valnine ali druge oblike pomoči vodi in na podlagi sklepa komisije 
*zda ustrezno odločbo občinski upravni organ, pristojen za zadeve 
borcev in vojaških invalidov.

19. člen
V postopku za priznanje pravice do priznavalnine in drugih oblik 

Pomoči udeležencem NOV se uporabljajo določila zakona o sploš
nem upravnem postopku.

Udeležba v NOV se v primerih iz 1. in 2. točke 5. člena tega druž
benega dogovora dokazuje s potrdilom predsedstva občinskega odbo
ra ZZB NOV, na območju katerega je udeleženec NOV aktivno in or
ganizirano delal v narodnoosvobodilnem boju ali aktivno sodeloval v 
narodnoosvobodilnem gibanju oziroma s katerega območja je odšel v 
NOV oziroma bil zaprt, interniran ali pregnan. Potrdilo velja samo 
v Postopku za odločanje o priznavalnini. Navodilo o izdajanju takih 
Potrdil predpiše Predsedstvo republiškega odbora ZZB NOV na pred
log odbora udeležencev tega družbenega dogovora.

Potreba po postrežbi in tuji pomoči, ki je pogoj za povečanje pri- 
znavalnine po 3. odstavku 11. člena tega družbenega dogovora, se 
Ugotovi na podlagi izvida in mnenja zdravniške komisije po zveznih 
Predpisih o vojaških invalidih.

O pravici do priznavalnine oseb iz 4. točke 4. člena tega družbenega 
^ogovora odloča komisija iz 18. člena potem, ko se predhodno v up- 
ravnem postopku pred občinskim upavnim organom za zadeve bor
cev in vojaških invalidov na podlagi izvida in mnenja pristojne zdrav
niške komisije ugotovi, da gre za žrtev fašističnega nasilja z najmanj 
20-odstotno invalidnostjo v smislu prvega odstavka 2. člena zakona 
0 civilnih invalidih vojne.

25. člen
Pobudo za spremembe in dopolnitve tega družbenega dogovora 

lahko da vsak njegov udeleženec.

26. člen
Z dnem uveljavitve tega družbenega dogovora preneha veljati 

Družbeni dogovor o priznavalninah udeležencem NOV (Uradni list 
SRS, št. 6/85).

27. člen
Ta družbeni dogovor je sklenjen, ko ga podpišejo pooblaščeni pred

stavniki udeležencev in začne veljati osmi dan po objavi v Uradnem 
listu SRS.

OBRAZLOŽITEV PREDLOGA 
DRUŽBENEGA DOGOVORA O 
PRIZNAVALNINAH UDELEŽENCEV 
NOV

Sedaj veljavni družbeni dogovor o priznavalninah udeležencev 
NOV je bil podpisan 23.1. 1985, objavljen v Uradnem listu SRS št. 
6/85 in s pričetkom veljavnosti na dan 8. 3. 1985.

S cit. dogovorom so bile vnešene novosti: 
možnost podelitve širšemu krom upravičencem: 

udeležencem NO V, ki imajo udeležbo v NO V priznano s prekinitva
mi, udeležencem NO V pred 9. 9.1943, ki so brez lastnih dohodkov, žr
tvam fašističnega nasilja, če imajo izkazano najmanj 20% invalid
nost.

20. člen
Udeleženci se dogovorimo,da se sredstva za priznavalnine in druge 

oblike pomoči udeležencem NOV po tem družbenem dogovoru za
stavljajo na podlagi dogovorjene porabe v vsakoletnem proračunu 
?°čine iz lastnih sredstev, dopolnjevanim občinam pa tudi iz dopo- 
‘Uilnih sredstev iz proračuna SR Slovenije.

c) Uveljavljanje in spremljanje družbenega dogovora

21. člen
Republiška konferenca Socialistične zveze delovnega ljudstva Slo- 

Snije in Republiški odbor Zveze združenj borcev NOV Slovenije 
b°sta organizirala, usmerjala in usklajevala ustrezno družbenopolitič- 
P°,aktivnost pri uresničevanju tega družbenega dogovora ter pri iz
kušanju materialne in socialne varnosti udeležencev NOV in drugih 
vojn.

NOVOSTI, KI JIH VKLJUČUJE PREDLOG DRUŽBENEGA 
DOGOVORA O PRIZNAVALNINAH UDELEŽENCEV NOV

- učinkovitejše reševanje socialne problematike borcev NOV po
9. 9. 1943 oziroma 13.10.1943, saj imajo ti udeleženci NO V napram 
udeležencem pred tem rokom znatno nižji materialni položaj, kot to 
izhaja iz podakov Skupnosti pokojninsko-invalidskega zavarovanja 
SR Slovenije. Reševanje te problematike preko navedene skupposti ni 
mogoče zaradi omejene možnosti pokojninsko-invalidskega zavaro
vanja. Zato je možnost ureditve le s pomočjo občinskih priznavalnin:

- vključitev med upravičence jugoslovanske državljane, ki so bili 
vključeni v oborožene formacije antifašističnega gibanja ali v zavez
niških vojskah do 15. 5.1945 in se jim ta čas šteje po predpisih pokoj
ninsko-invalidskega zavarovanja kot posebna doba v dvojnem traja
nju, vendar brez drugih pravic iz tega zavarovanja, razen če sojih pri
dobili kot delavci - zavarovanci;
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- postavljajo se ostrejši pogoji za pridobitev pravice do priznaval
nine za družinske člane: pridobitno nesposobnost po predpisih o vo
jaških invalidih in da v času NO V niso sodelovali z okupatorjem, itd.;

- povečanje stalne priznavalnine zaradi odvisnosti od nege in po
moči drugega zaradi zdravstvenega stanja upravičenca do priznaval
nine;

- medletna valorizacija priznavalnin in sicer enotno za celotno SR 
Slovenijo, kot to določa 14. člen družbenega dogovora.

Osnutek družbenega dogovora je obravnaval Izvršni svet Skupščine 
občine Ljubljana Moste-Polje dne 25. 3. 1985, ki je podprl pripombe 
Komisije za zadeve borcev NO V Skupščine občine Ljubljana Mos
te-Polje. Te pripombe je predlagatelj vključil v predlog družbenega 
dogovora o priznavalninah udeležencev NOV.

Sestavila: Lucija Zupan

PREDSEDNIK 
Komisije za zadeve borcev NO V 

Peter ŠTERK

E Izvršni svet skupščine občine Ljubljana Moste-Polje je na g 
= svoji 16. seji 26. avgusta 1986 obravnaval zgoraj navedeni e 
e predlog družbenega dogovora in sprejel naslednji

SKLEP

| Izvršni svet sprejema predlog Družbenega dogovora o pri- | 
| znavalninah udeležencev NOV in ga posreduje skupščini ob- | 
| čine v obravnavo in sprejem.

PREDSEDNIK I 
IZVRŠNEGA SVETA 1 

I Miro SOTLAR I

POROČILO
o delu Začasnega kolegijskega 

poslovodnega organa Osnovne šole 
Jože Moškrič Ljubljana v drugem 

trimesečju
V____________________________________J

V času od priprave prvega poročila o delu, obravnavanega na seji 
zborov skupščine v juliju mesecu, je začasni kolegijski poslovodni or
gan nadaljeval z izpolnjevanjem sprejetih usmeritev za sanacijo raz
mer v Osnovni šoli Jože Moškrič in nalogami, ki jih je prevzel ob 
uvedbi začasnega ukrepa družbenega varstva marca letos.

I.
Zagotoviti normalen potek pouka in dvigniti raven njegove kvali

tete, je bila prva naloga, ki si jo je zadal začasni kolegijski poslovodni 
organ. Da so bili rezultati vidni, potrjujejo tudi izjave staršev, ki so se 
zaradi obravnavanja vzgojne in učne problematike ob koncu šolskega 
leta pogosto sestajali na svojih svetih. Pri nekaterih je bilo opaziti tudi 
nezadovoljstvo, ker začasni kolegijski poslovodni organ ni odobraval, 
da jemljejo svoje otroke od pouka že pred zaključkom šolskega leta 
zaradi letnih dopustov. Prav tako so skušali nekateri slab učni uspeh 
svojih otrok pripisovati razmeram na šoli in uvedbi ukrepa, zato smo 
v juniju reševali pritožbe na učni uspeh posameznih učencev.

V juliju in prvi polovici avgusta, ko vzgojnoizobraževalni proces 
miruje, smo analizirali kadrovsko problematiko. Delavce smo skušali 
v novem šolskem letu čimbolj enakomerno obremeniti, in se tako 
izogniti velikemu številu nadurnega dela pri nekaterih. Na podlagi 
ugotovitve, da bo potrebno na šoli nadomestiti delavce, ki jim prene
ha delovno razmerje bodisi na podlagi njihovih izjav, bodisi da zdru
žujejo delo za določen čas, je začasni kolegijski poslovodni organ ob
javil prosta dela in naloge precejšnjega števila učiteljev. Da zagotovi
mo čimbolj kvaliteten kader, smo vse prijavljene kandidate poklicali 
na razgovor in na podlag? temeljite presoje opravili izbiro. Še preden 
so se delavci vrnili z letnih dopustov, smo uredili njihove personalne 
mape.

V drugi polovici avgusta so pedagoški delavci v okviru strokovnih 
aktivov pripravili vse potrebno za začetek novega šolskega leta. Delo
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smo zastavili tako, da ob reorganizaciji šole pedagoško delo ne bo m°' 
teno. Izvedli smo tudi program izobraževanja pedagoških delavcev 
sestavljen iz osmih predavanj o vzgojnoizobraževalni problematik'

II.
V mesecu juniju so potekale priprave na volitve samoupravnih o' 

ganov, ki jim je potekel mandat. Na kandidacijski konferenci so dc 
lavci obeh delov šole predlagali kandidate za člane teh organov in u$ 
pešno izvedli volitve. Tako bo od 1. septembra dalje namesto zač?5 
nega organa družbenega varstva ugotavljala odgovornost kršitelje' 
delovne discipline novoizvoljena disciplinska komisija.

Ena od poglavitnih nalog začasnega organa družbenega varstva f 
priprava reorganizacije obstoječe šole in postopkov za obravnavo1 
sprejem samoupravnih splošnih aktov, ki jih po zakonu delavci m° 
rajo imeti. .... ij

Postopek reorganizacije je v teku od junija dalje. Začasni kolegij55 
poslovodni organ je ob strokovni pomoči Družbenega pravobrani'c 
samoupravljanja Ljubljana pripravil potek postopka te statusne sp^' 
membe in ga načelno opredelil s termini. Upoštevajoč določila Zak<>' 
na o združenem delu so delavci dela šole na Clevelandski 11 na svo 
jem zboru najprej ugotovili, da v tem delu šole obstojijo pogoji-za u, 
tanovitev TOZD in se načelno že opredelili, da bodo organizira 
TOZD na Clevelandski, ta TOZD izločili in ustanovili enovito delo'" 
no organizacijo - Osnovno šolo Dušan Kveder Tomaž. O tem so ^ 
konec avgusta osebno izjavljali na dveh referendumih istočasno: n 
prvem - o organiziranju TOZD, na drugem - o izločitvi TOZD in n 
tanovitvi nove delovne organizacije. V septembru poteka postopek 
okviru zakonskih določil. Z nalogami, ki delavce pb teh statusu' 
spremembah pričakujejo, smo jih seznanjali na zborih in jih obene*1 
opozorili na njihove pravice, obveznosti in odgovornosti.

Vse aktivnosti na šoli (volitve, referendum, delo ZKPO...) je sprejo 
ljal ves čas svet šole. Delegati sveta so se prav zaradi aktualnosti zadc 
morali pogosto sestajati. k,

V septembru bo v javni razpravi večina samoupravnih splošnih a5 
tov, statut in samoupravni sporazum o združevanju dela delavcev P 
bosta v obravnavi po veljavnosti sklepov o statusnih sprememba'1 
pripravljena ločeno za šolo na Jarški in šolo na Clevelandski.

Osredotočili smo se predvsem na pripravo novega pravilnika o 
novah in merilih za delitev sredstev za osebne dohodke in skupno P 
rabo in pravilnika o organizaciji in razvidu del in nalog. Na zboru sm 
najprej obravnavali panožni sporazum za področje vzgoje in izobr? 
ževanja in pristopili k njemu. O osnutku pravilnika že poteka jav^ 
obravnava. Delavci so se aktivno vključili, zavedajoč, da je delita 
sredstev za osebne dohodke po obstoječem pravilniku stalen kait,e 
spotike in da je čimprejšnja uveljavitev novih aktov nujnost. .

Ne samo, daje pravilnik iz leta 1977 (kasneje so bili vnešem , 
majhni popravki), mesece, nekaterim celo leta ni bilo upoštevano vC 
je število točk, ko so opravili strokovni izpit, povišan odstotek za 
nulo delo, nekateri tehnični delavci pa vrednoteni celo mimo ne* 
terih osnov.

Prav tako v leta nazaj segajo odprte in nedokončane zadeve v ' 
čunovodski službi. Z novimi kadri smo sicer omogočili normalno1 
koče poslovanje (obračun osebnih dohodkov, nadomestil, pravoča5 .(j 
plačila...), kakor hitro pa mora delavec v računovodstvu upora" 
podatke iz preteklih let, iz katerih izhajajo razna statistična P°roč';|i 
nastanejo problemi. Za vzpostavitev analitične evidence osnov1) 
sredstev z vsemi potrebnimi podatki, kije šola nima, se bomo po5'), 
žili zunanjih strokovnih delavcev, kajti računovodski kader ob rC:. 
nem delu tega ne zmore, pedagoški delavci pa strokovno tega dela 
morejo opraviti.

HI.
Menimo, da smo v zadnjem času naredili viden korak v urest'l‘ 

vanju prevzetih nalog. Vendar nam je narava vzgojnoizobraževamjt. 
dela za več kot en mesec ustavila postopke v zvezi z reorganizacijo 0 
stoječe šole in sprejemanjem samoupravnih splošnih aktov, ki zan 
vajo aktivno sodelovanje delavcev, ti pa so v juliju in avgustu večifV 
ma na letnem dopustu. Iz navedenega razloga in ob dejstvu, da 7&c' \ 
ni kolegijski poslovodni organ uresničuje pravice, obveznosti if 
govomosti individualnega poslovodnega organa, komisije za mco 
bojna delovna razmerja in delegacije delavcev v svetu šole, kar Pr?s 
zmožnosti treh imenovanih, od katerih člana združujeta delo i 
šole, da bi v tem času opravili svojo nalogo, začasni kolegijski P°s j. 
vodni organ v roku šestih mesecev vse nalog, ki jih je prevzel ob uv j 
bi začasnega ukrepa družbenega varstva v osnovni šoli Jože Moš* 
ni mogel v celoti realizirati. vj|i

Da bi delavcem zagotovili nove temelje za uresničevanje nji*10' e 
samoupravnih pravic, obveznosti in odgovornosti ter s tem biS‘v_fJ. 
vplivali na normalizacijo medsebojnih odnosov in jim omogočil' v 
vilno in zakonito poslovanje, bo potrebno či. tprej uveljaviti nov V(i 
vilnik o osnovah in merilih za delitev sredstev za osebne doh°%. 
vzpostaviti analitično evidenco osnovnih sredstev, pripraviti sp5 a 
zum o delitvi pravic obveznosti in odgovornosti, izpeljati post°r



reorganizacije obstoječe šole do konstituiranja nove z vsemi spremlja
jočimi akti in dejanji (priprava in sprejem Samoupravnega sporazuma 
o združevanju dela, statuta) in sočasno izvesti organizacijske spre
membe šole na Jarški.

Začasni kolegijski 
poslovodni organ 

Osnovne šole Jože Moškrič 
Predsednica: 
Ana Čeferin

I Izvršni svet skupščine občine Ljubljana Moste-Polje je na e 
svoji 16. seji 26. avgusta 1986 obravnaval zgoraj navedeno po- s 
ročilo in sprejel naslednji

SKLEP

1. Izvršni svet sprejema poročilo o delu začasnega kolegij- j§ 
skega poslovodnega organa Osnovne šole Jože Moškrič in ugo- | 
tavlja, da vseh nalog iz razlogov, navedenih v poročilu, v času e 
trajanja šestmesečnega ukrepa družbenega varstva, ni mogel = 
realizirati. Zato izvršni svet kot predlagatelj sklepa o začasnem i 
ukrepu družbenega varstva predlaga skupščini občine, da | 
sprejme Sklep o podaljšanju ukrepa družbenega varstva še za | 
dobo šestih mesecev.

2. Izvršni svet izreka vso pohvalo začasnemu kolegijskemu | 
poslovodnemu organu OŠ Jože Moškrič za dosedaj opravljeno | 
delo in izvedbo referenduma o organiziranju TOZD na Cleve- | 
landski ulici in izločitvi te TOZD in ustanovitvi enovite DO - e 
Osnovne šole Dušan Kveder-Tomaž.

PREDSEDNIK 1 
IZVRŠNEGA SVETA i 

Miro SOTLAR i

PREDLOG
---- - X

Na podlagi 89. člena Statuta občine Ljubljana Moste-Polje, 
(UL SRS, št. 13/86) v skladu s 617. in 622. členom Zakona o 
družbenem delu (Ur. 1. SFRJ, št. 53/76 in Zakonom o spreje
manju začasnih ukrepov družbenega varstva samoupravnih pra
vic in družbene lastnine (Ur. 1. SRS, št. 32/80) je Skupščina ob
čine Ljubljana Moste-Polje na seji zbora združenega dela dne 
......... . zbora krajevnih skupnosti dne..........in družbenopoli
tičnega zbora dne...........sprejela

SKLEP
O PODALJŠANJU ZAČASNEGA 
UKREPA DRUŽBENEGA VARSTVA V 
OŠ JOŽE MOŠKRIČ

V______________________________________________________y

i.
Ukrepi družbenega varstva iz II. poglavja tč. 1., 2., 3., 4. in 5. Sklepa 

o začasnem ukrepu družbenega varstva v Osnovni šoli Jože Moškrič, 
Ljubljana, Jarška c. 34, sprejetega na sejah zborov Skupščine občine 
Ljubljana Moste-Polje dne 26. 3. 1986 (UL SRS, št. 14/86,26/86) se 
Podaljšajo za dobo 6 mesecev.

II.
Razreši se član začasnega kolegijskega poslovodnega organa 

tov. Igor Jenko in imenuje tov................................................................

III.
Sklep o podaljšanju in spremembah začasnega ukrepa družbenega 

varstva se vpiše v sodni register.

IV.
Ta sklep začne veljati naslednji dan po sprejetju in se objavi v Urad

om listu SRS.

V.
.Zoper ta sklep je dopustna zahteva za preizkus zakonitosti na So

dišču združenega dela SR Slovenije v roku 15 dni. Zahteva za preizkus 
^konitosti sklepa ne odloži njegove izvršitve.

Predsednik 
Skupščine občine 

Ljubljana Moste-Polje 
Ivo Samec

OBRAZLOŽITEV
Na podlagi ugotovitve, da so v O S Jože Moškrič nastale bistvene 

motnje v samoupravnih odnosih po 619. členu ZZD.je Skupščina ob
čine na seji dne 26. 3. 1986 sprejela sklep o začasnem ukrepu druž
benega varstva na tej šoli in uvedla naslednje ukrepe družbenega var
stva: odstavila individualni poslovodni organ, delavca s posebnimi po
oblastili in odgovornostmi, delegacijo delavcev v svetu šole, omejila iz
vrševanje samoupravnih pravic delavcev v komisiji za delovna raz
merja in imenovala začasni organ družbenega varstva. Navedene 
ukrepe je uvedla za dobo 6 mesecev, s spremembami in dopolnitvami, 
sprejetimi v juliju mesecu, pa do 1. septembra začasno omejila tudi iz
vrševanje pravic delavcev v disciplinski komisiji.

Začasni kolegijski poslovodni organ je prevzel vse pravice, obvez
nosti in odgovornosti ravnatelja in pomočnika ravnatelja, prevzel pra
vico odločanja o zadevah iz pristojnosti delegatov delavcev v svetu šole 
in komisije za delovna razmerja z nalogo, da odpravi motnje v samo
upravnih odnosih in uresničevanju samoupravnih pravic delavcev, ne
zakonitosti in nepravilnosti v poslovanju, da zagotovi redno, pravočas
no in popolno obveščanje delavcev ter pripravi predlog bodoče orga
niziranosti šole in ob tem izvede postopek za obravnavo in sprejem 
samoupravnih splošnih aktov.

Že iz prvega poročila o delu Začasnega kolegijskega poslovodnega 
organa, obravnavanega na julijski seji zborov skupščine, izhaja, da je 
čas šestih mesecev, za katerega je bil ukrep sprejet, prekratek za ure
ditev razmer, katerih vzroki segajo leta nazaj, v obstoječih in neusk
lajenih samoupravnih aktih, slabem delu računovodske službe, v one
mogočanju obravnavanja strokovnih vprašanj, nerednem in nepopol
nem obveščanju delavcev o vseh vprašanjih in odnosih, ki so pomemb
ni za uresničevanje vzgojnoizobraževalnega procesa, kot tudi za ures
ničevanja samoupravnih pravic, obveznosti in odgovornosti delavcev, 
kar je povzročilo med delavci nezadovoljstvo, bistvene motnje v samo
upravnih in medsebojnih odnosih in vplivalo tudi, na kvaliteto vzgoj
noizobraževalnega dela z učenci.
Začasni kolegijski poslovodni organ je uspel normalizirati potek pe
dagoškega dela in s tem dvigniti kvaliteto pouka, kar si je glede na te
meljni družbeni smoter osnovne šole zastavil kot prvo nalogo. 
Naloge začasnega organa družbenega varstva in postopki, ki jih mora 
izpeljati, so vezani na prisotnost večine delavcev na šoli in na njihovo 
aktivno sodelovanje tako pri reorganizaciji kot pri pripravi in spreje
mu samoupravnih splošnih aktov. Ker glede na velikost osnovne šole 
Jože Moškrič predstavlja reorganizacije le-te tudi osnovo za sanacijo 
obstoječega stanja in odpravo motenj v samouprpvnih in medsebojnih 
odnosih, zaradi procesa vzgojnoizobraževalnega dela, ki v juliju in av
gustu miruje in so pedagoški delavci na letnih dopustih, vseh nalog 
ukrepa družbenega varstva v tem Času ni mogoče uresničevati.

Izvršni svet na podlagi poročila ugotavlja, da začasni kolegijski po
slovodni organ uresničuje zadane naloge, vendar vseh zaradi njihove
ga obsega, zahtevnosti in navedenih razlogov v času sprejetega šest
mesečnega ukrepa družbenega varstva na šoli ne more realizirati.

Zato predlaga skupščini, da podpre prizadevanja začasnega kole
gijskega poslovodnega organa za sanacijo razmer in s podaljšanjem 
začasnega ukrepa družbenega varstva na šoli za šest mesecev omo
goči, da zaključi zastavljeno delo sočasno s končanim postopkom 
reorganizacije šole na dve samostojni šoli, ki bo predvidoma s pričet
kom drugega šolskega polletja.

Od imenovanih članov ZKPO združuje delo na šoli le predsednica, 
člana pa opravljata naloge poleg svojih obveznosti iz delovnega raz
merja izven šole. Ker je bil ukrep prvotno predviden za čas 6 mesecev, 
zaradi navedenih razlogov pa se predlaga podaljšanje, član, zadolžen 
za urejanje stanja na finančnem področju zaradi preobremenjenosti 
in zdravstvenih razlogov v ZKPO ne more več sodelovati. Zato Izvršni 
svet predlaga v sklepu navedeno spremembo v sestavi začasnega or
gana družbenega varstva.

i Izvršni svet skupščine Ljubljana Moste-Polje je na svoji i 
E 16. seji 26. avgusta 1986 sprejel naslednji 
| i

SKLEP
i 1

Izvršni svet sprejme predlog Sklepa o podaljšanju in spre- = 
E membah začasnega ukrepa družbenega varstva v Osnovni šoli = 
E Jože Moškrič, Ljubljana, Jarška c. 34 in ga posreduje v obrav- I 
| navo skupščini občine. |
E . Izvršni svet bo do seje skupščine pripravil predlog imenova- s 
| nja novega člana začasnega kolegijskega poslovodnega organa. I 
E I

PREDSEDNIK i 
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Na podlagi Dogovora o odpravi družbenega sveta za vpraša
nja s področja urbanističnih, gradbenih in komunalnih zadev 
ter stanovanjskega gospodarstva in varstva okolja ter v skladu 
s 23. členom zakona o družbenih svetih (Ur. list SRS, št. 5/80) 
ter 152. in 88. členom Statuta občine Ljubljana Moste-Polje 
(Ur. list SRS, št. 12/86) je Skupščina občine Ljubljana Moste- 
Polje na seji družbenopolitičnega zbora, seji zbora združenega 
dela in seji zbora krajevnih skupnosti dne...........sprejela

ODLOK
O SPREMEMBI ODLOKA O 
USTANOVITVI UPRAVNIH 
DRUŽBENIH SVETOV 

V_____________________________________ ___________________

1. člen
V odloku o ustanovitvi upravnih družbenih svetov (Uradni list 

SRS, št. 1/80) se 2. člen spremeni tako, da se glasi:
»Na podlagi poprejšnjega dogovora udeležencev se kot upravni 

družbeni svet ustanovi Upravni družbeni svet za davčno politiko.«

2. člen
Črta se 4. člen.

. 3. člen
Črta se 16. člen.

4. č!en
Ta odlok začne veljati osmi dan po objavi v Uradnem listu SRS.

Številka:
Datum: PREDSEDNIK 

SKUPŠČINE OBČINE 
LJUBLJANA MOSTE-POLJE 

Ivo SAMEC

OBRAZLOŽITEV:
Zbori skupščine občine Ljubljana Moste-Polje so na seji 25. junija 

1986 brez pripomb sprejeli osnutek odloka o spremembi odtoka o 
ustanovitvi Upravnih družbenih svetov. Z njim se odpravlja družbeni 
svet za vprašanja s področja urbanističnih, gradbenih in komunalnih 
zadev ter stanovanjskega gospodarstva in varstva okolja, saj je bil za 
to področje z Odlokom o spremembah in dopolnitvah odloka o občin
skih upravnih organih in strokovnih službah (Ur. list SRS, št., 16/86) 
ustanovljen komite kot kolegijski upravni organ.

O odpravi družbenega sveta so v skladu z zakonom vsi udeleženci 
sklenili tudi posebni dogovor, ki je temeljni akt, tako da za sprejem 
predlaganega odloka ni nobenih zadržkov.

SEKRETAR
SEKRETARIATA ZA OBČO UPRAVO 

Drago KASAGlC

Izvršni svet skupščine občine Ljubljana Moste-Polje je na i 
| svoji 16. seji 26. avgusta 1986 obravnaval predlog zgorgj nave- § 
E denega odloka in sprejel naslednji

SKLEP
| | 
= Izvršni svet sprejema predlog odloka o spremembi odloka o e 
e ustanovitvi upravnih družbenih svetov in ga posredgje skupščini e 
| občine v sprejem.

1 PREDSEDNIK I
IZVRŠNEGA SVETA | 

1 Miro SOTLAR §
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POROČILO
O URESNIČEVANJU SKLEPOV IN 
STALIŠČ OBČINSKE SKUPŠČINE ZA 
OBDOBJE JANUAR-JUNIJ 1986

^--------------------- ----------------------------------J
Izvršni svet posreduje skupščini občine naslednje Poročilo o ures

ničevanju sklepov in stališč, ki jih je skupščina sprejela v obdobju ja- 
nuar-jumj 1986:

Seje vseh treh zborov dne 29. januarja 1986:

Poročilo o raziskovalno-razvojni in množično inovacijski dejavnosti ’ 
občini Ljubljana Moste-Polje

O množični inovativni in razvojno raziskovalni dejavnosti še vedno 
ne moremo govoriti, ker je ta dejavnost vezana na boljše materialno 
pogoje združenega dela in na večja vlaganja v razvoj kadrov. Rešitev 
teh problemov pa ima dolgoročnejši značaj, saj je iz obeh analiz, k' 
šta bih narejeni v letih 1981 in 1984, viden le majhen napredek v raZ; 
vojno raziskovalni dejavnosti. Raziskovalna dejavnost je področje, k* 
mora postati tudi sestavni del srednjeročnih in letnih planskih doku
mentov pri vseh gospodarskih DO v občini.

Da pa se interes in klima za popularizacijo in pospeševanje inova- 
cV*,e dejavnosti povečuje, nam kažejo rezultati vsakoletne akcij6 
»INOVA TOR LETA« (leta 1984 je Občinska raziskovalna skupno*! 
podelila 6 pnznanj, v letu 1985 pa 13).

Raziskovalno razvojna dejavnost poteka večinoma v razvojnih i" 
drugih službah, kjer je v ospredju reševanje operativnih razvojnih pro
blemov. Za boljše povezovanje in sodelovanje z raziskovalnimi orga
nizacijami bo Občinska raziskovalna skupnost, v sodelovanju z D- 
univ., v jeseni organizirala posvet vodilnih in vodstvenih delavcev iz 
gospodarskih OZD. Z organizacijo posveta bomo ugotavljali, kako s6 
sklepi o aktivnostih na področju množične inovacijske in raziskoval
ne dejavnosti realizirajo v združenem delu. Pogoj uspešnega sodelo
vanja med Občinsko raziskovalno skupnostjo in OZD je poznavanj6 
uspehov in problemov na tem področju v organizacijah naše občin"

Seje vseh treh zborov dne 26. februarja 1986:
Poročilo o delu Izvršnega sveta skupščine občine Ljubljana Moste-P"' 
(je za leti 1984 in 1985

Izvršni svet meni, da uresničuje pobude in pripombe, ki so bile po
dane na njegovo poročilo, pri svojem tekočem delu in bo o njih po
ročal v poročilu svojega dela za leto 1986.

Seje vseh treh zborov dne 26. marca 1986:
Družbeno varstvo in vzgoja predšolskih otrok v občini Ljubljana Mos
te-Polje za obdobje 1982-1985

V zvezi z uvajanjem novih oblik vzgoje in varstva predšolskih otrok 
je bil sprejet sklep, da naj se v ugotavljanje potreb po teh oblikah ak
tivno vključijo krajevne skupnosti in organizacije združenega dela- 
Občinski komite za družbene dejavnosti pa je bil zadolžen za pravo
časno vključitev v razreševanje problematike prostih zmogljivostiv 
vrtcih. Ker je problematika prostih zmogljivosti prisotna v vseh ljub
ljanskih občinah, za uvajanje novih oblik vzgoje in varstva predšol
skih otrok pa ni skupnih programov, so občinski komiteji za družben6 
dejavnosti, občinske skupnosti otroškega varstva in Mestni svet ZS’ 
predlagali, da se v septembru na osnovi apalize Mestne skupnosti ot
roškega varstva in Zavoda za šolstvo pripravijo skupna izhodišča z" 
reševanje teh problemov.
Varstvo in stanje naravne in kulturne dediščine v občini Ljubija"* 
Moste-Polje

1. Glede na to, da je varstvo naravne in kulturne dediščine stal"3 
naloga, ki zahteva določene postopke in aktivnosti, je v krajšem čas" 
možno realizirati le nekatere naloge.

Doslej je Občinski komite za družbene dejavnosti o vrednosti kul
turne dediščine obvestil vse tiste, ki so lastniki ali imetniki pravi"6 
uporabe razglašenih kulturnih spomenikov in njihove skrbnike.

N" 51. seji zbora krajevnih skupnosti je bila sprejeta pripomb" 
delegata, zakaj se ne ukrepa proti tistim imetnikom kulturne cediš"1' 
ne, ki ne spoštujejo predpisov o adaptiranju.

Zakon o naravni in kulturni dediščini (10., 11. člen) nalaga obč"' 
nom, civilno pravnim in družbeno pravnim >. sebam, ki imajo lastni"' 
sko pravico na posameznih delih naravne in kulturne dediščine, df * 
njinu ravnajo kot dobri gospodarji in jih obnavljajo, ali pa prepustil0



Dovoljenja oziroma potrdila za adaptacijo izdaja Občinski sekreta
riat za urbanistične in gradbene zadeve ter varstvo okolja v skladu s 
fazo B, ki vsebuje popoln seznam naravne in kulturne dediščine. S po
trdilom za adaptacijo se naloži investitoiju pridobitev soglasja Ljub
ljanskega regionalnega zavoda za varstvo naravne in kulturne dediš
čine, ki opozori na vrednost objekta oziroma možnost adaptacije. In
vestitorje dolžan to navodilo upoštevati. En izvod potrdila pošlje Ob
činski sekretariat za urbanistične in gradbene zadeve ter varstvo oko
lja Mestni inšpekcijski službi v vednost. Le-ta je dolžan spremljati 
adaptacijo.

Nepremične dele naravne in kulturne dediščine in njihove pritikli
ne, ki imajo posebno kulturo, znanstveno-zgodovinsko ali estetsko 
vrednost, razglasi z odlokom za kulturni ali zgodovinski spomenik 
občinska skupščina (18. člen). Zakon nalaga dolžnosti, odgovornosti 
in pravice le imetnikom spomenikov ali znamenitosti (31. člen). 
Težava nastopi, če stroški vzdrževanja spomenikov ali znamenitosti, 
na katerem ima kdo lastninsko pravico, presegajo gospodarsko korist 
in običajne stroške vzdrževanja spomenika ali znamenitosti. V takem 
primeru lahko strokovna organizacija vloži v njegovo vzdrževanje 
družbena sredstva ali zagotovi vlaganje družbenih sredstev. O takem 
vlaganju napravita imetnik in strokovna organizacija dokazno listino 
oziroma, kadar gre za nepremičnino, se vlaganja zavarujejo s hipote
ko (34. člen).

3. Na družbenopolitičnem zboruje bila podana pripomba o izdaji 
publikacije, ki bi tekstualno in slikovno obdelala objekte kulturnih 
znamenitosti v naši občini.

Odgovor: Naravno in kulturno dediščino obravnavamo enakovred
no. V naši občini je 298 kulturnih spomenikov in 158 naravnih zna
menitosti. Izdaja publikacije bi bila precej visoka naložba, ki v tem 
planskem obdobju ni planirana, razen če bi se našla kakašna izredna 
sredstva. Seznam vse kulturne in naravne dediščine pa je v fazi B, to 
je akt, ki vsebuje seznam in karte, kje se dediščina nahaja, in je na 
ogled v občinskem sekretariatu za urbanizem, gradbene zadeve in var
stvo okolja.

Seje vseh treh zborov dne 28. maja 1986:
Analiza poslovanja OZD občine Ljubljana Moste-Polje v letu 1985

Zbori občinske skupščine so na svojih sejah dne 28. maja 1986 ob
ravnavali Analizo poslovanja organizacij združenega dela občine 
Ljubljana Moste-Polje v letu 1985 in na osnovi primeijave finančnih 
rezultatov in kazalcev poslovanja z doseženimi v mestu Ljubljani in 
SR Sloveniji ugotovili, da so organizacije poslovale uspešno. Kot re
zultat uspešnega gospodarjenja je bilo ocenjeno tudi povečanje fizič
nega obsega industrijske proizvodnje in konvertibilnega izvoza, kar 
sta bila dva temeljna cilja iz resolucije za leto 1985. Število zaposlenih 
občinskega gospodarstva seje v letu 1985 povečalo za 1 odstotek, kar 
je tudi bilo v okviru resolucijskih usmeritev.

V prvem polletju leta 1986 se taka ugodna gibanja ne nadaljujejo 
v celoti, saj je bil v prvih petih mesecih fizični obseg industrijske pro
izvodnje v primerjavi z enakim lanskim obdobjem sicer večji za 3 od
stotke, medtem ko seje konvertibilni izvoz zmanjšal za 13 odstotkov.

Na področju delitve dohodka pa je bilo ugotovljeno, da se temeljne 
Usmeritve ne usresničujejo, saj je bila rast sredstev za osebne dohodke 
vcčja od rasti primerljivega dohodka, hkrati pa seje zmanjšal tudi de
lež akumulacije v dohodku. Zato je bila izdelana analiza prekorači- 
teljev in kršitevljev dogovora in sporazumov po dejavnostih po posa
meznih OZD. Na osnovi analize je izvršni syet skupaj z občinskim 
sindikalnim svetom ugotovil, da v letu 1985 ni bilo neupravičenih kr
šiteljev dogovora.

V letu 1985 je poslovalo z izgubo 5 organizacij združenega dela, in 
sicer: Žito TOZD Mlini, Žito TOZD Tehnični obrati, Sap TOZD 
Turbus, Gradis TOZD Kovinski obrati in DO Emona Inženiring. Vse 
organizacije razen Emone Inženiringa so imele izdelane sanacijske oz. 
Predsanacijske programe, pa tudi ta organizacija gaje kasneje pripra
vila. V prvih treh mesecih leta 1986 so izgubo odpravili v Gradisu 
TOZD Kovinski obrati in Emoni Inženiringu.

Seja zbora združenega dela dne 28. maja 1986:
Analiza akumulativne in reproduktivne sposobnosti gospodarstva ob
line v letih 1976-1985 s posebnim poudarkom na OZD na meji ren
tabilnosti

Skupščina občinejedne28. maja 1986 obravnavala »Analizo aku
mulativne in reproduktivne sposobnosti gospodarstva občine v letih 
‘976—1985 s posebnim poudarkom na OZD na meji rentabilnosti« 
ler za organizacije združenega dela, ki so v letu 1985 poslovale na meji 
•"Cntabilnosti, sprejela določene zadolžitve.

Organizacija združenega dela Saturnus TOZD Tovarna embalaže 
Je bila zadolžena, da do 31.7.1986 poroča o realizaciji vključitve pre
strukturiranja v planske dokumente 1986-1990 ter o realizaciji spre
jetih ukrepov za izboljšanje stanja. Naloga m bila realizirana. 
x. Žito TOZD Šumije bil zadolžen, da do 31. 7. 1986 poroča o teko- 

aktivnostih v zvezi s prestrukturiranjem proizvodnje. Naloga m 
b|la realizirana.

Jata TOZD Reja je bila zadolžena, da do 31.7. 1986 poroča o rea
lizaciji sklepov skupščine v zvezi z gradivom »Problematika in razvoj
na vprašanja agroživilstva v občini Ljubljana Moste-Polje (DT št. 
3/85). Naloga ni bila realizirana.

Izvršni svet bo vse organizacije združenega dela ponovno pozval, da 
sprejete obveznosti in zadolžitve takoj realizirajo.

SCT TOZD Mehanični obrati, Geološki zavod TOZD Strojna pro
izvodnja in vzdrževanje, Pionir TOZD Gradbeni sektor Ljubljana, 
Izolirka TOZD Tectum, Emona BC TOZD Centromerkur, Mizar
stvo Moste, POZD Etiketa so bile zadolžene, da pripravijo programe 
ukrepov za odpravo motenj v poslovanju. Rok za pripravo je 30. 9. 
1986.

Analiza zunanjetrgovinske menjave gospodarstva občine Ljubljana 
Moste-Polje v letu 1985 in planirane menjave v letu 1986

Zbor združenega dela občinske skupščine je na svoji seji 28. maja 
1986 obravnaval analizo zunanjetrgovinske menjave in sprejel sklepe 
izvršnega sveta. Ugotovljeno je bilo, da so rezultati v zunanjetrgovin
ski menjavi leta 1985 ugodni, da pa so se v zadnjem kvartalu tega leta 
pojavile negativne tendence v zmanjševanju konvertibilnega izvoza, 
ki se nadaljujejo v letošnjem letu. Tako je v letu 1985 gospodarstvo 
občine povečalo konvertibilni izvoz za 10 odstotkov, v prvih dveh 
mesecih leta 1986 pa se je ta celo zmanjšal za 19 odstotkov. Izvršni 
svet skupščine občine je predlagal organizacijam združenega dela, ki 
v prvem trimesečju izkazujejo zmanjševanje konvertibilnega izvoza, 
da opredelijo vzroke in aktivnosti za dosego planiranih ciljev, občin
ski komite za družbeno planiranje in družbenoekonomski razvoj pa 
je za to obdobje pripravil analizo zunanjetrgovinske menjave. Ob treh 
mesecih je bilo stanje naslednje: konvertibilni izvoz se je zmanjšal za 
13 odstotkov, konvertibilni uvoz seje povečal za 17 odstotkov, občin
sko gospodarstvo pa je kljub takim gibanjem še vedno ustvarilo pre 
sežek izvoza nad uvozom v višini 196 mio din. Med industrijskimi or 
ganizacijami so konvertibilni izvoz najbolj povečale naslednje OZD: 
Totra, Velana, Emona Mesna industrija Zalog, Agrotehnika Gruda 
TOZD Indov, SCT, Saturnus, Julon, Žito, HP Kolinska TOZD Tov. 
hranil in Rog TOZD Sestava dvokoles.

Organizacije združenega dela, ki so v prvem trimesečju zmanjšale

Papirnica Vevče, Jata, 
konvertibilnega izvoza poslabšanje dohodkovne zanimivosti izvoza. 
Specifičen primer so organizacije, ki izdelujejo proizvode na bazi 
nafte in naftnih derivatov. Ti proizvodi so se zaradi pocenitve nafte 
na tujih trgih pocenili, doma pa je bila pocenitev nafte izvedena ne
sorazmerno in z zakasnitvijo, zato so domači proizvodi postali nekon
kurenčni. V tem času je bilo zaradi nesreče v Černobilu čutiti tudi 
zmanjšanje izvoza prehrambenih izdelkov.

Drugi vzrok, ki ga navajajo OZD (Indos, Emona Commerce TOZD 
Globus, Riko TOZD Komunalna oprema) za zmanjšanje izvoza, je 
bila nejasnost v zvezi z uvajanjem nove devizne zakonodaje v začetku 
letošnjega leta. Nekatere OZD so zavestno zmanjšale konvertibilni iz
voz (Teol, Koto TOZD Koprod), da bi lahko zagotovile zadostno 
oskrbo domačega trga z artikli, ki nadomeščajo uvoz. Tudi zmanjša
nje investicijskih del v tujini je vplivalo na manjši konvertibilni izvoz 
v posameznih gradbenih OŽD (Gradisove TOZD v občini. Pionir 
TOZD Gradbeni sektor Ljubljana).
Glede na navedeno izhaja, da je izboljšanje dohodkovne uspešnosti 
najpomembnejši vzvod večjega izvoza. V zadnjem času so bili na 
zvezni ravni sicer sproženi določeni ukrepi v tej smeri, vendar orga
nizacije združenega dela ocenjujejo, da do konca leta planiranega iz
voza ne bo mogoče v celoti realizirati.

Seji zbora združenega dela in zbora krajevnih skupnosti dne 25. ju
nija 1986:
Poročilo o dosedanjem delu in prenehanju razvojno-gospodarske skup
nosti

Zbor združenega dela in zbor krajevne skupnosti sta na svojih sejah 
dne 25. junija 1986 obravnavala in sprejela Poročilo o dosedanjem 
delu in prenehanju Razvojno-gospodarske skupnosti. Izvršni svet 
SOb Ljubljana Moste-Polje je sprejel pobudo skupščine Razvojno 
gospodarske skupnosti in na svoji seji 11. julija 1986 imenoval Ko
misijo za usklajevanje razvoja gospodarske dejavnosti v prostoru ob
čine Ljubljana Moste-Polje in tudi posredoval pobudo izvršnemu sve
tu skupščine mesta Ljubljane, da prouči smotrnost sestave takšnega 
koordinativnega telesa tudi na ravni mesta, z namenom zagotovitve 
lažjega in hitrejšega razreševanja prostorske in razvojne problematike 
OZD v vseh industrijskih conah mesta -Ljubljane.

Služba za proračun, finančne in skupne zadeve v skladu s sklepom 
izvršnega sveta še naprej opravlja vsa finančna dela do dokončne uki
nitve Razvojno-gospodarske skupndili.

Poročilo o dokončanju treh vzgojnovarstvenih enot v stanovanjskih ob
jektih soseske MS-4,5 Fužine
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Skladno s sprejetim sklepom se bodo zbirala sredstva v ceni m1 2 3 4 5 6 sta
novanjskih površin do konca izgradnje soseske Fužine za izgradnjo 
osnovne šole Fužine II.

Poročilo operativnega odbora za izgradijo objektov družbenega stan
darda občine Ljubljana Moste-Polje

Glede na kritične razmere na področju osnovnega šolstva, otroške
ga varstva in zdravstvenega varstva v soseski Fužine je bil sprejet 
sklep, da se skupaj z Izvršnim svetom Skupščine mesta Ljubljane pri
pravi konstrukcijo virov za financiranje VVO Fužine II, OS Fužine II 
in zdravstvenega doma Fužine. 18. junija 1986 je bil sestanek v zvezi 
s to problematiko pri predsednici Skupščine mesta Ljubljane. Obrav
navani so bili vsi trije nujno potrebni objekti in dogovorjeni viri finan
ciranja. Potrebna sredstva za izgradnjo šole in vrtca bodo zagotovlje
na s samoupravnim sporazumom o združevanju sredstev za sofinan
ciranje določenih dogovorjenih naložb na področju družbenih dejav
nosti za obdobje 1986-1990, zbirati pa se bodo pričela v marcu 1987, 
za zdravstveni dom Fužine pa bo del sredstev zagotovljen iz Samo
prispevka III, del pa iz prispevne stopnje 0,5 % po istem Samouprav
nem sporazumu.

Za osnovno šolo Fužine II je Mestna izobraževalna skupnost že 
odobrila premostitveno posojilo v višini 100 mio dinarjev za pripravo 
dokumentacije in ostala pripravljalna dela, da bo možen pričetek 
gradnje v mesecu marcu 1987.

O uresničevanju sklepov v zvezi z zagotovitvijo sredstev za dokon
čanje druge in tretje faze investicije Fakultete za telesno kulturo in in
vesticije UKC Univerzitetne psihiatrične klinike Polje bomo poročali 
v letu 1987.

PODPREDSEDNIK 
IZVRŠNEGA SVETA 

Jože LESKOVŠEK

OSNUTEK

PERIODIČNI NAČRT
DELA ZBOROV OBČINSKE SKUPŠČINE 
ZA OBDOBJE OKTOBER - DECEMBER 
1986

X______________________________________________________ J

Seje zborov v sredo, dne 29. oktobra 1986 
Oddaja gradiva 30. 9. 1986

1. Osnutek resolucije o politiki izvajanja družbenega plana občine 
Ljubljana Moste-Polje za obdobje 1986-1990 v letu 1987

2. Informacija o uresničevanju kadrovske politike v občini Ljublja
na Moste-Polje

3. Osnutek aneksa k dogovoru o usklajevanju davčne politike za ob
dobje 1986-1990

4. Osnutek odloka o spremembah in dopolnitvah odloka o davkih 
občanov

5. Osnutek odloka o spremembah odloka o posebnem občinskem 
davku od prometa proizvodov in od plačil za storitve

6. Osnutek odloka o spremembah in dopolnitvah odloka o davkih 
na promet nepremičnin

7. Ocena samoupravnega sporazumevanja med KS in OZD v letu 
1986 ter usmeritve za leto 1987

8. Osnutek sprememb in dopolnitev poslovnika občinske skupščine 
Ljubljana Moste-Polje

Seje zborov v sredo, dne 26. novembra 1986 
Oddaja gradiva 24. 10. 1986

1. Osnutek odloka o začasnem financiranju proračuna občine Ljub
ljana Moste-Polje za leto 1987

2. Predlog odloka o zagotavljanju sredstev za blagovne rezerve
3. Predlog odloka o zagotavljanju in usmerjanju sredstev za inter

vencije v proizvodnji hrane
4. Poročilo o delu komisije za zadeve borcev NOV in ostalih komi

sij ter odborov
5. Osnutek odloka o ureditvenem načrtu MS 8/5 Zg. Kašelj
6. Informacija o celoviti izgradnji soseske Nove Fužine.
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7. Informacija o uresničevanju politike odlikovanj in drugih druž
benih priznanj v občini Ljubljana Moste-Polje

Seje zborov v sredo, dne 24. decembra 1986 
Oddaja gradiva 25. II. 1986

1. Predlog resolucije o politiki izvajanja družbenega plana občine 
Ljubljana Moste-Polje za obdobje 1986-1990 v letu 1987

2. Ocena izvajanja resolucije o politiki izvajanja družbenega plana 
občine Ljubljana Moste-Polje za obdobje 1986-1990 v letu 1986

3. Osnutki odlokov v prostorskih ureditvenih pogojih za planske 
celote M 1 Zelena jama-Nove Jarše, M 2 Moste-Kodeljevo, M5 Selo- 
Nove Fužine

4. Predlog odloka o začasnem financiranju proračuna občine Ljub
ljana Moste-Polje

5. Predlog aneksa k dogovoru o usklajevanju davčne politike za ob
dobje 1986-1990

6. Predlog odloka o spremembah in dopolnitvah odloka o davkih 
občanov

7. Predlog odloka o spremembah odloka o posebnem občinskem 
davku od prometa proizvodov in od plačil va storitve

8. Predlog odloka o spremembah in dopolnitvah odloka o davku na 
promet nepremičnin

9. Prioritetni program nalog KS za sporazumevanje med KS in 
OZD za leto 1987

10. Osnutek okvirnega programa dela zborov občinske skupščine 
za leto 1987

11. Analiza stanja kvalifikacijske strukture zaposlenih s projekcijo 
kadrov do leta 1990

PROGRAMSKA KOMISU A

KADROVSKE ZADEVE
predlog

-------------------------------------------------------------------------------

Na podlagi 88. člena Statuta občine Ljubljana Moste-Polje
(Ur. I. SRS, št. 13/86) je zbor združenega dela na seji dne........
sprejel

SKLEP
o razrešitvi in imenovanju člana skupine delegatov v zboru zdru
ženega dela Skupščine SR Slovenije za socialno zdravstveno 
področje

V______ ____________________________________________ J
I.

V sk jpini delegatov socialno zdravstvenega področja se razreši tov'1 
BRAČ1KA-VIDMAR Dubravka, zdravnica iz Ljubljane, Hošimin- 
hova 1.

II.
Za člana skupine delegatov za socialno zdravstveno področje se 

imenuje tov. BRODNIK Tanja iz Ljubljane, Veliki Štradon 6.

III.

Sklep prične veljati potem, ko ga sprejme zbor združenega dela-

Predsednik
SO Ljubljana Moste-Polj® 

Ivo SAM Ev

Obrazložitev:
Tov. Brač tka- Vidmar Dubravka, zdravnica v Zdravstvenem dom11 

Ljubljana TOZD Moste-Polje. je pismeno zaprosila za razrešit 
dolžnosti člana skupine delegatov v zboru združenega dela Skupščin1 
SR Slovenije za socialno zdravstveno področje.

Komisija za volitve, imenovanja in kadrovske zadeve je njeno 'd' 
htevo obravnavala in se z njo strinja.

Komisija za volitve, imenovanja in kadrovske zadeve predlaga žb°' 
ru združenega dela, da tov. Bračika- Vidmar Dubravko razreši in ,ul' 
mesto nje imenuje tov. Brodnik Tanjo.



PREDLOG
. X

Na podlagi 88. člena Statuta občine Ljubljana Moste-Poljc 
(Ur. 1. SRS, št. 13/86) in določb Statuta osnovne šole II. grupe 
odredov je občinska skupščina na seji zbora združenega dela, 
zbora krajevnih skupnosti in družbenopolitičnega zbora dne 
............sprejela

SKLEP
o imenovanju delegata družbene skupnosti v Svet osnovne šole 
II. grupe odredov

X________________________________________________________J
I.

V Svet osnovne šole II. grupe odredov se imenuje tov. ROTH Bog
dana, diplomirana pravnica iz Ljubljane, Archinetova 9.

II.
Sklep prične veljati potem, ko ga sprejmejo zbori občinske skup

ščine.

Predsednik
, SO Ljubljana Moste-Polje

Ivo SAMEC

Obrazložitev:
Osnovna šola II. grupe odredov je v skladu z določbami Zakona o 

osnovni šoli in Statuta šole zaprosila za delegata družbene skupnosti. 
Kadrovska služba občine Ljubljana Moste-Polje je evidentirala kot 
primerno delegatko tov. Roth Bogdano, diplomirano pravnico iz 
Ljubljane, Archinetova 9. Komisija za volitve, imenovanja in kadrov
ske zadeve je predlog obravnavala in predlaga skupščini, da tov. Bog
dano Roth potrdi.

PREDLOG
----------------------------------------------------------------------------- -

Na podlagi 88. člena Statuta občine Ljubljana Moste-Po(je 
(Ur. 1. SRS, št. 13/86) in določb Statuta osnovne šole Jože 
Moškrič je občinska skupščina na seji zbora združenega dela, 
zbora krajevnih skupnosti in družbenopolitičnega zbora dne 
........ sprejela

SKLEP
o imenovanju delegata družbene skupnosti v Svet osnovne šole 
Jože MOŠKRIČ

X_______________________________________________ _________ J
V Svet osnovne šole Jože Moškrič se imenuje tov. VREČIČ Franc, 

roj. 1949, višji upravni delavec iz Ljubljane, Beblerjev trg 1.

II.
Sklep prične veljati potem, ko ga sprejmejo zbori občinske skup

ščine.

Predsednik 
SO Ljubljana Moste-Polje 

Ivo SAMEC

Obrazložitev:
V skladu z določbami Zakona o osnovni šoli, statuta osnovne šole 

Jože Moškrič m Statuta občine Ljubljana Moste-Polje, je na zahtevo 
samoupravnih organov osnovne šole Jože Moškrič občinska kadrov
ska služba evidentirala kot primernega delegata družbene skupnosti

v svet šole tov. Vrečič Franca, roj. 1949, višjega upravnega delavca iz'\ 
Ljubljane, Bablerjev trg L Komisija za volitve, imenovanja in kadrov
ske zadeve je predlog obravnavala in predlaga skupščini, da ga potrdi. ■

BELEŽKE:
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ZAPISNIKI SEJ ZBOROV SKUPŠČINE

ZBOR ZDRUŽENEGA DELA 
IN ZBOR KRAJEVNIH 
SKUPNOSTI

SKRAJŠANI ZAPISNIK

skupnega zasedanja zbora združenega dela (4. seja) in zbora krajevnih 
skupnosti (4. seja) občinske skupščine Ljubljana Moste-Polje, ki je 
bila dne 25. junija 1986 s pričetkom ob 15.30 v sejni dvorani občinske 
skupščine Ljubljana Moste-Polje, Ljubljana, Proletarska c. 1.

Sejo je vodila Vesna Juvan-Gotovac, predsednica zbora krajevnih 
skupnosti v sodelovanju z Bojanom Kovačičam, predsednikom zbora 
združenega dela.

Predsednica zbora krajevnih skupnosti je delegate obvestila, da so 
vodje konferenc delegacij in vodje delegacij KS prejeli pismeno obraz
ložitev izvršnega sveta občinske skupščine za umik 7. točke OSNU
TEK ELABORATA O DRUŽBENOEKONOMSKI UPRAVIČE
NOSTI REORGANIZACIJE OŠ JOŽE MOŠKRIČ V DVE SA
MOSTOJNI ŠOLI, 8. točke PREDLOG SKLEPA O SPREMEMBI 
ŠOLSKEGA OKOLIŠA OŠ JOŽE MOŠKRIČ, JARŠKA C. 34, 
LJUBLJANA in 9. točke dnevnega reda OSNUTEK ODLOKA O 
USTANOVITVI OŠ DUŠAN KVEDER-TOMAŽ, V USTANAV
LJANJU, V KS DUŠAN KVEDER-TOMAŽ.

To obrazložitev so prejeli tudi delegati pred skupnim zasedanjem 
obeh zborov.

Predsednica je delegate nato obvestila, da predlagatelj gradiva umi
ka z dnevnega reda tudi 12. in 13. točko: OSNUTEK SPREMEMB 
IN DOPOLNITEV DOGOVORA O OBLIKOVANJU IN RAZPO
REJANJU SREDSTEV SPLOŠNE PORABE OBČIN IN MESTA 
LJUBLJANE ZA LETO 1986 in OSNUTEK ODLOKA O SPRE
MEMBAH IN DOPOLNITVAH ODLOKA O PRORAČUNU OB
ČINE LJUBLJANA MOSTE-POLJE ZA LETO 1986.

Dodatno obrazložitev razlogov za umik 7., 8. in 9. točke dnevnega 
reda je podala Marijana Šturbej, članica izvršnega sveta.

Razloge za umik 12. in 13. točke je podal Brane Matjašec, član iz
vršnega sveta.

V razpravi sta sodelovala Bojan Zornik, delegat XXXV, konferen
ce delegacij SOb Ljubljana Moste-Polje in Brane Matjašec, član izvr
šnega sveta.

Po končani razpravi so delegati zbora krajevnih skupnosti z dvema 
glasovoma proti in delegati zbora združenega dela z enim vzdržanim 
glasom sprejeli naslednji

DNEVNI RED:

1. Izvolitev komisij za verifikacijo pooblastil in imunitetne zadeve 
delegatov ter ugotovitev sklepčnosti

2. Potrditev zapisnika 3. seje zbora združenega dela z dne 28. mgja 
1986 in 3. seje zbora krajevnih skupnosti z dne 28. maja 1986

3. Predlogi in vprašanja delegatov
4. Informacija o delitvi sredstev za osebne dohodke in skupno po

rabo v OZD
5. Analiza izvajanja stališč in ukrepov za razreševanje problematike 

v gradbeništvu
6. Predlog družbenega dogovora o načinu uporabe in upravljanja s 

sredstvi solidarnosti za odpravljanje posledic naravnih nesreč
7. Predlog sklepa o spremembah in dopolnitvah sklepa o začasnem 

ukrepu družbenega varstva v OŠ Jože Moškrič, Ljubljana, Jarška 
c. 34

8. Poročilo o dokončanju treh vzgojnovarstvenih enot v stanovanj
skih objektih soseske MS 4,5 Fužine in poročilo operativnega odbora 
za izgradnjo objektov družbenega standarda občine Ljubljana Moste- 
Polje

9. Osnutek odloka o spremembi odloka o ustanovitvi upravnih druž
benih svetov

10. Predlog dogovora o odpravi družbenega sveta za vprašanja s pod
ročja urbanističnih, gradbenih in komunalnih zadev ter stanovanjske
ga gospodarstva in varstva okolja

11. Osnutek odloka o financiranju SIS na področju družbenih dejav
nosti za obdobje 1986-1990
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12. Odločba o ugotovitvi splošnega interesa gradnje oziroma rekon
strukcije Litjjska-Poljanska

13. Poročilo o dosedanjem delu in prenehanju Razvojno-gospodar- 
ske skupnosti

14. Spremembe in dopolnitve statuta občinske skupnosti socialnega 
skrbstva Ljubljana Moste-Polje

15. Predlog prioritetnega vrstnega reda za dodelitev združenih sred
stev amortizacije poslovnih prostorov KS v letu 1986

16. Kadrovske zadeve

1.točka
IZVOLITEV KOMISIJ ZA VERIFIKACIJO POOBLASTIL IN 
IMUNITETNE ZADEVE DELEGATOV TER UGOTOVITEV 
SKLEPČNOSTI

V komisijo za verifikacijo pooblastil in imunitetne zadeve delega
tov so delegati zbora krajevnih skupnosti soglasno izvolili:
1. Ivojzeta Adamljeta, delegata KS Zadobrova-Sneberje
2. Cirila Mežka, delegata KS Zadvor
3. Grego Ermenca, delegata KS Polje

Po pregledu pooblastil je komisija ugotovila:
Na seji je od 23 delegatov zbora KS navzočih 20 delegatov.

Odsotni so 3 delegati:
1 delegat KS Besnica
1 delegat KS Lipoglav
1 delegat KS Nove Fužine
Seja zbora krajevnih skupnosti je sklepčna.

Komisija za verifikacijo pooblastil in imunitetne zadeve delegatov 
zbora združenega dela, v katero so bili soglasno izvoljeni:
1. Adolf Sovine, delegat XV. konference delegacij - BTC
2. Štefka Marič, delegatka XXIV. konference delegacij - ABC Po
murka
3. Jelka Čečelič, delegatka XXXII. konference delegacij - OŠ Edvarda 
Kardelja
je po pregledu pooblastil ugotovila, daje od 37 delegatov zbora zdru
ženega dela na seji navzočih 26 delegatov.
Odsotnih je 11 delegatov:
1 delegat IV. konference - Indos 
1 delegat VI. konference - Toplarna 
1 delegat IX. konference - Emona MIZ 
1 delegat X. konference - Hmezad-Jata 
1 delegat XII. konference - ŽG CD
1 delegat XVIII. konference - SCT TOZD Strojni inženiring 
1 delegat XXVI. konference - Totra
1 delegat XXVII. konference - KTM Protektor
2 delegata XXIX. konference - TZO Dobrunje 
1 delegat XXX. konference - OŠ Kete-Murn 
Seja zbora združenega dela je sklepčna.

Navzoči vabljeni:
Ivo Samec, predsednik občinske skupščine 
Jože Počivavšek, podpredsednik občinske skupščine 
Miro Sotlar, predsednik izvršnega sveta občinske skupščine 
Jože Leskovšek, podpredsednik izvršnega sveta občinske skupščine 
Erika Račič-Šift, sekretarka občinske skupščine 
Nina Jevšnik, Brane Matjašec, Stane Mikuž, Drago Kasagič, Uroš 
Janko in Marijana Šturbej, člani izvršnega sveta občinske skupščine 
Marina Juvančič, namestnica družbenega pravobranilca samouprav
ljanja
Janez Rudolf, direktor občinske uprave za družbene prihodke 
Ana Čeferin, predsednica začasnega KPO v OŠ Jože Moškrič 
Saša Zupan, članica začasnega KPO v OŠ Jože Moškrič 
Ivan Lukman, podpredsednik OO ZS
Veronika Jurca, članica sekretariata OO ZK v OŠ Jože Moškrič 
Zdenka Marolt, predstavnica občinskega komiteja za družbeno pla
niranje
Marjeta Stemad, predstavnica občinskega komiteja za družbeno pla
niranje
Darja Juvan, novinarka Naše skupnosti 
Ivo Brečič, novinar ljubljanskega Dnevnika

2. točka
POTRDITEV ZAPISNIKA 3. SEJE ZBORA ZDRUŽENEGA 
DELA in 3. SEJE ZBORA KRAJEVNIH SKUPNOSTI Z DNE 
28. MAJA 1986

Delegati so soglasno brez pripomb potrdili oba navedena zapisnika.



3. točka
PREDLOGI IN VPRAŠANJA DELEGATOV

Delegacija KS Moste je predložila pismena delegatska vprašanja 
glede podhoda pod železniško progo v podaljšku Proletarske ceste, 
glede preprečevanja onesnaževanja okolja in glede dograditve objekta 
SGP Pionir na Partizanski 19.

Pismeni delegatski vprašanji je posredovala tudi V. konferenca de
legacij - Julon, m sicer glede uvedbe redne proge, ki bi povezovala in
dustrijsko cono s centrom in vprašanje glede cestne povezave med in
dustrijsko cono in stanovanjsko sosesko Novo Polje.

Bojan Zornik, delegat XXXV. konference delegacij - SOb Ljublja
na Moste-Polje je vprašal, zakaj delegati niso prenesli na skupščini 
mesta Ljubljana pobudo, da se na dnevnem redu obravnava proble
matika Šmartinske ceste. Vprašal je tudi, koliko časa se nameravajo 
še povečevati obremenitve prispevkov za družbene dejavnosti iz oseb
nih dohodkov delavcev.

4* točka
INFORMACIJA O DELITVI SREDSTEV ZA OSEBNE DOHOD
KE IN SKUPNO PORABO V ORGANIZACIJAH ZDRUŽENE
GA DELA

Ustno informacijo je podala Nina Jevšnik, članica izvršnega sveta.
Vesna Juvan-Gotovac je delegate seznanila z naslednjimi stališči 

predsedstva občinskega sveta ZS:
1. OS ZS je ugotovil, da bomo vsa protislovja, ki se kažejo pri delitvi 

dohodka in sredstev za osebne dohodke in izhajajo iz pogojev prido
bivanja dohodka lahko dobro obvladali šele takrat, ko bomo uredili 
vse ostale dejavnike, ki vplivajo na pridobivanje dohodka (cene, ostali 
faktorji inflacije, kot so vse oblike porabe).

2. OO ZS morajo ob vsakokratni obravnavi rezultatov poslovanja 
večjo pozornost nameniti delitvenim razmerjem in še posebej neup
ravičenim zahtevam po višjih OD, ki niso rezultat boljšega dela. V ta 
namen morajo vse tiste OZD, ki še vedno niso uskladile svojih samo
upravnih aktov s sporazumi dejavnosti, to čimprej urediti.

3. Predlagamo, da komite za družbene dejavnosti pri Skupščini 
mesta Ljubljana pripravi natančen pregled priliva sredstev iz prispev
nih stopenj ter pregled porabe teh sredstev (za vsako področje pose
bej), saj delavci v združenem delu takšne podatke zahtevajo ob vseh 
razpravah o spremembah prispevnih stopenj.

4. Ugotavljamo, da niso vsi delavci enakomerno obremenjeni s pla
čevanjem prispevkov iz OD (zaradi domicilnega oz. sedežnega princi
pa). Zato predlagamo strokovni službi, da pripravi variantne predlo
ge, po katerih bi se prispevki obračunavali enakomerneje vsem.

5. Pričakujemo, da bomo ob polletni obravnavi informacije oz. 
analize o delitvi sredstev za osebne dohodke in skupno porabo, obrav
navali analizo z več primetjalnimi podatki (primerjava s samouprav
nimi sporazumi dejavnosti, primerjava z resolucijo).

V razpravi je sodeloval Ivan Lukman, podpredsednik OS ZS.
Po končani razpravi so delegati zbora krajevnih skupnosti z enim 

glasom proti in delegati zbora združenega dela soglasno sprejeli na
slednji

SKLEP:

Sprejme se informacija o delitvi sredstev za osebne dohodke in skup
no porabo v organizacijah združenega dela.

5. točka
ANALIZA IZVAJANJA STALIŠČ IN UKREPOV ZA RAZREŠE
VANJE PROBLEMATIKE V GRADBENIŠTVU

Uvodne obrazložitve ni bilo.
V razpravi je Jože Bradula, delegat XVII. konference - Gradis pred

lagal, da se problematika razreševanja problemov v gradbeništvu ob
ravnava tudi na pristojnih republiških organih. Podal je tudi pobudo 
za začetek postopka spremembe zakona o graditvi objektov, kjer naj 
se vnese določba o uvedbi dela preko polnega delovnega časa kot po
seben delovni pogoj.

KS Hrušica je želela pismeno pojasnilo, kje se nahajajo soseske MS 
6/3 Zgornja Hrušica in MS 6/5 Hrušica-Fužine in kakšne so bile pr
votne oznake.

Pismeno pripombo je posredovala VII. konferenca delegacij - Ve
lana. Ta meni, da je v gradivu premalo poudaijena problematika 
enotnega oblikovanja cene kvadratnega metra stanovanja v Ljubljani.

Po končani razpravi so delegati zbora krajevnih skupnosti soglasno 
in delegati zbora združenega dela soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

1. Sprejme se analiza Izvajanja stališč in ukrepov za razreševanje 
problematike v gradbeništvu.

2. OZD, ki še pripravljajo planske dokumente, naj pospešijo njihovo ! 
izdelavo in sprejem ter v njih namenijo večjo pozornost ukrepom, kijih, 
je že sprejela občinska skupščina ob dosedanjih razpravah v gradbe
ništvu.

3. Izvršni svet občinske skupščine naj prouči pobude XVII. konfe
rence delegacij in v primeru, da so le-te utemeljene, ukrepa v skladu s { 
svojimi pristojnostmi ter o tem obvesti zbora občinske skupščine.

6. točka
PREDLOG DRUŽBENEGA DOGOVORA O NAČINU UPORA
BE IN UPRAVLJANJA S SREDSTVI SOLIDARNOSTI ZA OD
PRAVLJANJE POSLEDIC NARAVNIH NESREČ

Uvodne obrazložitve in razprave ni bilo.
Delegati zbora krajevnih skupnosti so soglasno in delegati zbora j 

združenega dela soglasno sprejeli naslednji

SKLEP: ,

1. Sprejme se družbeni dogovor o načinu uporabe in upravljanja s 
sredstvi solidarnosti za odpravljanje posledic naravnih nesreč.

2. Zbora občinske skupščine pooblaščata izvršni svet za sklepanje 1 
o uporabi in upravljanju s sredstvi solidarnosti.

7. točka
PREDLOG SKLEPA O SPREMEMBAH IN DOPOLNITVAH 
SKLEPA O ZAČASNEM UKREPU DRUŽBENEGA VARSTVA: 
V OŠ »JOŽE MOŠKRIČ«

Vodje konferenc delegacij in vodje delegacij v KS ter delegati pred 
sejo so prejeli spremenjeno in dopolnjeno besedilo predloga sklepa.

Družbeni pravobranilec samoupravljanja je omenjeni sklep obrav
naval in nanj dal pozitivno mnenje.

Uvodno obrazložitev je podala Marijana Šturbej, članica izvršnega 
sveta.

V razm-avi so sodelovali:
Janez Žirovnik, delegat KS Novo Polje, se ni strinjal z razširitvijo: 

pristojnosti začasnega KJPO za odločanje v zadevah iz pristojnosti dis-ji 
ciplinske komisije. Pomisleke je imel tudi na elaborat o družbeno
ekonomski upravičenosti reorganizacije OŠ Jože Moškrič v dve samo
stojni šoli. Menil je, da delitev na dve šoli ni utemeljena oz. je premalo 
argumentirana.
Marijana Šturbej, članica izvršnega sveta, je pojasnila, da je izvršni: 
svet na eni od prejšnjih sej obravnaval trimesečno poročilo o delu za
časnega KPO. Iz poročila je bilo razvidno, da so pooblastila KPO z 
ozirom na razmere, ki v tej šoli vladajo, premajhna, zato je izvršni svet 
predlog sklepa dopolnil.
Glede elaborata se ni strinjala z mnenjem delegata, saj se sredstva za: 
OD delavcev ne bodo povečala.

Marina Juvančič, namestnica družbenega pravobranilca samo
upravljanja je menila, daje v redu, da so delegati seznanjeni z vsebino 
elaborata, saj le-ta predstavlja predpogoj za soglasje k statusnim spre-i , 
membam osnovne šole, ki ga daje skupščina kot njen ustanovitelj.

Elaborat bo skupščina obravnavala na eni izmed prihodnjih sej.
Po končani razpravi so delegati zbora krajevnih skupnosti z enim 

glasom proti in delegati zbora združenega dela soglasno sprejeli na-1

SKLEP:

Sprejme se sklep o spremembah in dopolnitvah sklepa o začasnem 
ukrepu družbenega varstva v osnovni šoli »Jože Moškrič«, Ljubljana 
Jarška c. 34.

8. točka
POROČILO O DOKONČANJU TREH VVE V STANOVANJ
SKIH OBJEKTIH SOSESKE MS 4,5 FUŽINE IN POROČILO..1 i Il> I UI\\A. 1LA I

OPERATIVNEGA ODBORA ZA IZGRADNJO OBJEKTOV 
DRUŽBENEGA STANDARDA OBČINE LJUBLJANA MOSTE- J 
POLJE

Uvodne obrazložitve ni bilo.

premakne iz leta 1986 v leto 1987.
Marijana Šturbej, članica izvršnega sveta, je pojasnila, da zdrav > 

stvena skupnost še ni zbrala dovolj finančnih sredstev za pričeteI 
gradnje. Ko bodo sredstva zbrana, se bo gradnja ZD Fužine takoj pri j

Po končani razpravi so delegati zbora krajevnih skupnosti soglasne j 
in delegati zbora združenega dela soglasno sprejeli naslednji
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1. Sprejme se poročilo o dokončanju treh vzgojnovarstvenih enot v 
stanovanjskih objektih soseske MS 4,5 Fužine.

2. Sprejme se poročilo operativnega odbora za izgradnjo objektov 
družbenega standarda občine Ljubljana Moste-Polje skupnis predlogi 
ugotovitev, stališč in sklepov operativnega odbora.

9. in 10. točka
PREDLOG DOGOVORA O ODPRAVI DRUŽBENEGA SVETA 
ZA VPRAŠANJA S PODROČJA URBANISTIČNIH IN GRAD
BENIH ZADEV TER STANOVANJSKEGA GOSPODARSTVA 
IN VARSTVA OKOLJA

SKLEP:

OSNUTEK ODLOKA O SPREMEMBI ODLOKA O USTANO
VITVI UPRAVNIH DRUŽBENIH SVETOV

Skupno uvodno pbrazložitev za obe točki dnevnega reda je podal 
Drago Kasagič, član izvršnega sveta.

V razpravi sta sodelovala:
Janez Žirovnik, delegat krajevne skupnosti Novo Polje in 

Stane Mikuž, član izvršnega sveta.
Po končani razpravi so delegati zbora krajevnih skupnosti soglasno 

in delegati zbora združenega dela soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

1. Sprejme se dogovor o odpravi družbenega sveta za vprašanja s 
področja urbanističnih, gradbenih in komunalnih zadev ter stanovanj
skega gospodarstva in varstva okolja.

2. Sprejme se osnutek odloka o spremembi odloka o ustanovitvi up
ravnih družbenih svetov.

11. točka
OSNUTEK ODLOKA O FINANCIRANJU SAMOUPRAVNIH 
INTERESNIH SKUPNOSTI NA PODROČJU DRUŽBENIH DE
JAVNOSTI ZA OBDOBJE 1986-1990

Uvodno obrazložitev je podala Marijana Šturbej, članica izvršnega 
sveta.

Razprave ni bilo, zato je predsednica zbora krajevnih skupnosti 
predlagala, da se osnutek odloka prekvalificira v predlog odloka.

Delegati zborov so soglašali s takim predlogom in nato soglasno 
sprejeli naslednji

SKLEP:

Sprejme se odlok o financiranju samoupravnih interesnih skupnosti 
na področju družbenih dejavnosti za obdobje 1986-1990.

12« točka
ODLOČBA O UGOTOVITVI SPLOŠNEGA INTERESA GRAD
NJE OZIROMA REKONSTRUKCIJE LITIJSKA-POUANSKA 
CESTA

Uvodne obrazložitve in razprave ni bilo.
Delegati zbora krajevnih skupnosti so soglasno in delegati zbora 

združenega dela soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Sprejme se odločba o ugotovitvi splošnega interesa gradnje oziroma 
rekonstrukcije Litijska-Poljanska cesta.

13. točka
POROČILO O DOSEDANJEM DELU IN PRENEHANJU RAZ- 
VOJNO-GOSPODARSKE SKUPNOSTI

Uvodne obrazložitve ni bilo.
V razpravi je sodeloval Bojan Zornik, delegat XXXV. konference 

delegacij - SOb Ljubljana Moste-Polje.
Po končani razpravi so delegati zbora krajevnih skupnosti soglasno 

in delegati zbora združenega dela soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

1. Sprejme se poročilo o dosedanjem delu in prenehanju razvojno- 
gospodarske skupnosti.

2. Zbora občinske skupščine izrekata razvojno-gospodarski skup
nosti zahvalo za njeno dosedanje kvalitetno in obsežno družbeno ko
ristno opravjjeno delo.
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14# točka
SPREMEMBE IN DOPOLNITVE STATUTA OBČINSKE SKUP
NOSTI SOCIALNEGA SKRBSTVA LJUBLJANA MOSTE- 
POLJE

Uvodne obrazložitve in razprave ni bilo.
Delegati zbora krajevnih skupnosti so soglasno in delegati zbora 

združenega dela soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Daje se soglasje k spremembam in dopolnitvam statuta občinske 
skupnosti socialnega skrbstva Ljubljana Moste-Polje.

15 točka
PREDLOG PRIORITETNEGA VRSTNEGA REDA ZA DODE
LITEV ZDRUŽENIH SREDSTEV AMORTIZACIJE POSLOV
NIH PROSTOROV KS ZA LETO 1986

Gradivo so prejeli vodje delegacij KS v ciklostilu.
Uvodne obrazložitve ni bilo.
V razpravi je Janez Žirovnik, delegat krajevne rkupnosti Novo Po

lje, vprašal, če se od zadružnih domov tudi obračunava amortizacija.
Drago Kasagič, član izvršnega sveta, mu je pojasnil, da se obraču

nava iz najemnine za poslovne prostore.
Po končani razpravi so delegati zbora krajevnih skupnosti soglasno 

sprejeli naslednji

SKLEP:

Zbor krgjevnih skupnosti sprejema prioritetni vrstni red za dodeli
tev združenih sredstev amortizacije poslovnih prostorov KS za leto 
1986.

16. točka
KADROVSKE ZADEVE 

Uvodne obrazložitve ni bilo.
Delegati zbora krajevnih skupnosti in delegati zbora združenega 

dela so soglasno brez razprave sprejeli naslednji

SKLEP:

1. Razreši se sodnica Temeljnega sodišča v Ljubljani, enota Ljub
ljana, Marjeta Pirjevec-VVeisseisen.

2. Za člana izvršnega odbora skupščine skupnosti slovenskih občin 
ljubljanske regije se imengje Milan Biber.

Seja je bila zaključena ob 17.50.
Magnetofonski zapis seje je delegatom na razpolago v sekretariatu 

občinske skupščine.

PREDSEDNICA
ZBORA KRAJEVNIH SKUPNOSTI 
Vesna JUVAN-GOTOVAC

PREDSEDNIK 
ZBORA ZDRUŽENEGA DELA 

Bojan KOVAČIČ

SEKRETAR
ZBORA ZDRUŽENEGA DELA 

Nikolaj DEMBSKV

DRUŽBENOPOLITIČNI ZBOR

SKRAJŠANI ZAPISNIK

4. seje družbenopolitičnega zbora skupščine občine Ljubljana Moste- 
Polje, ki je bila dne 25. junija 1986 ob 15.30 v sejni sobi št. 74/11 
Skupščine občine Ljubljana Moste-Polje, Ljubljana, Proletarska c. 1.

Sejo je otvoril in vodil Lovro Ušeničmk, predsednik družbeno
političnega zbora.

Predsednik zbora je delegatom predlagal naslednje spremembe 
dnevnega reda:

- umik 5. in 7. točke dnevnega reda;
- razširitev dnevnega reda z naslednjima točkama:
- Osnutek odloka o spremembi odloka o ustanovitvi upravnih 

družbenih svetov in



- Predlog dogovora o odpravi družbenega sveta za vprašanja s pod
ročja urbanističnih, gradbenih in komunalnih zadev ter stanovanjske
ga gospodarstva in varstva okolja.

Brane Matjašec, član izvršnega sveta je delegate seznanil z razlogi 
za umik 7. točke dnevnega reda.

Delegati so soglašali s predlogom sprememb in sprejeli naslednji

DNEVNI RED:
V

1. Ugotovitev sklepčnosti
2. Potrditev zapisnika 3. seje družbenopolitičnega zbora z dne 

28. mya 1986
3. Predlogi in vprašanja delegatov
4. Predlog družbenega dogovora o načinu uporabe in upravljanja s 

sredstvi solidarnosti za odpravljanje posledic naravnih nesreč
5. Predlog sklepa o spremembah in dopolnitvah sklepa o začasnem 

ukrepu družbenega varstva v OŠ Jože Moškrič, Ljubljana, Jarška c. 34
6. Osnutek odloka o spremembi odloka o ustanovitvi upravnih druž

benih svetov
7. Predlog dogovora o odpravi družbenega sveta za vprašanja s pod

ročja urbanističnih, gradbenih in komunalnih zadev ter stanovanjske
ga gospodarstva in varstva okolja

8. Kadrovske zadeve

UGOTOVITEV SKLEPČNOSTI

Komisija za verifikacijo pooblastil in imunitetne zadeve delegatov 
je ugotovila, da je od 19 delegatov na seji navzočih 13 delegatov.
Odsotnost so opravičili:
Zvonka Černetič, Milica Koštrun, Zdravko Stojanovič, Peter Šterk in 
Janez Škraba.
Odsotnost ni opravičila Milka Fnjs.
Seja družbenopolitičnega zbora je sklepčna.

Navzoči vabljeni:
Jože Leskovšek, podpredsednik izvršnega sveta
Marijana Šturbej, Brane Matjašec, Uroš Janko, Drago Kasagič, Ivan
Turk. člani izvršnega sveta
Ana Čeferin, predsednica začasnega KPO OŠ Jože Moškrič
Breda Papež, sekretarka OK SZDL
Veronika Jurca, predstavnica OO ZK OŠ Jože Moškrič

K 2
POTRDITEV ZAPISNIKA 3. SEJE DRUŽBENOPOLITIČNEGA 
ZBORA Z DNE 28. MAJA 1986

Zapisnik so prejeli delegati v ciklostilu.
Delegati so obravnavali zapisnik 3. seje družbenopolitičnega zbora 

z dne 28. maja 1986 in ga soglasno potrdili s pripombo k 1. točki Ugo
tovitev sklepčnosti, kjer se ugotovitev pravilno glasi:

- na seji je navzočih 15 delegatov
- odsotnost so opravičili: Peter Šterk, Marko Roth in Jani Modern- 

dorfer

trtem samoprispevku že pričela, lahko delegati dajo pripombe v 
okviru družbenopolitičnih organizacij.

Rihard Firm je s predlogom soglašal in umaknil delegatsko vpra
šanje.

K 4
PREDLOG DRUŽBENEGA DOGOVORA O NAČINU UPORA
BE IN UPRAVLJANJA S SREDSTVI SOLIDARNOSTI ZA OD
PRAVLJANJE POSLEDIC NARAVNIH NESREČ

Uvodne obrazložitve ni bilo.
Delegati so brez razprave soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Družbenopolitični zbor sprejema družbeni dogovor o načinu upo
rabe in upravljanja s sredstvi solidarnosti za odpravljanje posledic na
ravnih nesreč, hkrati pa pooblašča izvršni svet občinske skupščine ze 
sklepanje o uporabi in upravljanju s sredstvi solidarnosti.

K 5
PREDLOG SKLEPA O SPREMEMBAH IN DOPOLNITVAH 
SKLEPA O ZAČASNEM UKREPU DRUŽBENEGA VARSTVA 
V OŠ JOŽE MOŠKRIČ, LJUBLJANA, JARŠKA 34

Uvodne obrazložitve ni bilo.
Delegati so prejeli dopolnjen sklep o spremembah in dopolnitvah 

sklepa o začasnem ukrepu družbenega varstva v OŠ Jože Moškrič \ 
ciklostilu.

Predsednik zbora je prebral naslednje mnenje družbenega pravo
branilca samoupravljanja:

Iz predloga izvršnega sveta občinske skupščine Ljubljana Moste- 
Polje je razvidno, da se predlaga sprememba in dopolnitev ukrepo\ 
družbenega varstva v točki II. tako, da se uvede ukrep začasne ome
jitve izvrševanja samoupravnih pravic delavcev v disciplinski komisij: 
za čas do 1. septembra 1986.

S spremembo in dopolnitvijo ukrepa IS SO Ljubljana Moste-Poljt 
hkrati predlaga tudi dopolnitev IV. poglavja, s katero se razširijo pra
vice odločanja začasnega KPO za odločanje o disciplinski odgovor
nosti.

Iz argumentirane obrazložitve sprememb in dopolnitev sklepa o za
časnem ukrepu družbenega varstva v OŠ Jože Moškrič je razvidno, da 
so v osnovni šoli, kljub uvedenemu ukrepu, prisotni primeri delovne 
nediscipline in odklanjanja del in nalog, ki teljajo takojšnje ukrepa
nje, kar pa je onemogočeno, saj je disciplinski komisiji potekel man
dat.

Zaradi navedenega družbeni pravobranilec samoupravljanja Ljub
ljana meni, da je predlog IS občinske skupščine Ljubljana Moste-Polje 
o razširitvi pristojnosti začasnega KPO za odločanje o disciplinskih 
zadevah do izvolitve disciplinske komisije oz. najpozneje do 1. sep
tembra 1986, utemeljen.

V razpravi je sodelovala Marijana Šturbej, članica izvršnega sveta 
občinske skupščine, ki je delegate podrobneje seznanila s spremem
bami in dopolnitvami sklepa o začasnem ukrepu družbenega varstva.

Po končani razpravi so delegati soglasno sprejeli naslednji

PREDLOGI IN VPRAŠANJA DELEGATOV

Miha Juhart je posredoval naslednji predlog:
Predsedstvo OK ZSMS predlaga, da se problematika srednjega 

usmerjenega izobraževanja uvrsti na eno od prihodnjih sej občinske 
skupščine m Skupščine mesta Ljubljane. Obravnavali naj bi družbe
noekonomski položaj delavcev v srednjem usmerjenem izobraževa
nju, učni proces, vlogo izobraževalnih skupnosti in odgovornost po
sameznikov, ki so sodelovali pri reformi šolstva.

Drago Kasagič, član izvršnega sveta, je predlagal, da se ta predlog 
prenese oz. posreduje Skupščini mesta Ljubljana, kije po statutu pri
stojna za obravnavanje tovrstnih zadev.

Breda Papež, sekretarka OK SZDL, je dejala, da je MK SZDL že 
obravnavala kompleksno poročilo o srednjem usmerjenem izobraže
vanju, ki so ga pripravile strokovne službe Skupščine mesta Ljubljane. 
Predlagala je, da se določi vsebina obravnave ob upoštevanju že ome
njenega izdelanega poročila.

Miha Juhart je menil, da bi bilo treba predlog na predsedstvu OK 
ZSMS ponovno obravnavati, precizirati vsebino in predlog posredo
vati na zboru.

Rihard Firm je postavil naslednje vprašanje:
Kot je znano, so nekatere krajevne skupnosti (npr. Rožna dolina) 

razpisale svoj referendum. Ali program četrtega samoprispevka v 
ljubljanskih občinah za varovanje in izboljšanje okolja vključuje in
vesticijske aktivnosti za celotno področje mesta Ljubljane?

Franjo Vinko je menil, da ni potrebno postavljati omenjenega vpra
šanja na družbenopolitičnem zboru. Ker se je javna obravnava o če-

SKLEP:

Družbenopolitični zbor soglaša s sklepom o spremembah in dopol
nitvah sklepa o začasnem ukrepu družbenega varstva v osnovni šoli 
Jože Moškrič, Ljubljana, Jarška c. 34.

K 6
OSNUTEK ODLOKA O SPREMEMBI ODLOKA O USTANO
VITVI UPRAVNIH DRUŽBENIH SVETOV

Uvodno obrazložitev je podal Drago Kasagič, član izvršnega sveta. 
V razpravi je sodeloval Lovro Ušeničnik.
Po končani razpravi so delegati soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Družbenopolitični zbor sprejema osnutek odloka o spremembi od
loka o ustanovitvi upravnih družbenih svetov.

K 7
PREDLOG DOGOVORA O ODPRAVI DRUŽBENEGA SVETA 
ZA VPRAŠANJA S PODROČJA URBANISTIČNIH, GRADBE
NIH IN KOMUNALNIH ZADEV TER STANOVANJSKEGA 
GOSPODARSTVA IN VARSTVA OKOLJA

Uvodno obrazložitev je podal Drago Kasagič, član izvršnega sveta 
občinske skupščine.

Delegati so brez razprave soglasno sprejeli naslednji
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Družbenopolitični zbor sprejema dogovor o odpravi družbenega sve
ta za vprašanja s področja urbanističnih, gradbenih in komunalnih za
dev ter stanovanjskega gospodarstva in varstva okolja.

K 8
KADROVSKE ZADEVE

Uvodne obrazložitve k predlogu sklepa o razrešitvi sodnice Temelj
nega sodišča v Ljubljani, enote v Ljubljani, ni bilo.

Delegati so brez razprave soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Družbenopolitični zbor sprejema sklep o razrešitvi Pirjevec-Weis- 
seisen Marjete, sodnice Temeljnega sodišča v Ljubljani, enote v Ljub
ljani.

Uvodne obrazložitve k sklepu o določitvi člana izvršnega odbora 
skupščine skupnosti slovenskih občin ni bilo.

Delegati so nato brez razprave soglasno sprejeli naslednji

' SKLEP:

Družbenopolitični zbor sprejema sklep o določitvi Biber Milana za 
člana izvršnega odbora skupščine skupnosti slovenskih občin.

Ker je bil dnevni red izčrpan in se nihče več ni javil za besedo, je 
predsednik zbora ob 16.20 zaključil 4. sejo družbenopolitičnega zbo- 
ra občinske skupščine Ljubljana Moste-Polje. Magnetofonski zapis 
seje je delegatom na razpolago v sekretariatu občinske skupščine.

SEKRETAR
DRUŽBENOPOLITIČNEGA ZBORA 
Polde KOŽAR

, PREDSEDNIK
DRUŽBENOPOLITIČNEGA ZBORA 

Lovro UŠENlCNIK

SKLEP:

ZBOR ZDRUŽENEGA DELA, 
ZBOR KRAJEVNIH 
SKUPNOSTI IN 
DRUŽBENOPOLITIČNI ZBOR

SKRAJŠANI ZAPISNIK

skupnega zasedanja zbora združenega dela (5. seja), zbora krajevnih 
skupnosti (5. seja) in družbenopolitičnega zbora (5. seja), kije bilo dne 
15. julija. 1986 s pričetkom ob 15.30 v veliki sejni dvorani skupščine 
občine Ljubljana Moste-Polje, Ljubljana, Proletarska c. 1.

Skupno zasedanje je otvoril in vodil Ivo Samec, predsednik občin
ske skupščine, v sodelovanju z Bojanom Kovačičem, predsednikom 
zbora združenega dela, Vesno Juvan-Gotovac, predsednico zbora 
krajevnih skupnosti, in Lovrom Ušeničnikom, predsednikom družbe
nopolitičnega zbora.

Predsednik občinske skupščine je delegatom predlagal razširitev
8. točke dnevnega reda - Kadrovske zadeve - s PREDLOGOM 
SKLEPA O IMENOVANJU DIREKTORJA IN NAMESTNICE 
DIREKTORJA ZAVODA ZA DRUŽBENO PLANIRANJE, S 
PREDLOGOM SKLEPA O IMENOVANJU PREDSEDNIKA OK 
ZRVS V SVET ZA SLO IN DRUŽBENO SAMOZAŠČITO IN S 
PREDLOGOM SKLEPA O IMENOVANJU ČLANOV SKUP
ŠČINE SKLADA ZA FINANCIRANJE SLO IN DS V LJUBLJANI.

Nato je predlagal še razširitev 13, točke dnevnega reda z obravnavo 
PREDLOGA ODLOKA O PLAČEVANJU PRISPEVKA IZ DO
HODKA ZA GOSPODARJENJE S KOMUNALNIMI OBJEKTI 
IN NAPRAVAMI SKUPNE RABE.

Delegati zbora združenega dela, zbora krajevnih skupnosti in druž
benopolitičnega zbora so soglasno sprejeli naslednji

DNEVNI RED:
1. Izvolitev komisU za verifikacijo pooblastil in imunitetne zadeve 

delegatov ter ugotovitev sklepčnosti
2. Potrditev zapisnika

- skupnega zasedala zbora združenega dela (4. seja) in zbora krajev
nih skupnosti (4. seja) dne 25. junUa 1986 
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- 4. seje družbenopolitičnega zbora z dne 25. junUa 1986
3. Predlogi in vprašanja delegatov
4. Analiza uresničevanja družbenega plana občine LjubUana Moste- 

Polje in mesta LjubUane za obdobje 1986-1990 v letu 1986
5. Stanje in razvojne možnosti drobnega gospodarstva v občini Ljub

ljana Moste-PoUe
6. Predlog odloka o ureditvi nekaterih vprašanis področja obrtnega 

zakona v občini LjubUana Moste-PoUe
7. Poročilo začasnega koiegUskega poslovodnega organa v osnovni 

žoli Jože Moškrič
8. Kadrovske zadeve
Delegiranje delegatov in obravnava gradiva za 3. sejo zborov skup

ščine mesta LjubUane
9. Predlogi odloka o stavbnih zemUiščih
10. Predlog odloka o nadomestilu za uporabo stavbnega zemUišča
11. Osnutek odloka o ustanovitvi Sklada stavbnih zemUišč mesta 

LjubUane
12. Osnutek odloka o pokopališkem redu
13. Obravnava ostalega gradiva za 3. seje zborov skupščine mesta 

Ljubljane

K 1
Delegati zbora združenega dela so v komisijo za verifikacijo po

oblastil in imunitetne zadeve delegatov soglasno 
izvolili:
1. Borisa Jakšo, delegata 17. konf. del. - Gradis
2. Mileno Kučič, delegatko 26. konf. del. - Totra
3. Ado Pritekelj, delegatko 31. konf. del. - Fakulteta za telesno kul
turo

Komisija je po pregledu pooblastil delegatov združenega dela ugo
tovila:

Od 37. delegatov zbora je na seji navzočih 23 delegatov. Odsotnih 
je 14 delegatov:
1 delegat 6. konf. del. - Toplarna 
1 delegat 7. konf. del. - Velana 
1 delegat 9. konf. del. - Emona MIZ 
1 delegat 11. konf. dcel. - ŽG TOZD za transport 
1 delegat 13. konf. del. - ŽG Gradbeno podjetje 
1 delegat 14. konf. del. - Integral 
1 delegat 22 konf. del. - Intertrade 
1 delegat 24. konf. del. - ABC Pomurka 
1 delegat 25. konf. del. - Tiskarna Jože Moškrič
1 delegat 27. konf. del. - KTM Protektor
2 delegata 29. konf. del. - TZO Dobrunjc
1 delegat 32. konf. del. - OŠ Edvarda Kardelja 
1 delegat 33. konf. del. - ZD Moste 
Zbor združenega dela je sklepčen.

V komisijo za verifikacijo pooblastil in imunitetne zadeve so dele
gati zbora krajevnih skupnosti soglasno izvolili:
1. Lojzeta Levičnika, delegata KS Lipoglav
2. Matejo Puhar, delegatko KS Novo Polje
3. Ljuba Piška, delegata KS Polje.

Komisija je pregledala pooblastila delegatov krajevnih skupnosti in 
ugotovila:

Na seji je od 23 delegatov zbora krajevnih skupnosti navzočih 18 
delegatov.
Odsotnih je 5 delegatov:
1 delegat KS Besnica 
1 delegat KS Hrušica-Fužine 
1 delegat KS KodeUcvo 
1 delegat KS Šmartno ob Savi 
1 delegat KS Zalog.
Zbor krajevnih skupnosti je sklepčen.

Stalna komisija za verifikacijo pooblastil in imunitetne zadeve de
legatov družbenopolitičnega zbora je pregledala navzočnost delegatov 
družbenopolitičnega zbora in ugotovila:
Od 19 delegatov družbenopolitičnega zbora je na seji navzočih 11 de
legatov.
Odsotnost je opravičilo 6 delegatov:
Slavka Keržan,
Jani MSderndorfer,
Marko Roth,
Zvonka Černetič,
Marica Rihar,
Miha Juhart.
Odsotnosti nista opravičila Milka Fujls In Rezka ŠkrU-

Družbenopolitični zbor je sklepčen.
Navzoči vabljeni:
Miro Sotlar, predsednik IS SO,
Jože Leskovšek, podpredsednik IS SO,



Uroš Janko, Nina Jevšnik, Drago Kasagič, Brane Matjašec, Stane Mi
kuž in Milovan Račič, člani IS SO,
Janez Rudolf, direktor občinske uprave za družbene prihodke, 
Anica Paš, namestnica predsednice komiteja za družbeno planiranje, 
Breda Papež, sekretarka OK SZDL,
Erika Račič-Sift, sekretarka občinske skupščine,
Janko Kramžar in Maijeta Strnad, predstavnika občinske komisije za 
družbeno planiranje,
Gordana Ljubič in Aleksandra Traunšek, predstavnici občinskega 
komiteja za urbanizem in gradbene zadeve ter varstvo okolja,
Miro Preston, predstavnik občinskega sekretariata za ljudsko obram
bo,
Ana Čeferin, predsednica začasnega KPO v OŠ Jože Moškrič,
Saša Zupan, članica začasnega KPO v OŠ Jože Moškrič,
Darja Juvan, novinarka Naše skupnosti,
Ivo Brečič, novinar Ljubljanskega dnevnika.

K 2
Delegati zbora združenega dela in zbora krajevnih skupnosti so ob

ravnavali zapisnik skupnega zasedanja zbora združenega dela (4. seja) 
in zbora krajevnih skupnosti (4. seja) z dne 25. junija 1986 in ga sog
lasno potrdili brez pripomb.

Tudi delegati družbenopolitičnega zbora so soglasno brez pripomb 
potrdili zapisnik 4. seje družbenopolitičnega zbora z dne 25. junija 
1986.
K 3

Franc Bandelj, delegat KS Zadvorje postavil naslednja delegatska 
vprašanja:

1. Koliko je uporabnikov kapnice v občini in kako jih bomo zašči
tili v primeru onesnaževanja zraka, kot se je to zgodilo ob černobil
skem onesnaženju ozračja?

2. Alije v ljubljanski regiji iz obstoječega sistema izobraževanja pri
čakovati ustrezni večji priliv trgovskega kadra?

3. Zakaj postane Ljubljana v času naj večjega cestnega prometa 
»cestno gradbišče«?

4. Zakaj so divja odlagališča še vedno problem Ljubljane?
5. Na področju občine je več zapuščenih gramoznic, ki nikomur ne 

služijo.
6. Neustrezna preskrba Ljubljane s trdimi gorivi.
7. Kvaliteta kot pojem se mora uvrstiti kot samostojen predmet v 

sistemu izobraževanja.
Franc Intihar, delegat 23. konference delegacij - Emona Commer

ce, je vprašal, zakaj v dobi stabilizacije še vedno izrekamo nedorečene 
ukrepe in pri tem navedel kot primer vračanje cen industrijskih in 
prehrambenih proizvodov.

Delegacija KS Sotočje in 24. maj je postavila vprašanje, kako je s 
pokrivanjem stroškov neplačnikov v stanovanjskih objektih in kdaj 
bo rešeno vprašanje barakarskega naselja v Štepanjskem naselju?

Marcelo Pahor, delegat 5. konference delegacij - Julon, je vprašal, 
iz katerih virov bodo zbrana manjkajoča sredstva za pričetek gradnje 
zdravstvenega doma Fužine?

Delegacija KS Klopce je postavila vprašanje glede vzdrževanja lo: 
kalne ceste Kamnica-Križevska vas in kdaj bodo zaključena dela pri 
sanaciji plazu na cesti v Zagorici?

Nina Jevšnik, članica IS ŠO, je predlagala, da se delegatsko vpra
šanje 23. konference delegacij posreduje pristojnim republiškim orga
nom, delegatsko vprašanje KS Zadvor glede priliva trgovskega kadra 
v ljubljansko regijo pa na mestni komite.

K 4
Uvodno obrazložitev analize uresničevanja družbenega plana obči

ne Ljubljana Moste-Polje in mesta Ljubljane za obdobje 1986-1990 
v letu 1986 je podala Nina Jevšnik, članica IS SO.

Uresničevanje družbenega plana mesta Ljubljana je predhodno ob
ravnaval izvršni svet, ki na poročilo o uresničevanju resolucije mesta 
Ljubljane ni imel pripomb.

V razpravi so sodelovali:
Breda Papež, sekretarka občinske konference SZDL, je delegate se

znanila s stališči predsedstva OK SZDL in so sestavni del zapisnika.
Jože Miklavič, delegat KS Nove Fužine, je menil, da v gradivu ni 

opredeljenih rešitev v zvezi z neizvrševanjem srednjeročnega plana 
občine. To velja za objekte družbenega standarda v Novih Fužinah, 
in sicer za izgradnjo nove osnovne šole, vzgojno-varstvene organiza
cije in zdravstvenega doma. Pri tem je opozoril na participacijo, ki so 
jo v ceni kvadratnega metra stanovanja plačali krajani Novih Fužin, 
nekaj za gradnjo VVO in deloma za izgradnjo Zaloške ceste. Opozoril 
je tudi na netočen odgovor komiteja za družbene dejavnosti na dele
gatsko vprašanje v zvezi s financiranjem zdravstvenega doma Fužine.

Stanislav Tomažič, delegat 2. konference delegacij - Kolinska, je 
želel pojasnilo, kaj mora Kolinska pri razvojnem programu še dopo
lniti oziroma dostaviti glede na rešitev internega transporta, kije nuj
no povezan s pridobitvijo ožjega pasu funkcionalnega zemljišča v lasti 
Gradisa.

Bojan Kovačič, predsednik zbora združenega dela, je predlagal, da 
se v zvezi z odstopom tega zemljišča čimprej skliče sestanek prizade
tih OZD, to je Gradisa in Kolinske.

Miro Sotlar, predsednik izvršnega sveta občinske skupščine, je me
nil, daje odgovor komiteja za družbene dejavnosti glede financiranja 
zdravstvenega doma Fužine pravilen, saj gre za sofinanciranje iz sred
stev samoprispevka III in iz samoprispevka sporazuma za financira
nje določenih dogovorjenih potreb na področju družbenih dejavnosti.

Glede ostalih negospodarskih naložb pa je potrebna strpnost, saj je 
v SR Sloveniji za investiranje teh naložb dp konca leta 1986 ostalo 
zelo malo sredstev. Kljub temu bo občinski izvršni svet v okviru real
nih možnosti vztrajal, da se nerealizirane investicije uresničijo. Pri 
tem je pozval delegate, da se tudi oni na vseh nivojih aktivno vključijo 
v razreševanje te problematike.

Po končani razpravi so delegati zbora združenega dela, zbora kra
jevnih skupnosti in družbenopolitičnega zbora soglasno sprejeli na
slednji

SKLEP:

1. Občinska skupščina sprejema analizo uresničevanja družbenega 
plana občine Ljubljana Moste-Polje za obdobje 1986-1990 v letu 
1986 s pripombami iz razprave in stališči predsedstva občinske kon
ference SZDL Ljubljana Moste-Polje.

2. Občinska skupščina Ljubljana Moste-Polje sprejema poročilo iz- ‘ 
vršnega sveta skupščine mesta Ljubljane o uresničevanju resolucije 
mesta Ljubljane za leto 1986.

K 5
Uvodno obrazložitev stanja in razvojnih možnosti drobnega gospo

darstva v občini Ljubljana Moste-Polje je podala Nina Jevšnik, čla
nica IS SO.

V razpravi so sodelovali:
Drago Jamšek, delegat 36. konf. del. - Obrtna dejavnost, je pred- ij 

lagal, da izvršni svet opredeli kot deficitarne vse obrtne dejavnosti raz- , 
en bifejev, avtoprevozništva in taxi dejavnosti.

Nato je predlagal, da v bodoče poleg posebne obravnave drobno 
gospodarstvo obravnavamo tudi v sklopu posameznih obravnav po 
panogah.
Vprašal je tudi o družbeni utemeljenosti zakonske zahteve o obvez- J 
nem dvojnem evidentiranju izdanih faktur samostojnih obrtnikov.

Milica Koštrun, delegatka družbenopolitičnega zbora, je delegate 
seznanila z naslednjimi stališči predsedstva občinskega sveta zveze 
sindikatov Ljubljana Moste-Polje:

1. Predsedstvo OS ZS meni, da gradivo celovito prikazuje stanje 
oziroma problematiko tega področja tako na družbenem sektoiju kot 
tudi zasebnem in ugotavlja določen napredek, kije bil dosežen pred- j 
vsem v zasebnem sektorju.

Podpiramo zaključke in predloge izvršnega sveta SO, pri čemer me- J 
nimo, da je potrebno izpostaviti:

- pobude za večjo stimulacijo vloženih sredstev v razširjeno repro- '! 
dukcijo in odpiranje novih delovnih mest na področlju osebnega dela, |

- izoblikovanje programa v okviru usmerjenega izobraževanja, ki j 
bo zagotavljal več praktičnega znanja za poklice na področju drobne
ga gospodarstva,
- hitrejše obračanje kapitala v drobnem gospodarstvu - skrajšati 60 - ■ 
90 dnevni rok plačevanja izvršenih del, kar povzroča likvidnostne te- 
žave OZD drobnega gospodarstva,

- proučiti možnost za zmanjšanje obsega samoupravne regulative ; 
v OZD drobnega gospodarstva.

2. Predsedstvo poziva vse OO ZS v OZD gospodarstva in družbenih 
dejavnosti, da ob obravnavi razvojnih programov GZD posvetijo več > 
pozornosti tudi povezavi z OZD drobnega gospodarstva družbenega ; 
in zasebnega sektorja.

3. Predsedstvo poziva vse OO ZS v OZD drobnega gospodarstva na | 
večjo aktivnost in medsebojno povezavo z OS v smislu boljše med- Jj 
sebojne informiranosti in tako lažje razreševanje specifične problema- •! 
tike OO ZS v teh OZD.

4. Predsedstvo predlaga, da se v komisijo za razvoj drobnega go- 'j 
spodarstva v občini Ljubljana Moste-Polje vključi kot predstavnik OS I 
ZS tov. Lukman ivan, podpredsednik OS ZS.

Nina Jevšnik, članica IS SO, se ni strinjala s predlogom delegata ob- 4 
rtne dejavnosti, da je potrebno vso obrtno dejavnost razen treh našle- I 
tih obravnavati kot deficitarno dejavnost.

Strinjala se je glede druge pobude, da se drobno gospodarstvo ob- <| 
ravnava tudi v sklopu obravnav po posameznih panogah.

Janez Rudolf, direktor občinske uprave za družbene prihodke je v j 
zvezi s tretjo pobudo pojasnil, da občinska uprava o izvajanju zveznih 
zakonov izve le iz uradnega lista. Predlagal je, da se to navodilo objavi !| 
v Delegatski tribuni.

Delegacija KS Jože Moškrič-Ciril je predlagala, da se v zaključkih 
gradiva pod l/c podaljša rok za krajevne skupnosti do 31. oktobra 
1986, ker je rok do konca avgusta nerealen.
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Po končani razpravi so delegati zbora združenega dela, zbora kra
jevnih skupnosti in družbenopolitičnega zbora soglasno sprejeli na
slednji

SKLEP:

1. Občinska skupščina sprejema analizo o stanju in razvojnih mož
nostih drobnega gospodarstva v občini Ljubljana Moste-Polje z za
ključki, pobudami in predlogi iz razprave.

2. Občinska skupščina predlaga, da se vse storitvene dejavnosti 
drobnega gospodarstva v občini Ljubljana Moste-Polje obravnavajo 
kot deficitarne dejavnosti.

K 6
Uvodne obrazložitve predloga odloka o ureditvi nekaterih vprašanj 

s področja obrtnega zakona v občini Ljubljana Moste-Polje ni bilo.
Razprave ni bilo.
Delegati zbora združenega dela so soglasno in delegati zbora krajev

nih skupnosti soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Občinska skupščina sprejema odlok o ureditvi nekaterih vprašanj s 
področja obrtnega zakona v občini Ljubljana Moste-Polje.

K 7
Uvodne obrazložitve poročila začasnega kolegijskega poslovodne

ga organa v osnovni šoli Jože Moškrič ni bilo.
V razpravi je Milica Koštrun, delegatka družbenopolitičnega zbora 

seznanila delegate s stališči predsedstva občinskega sveta zveze sindi
katov Ljubljana Moste-Polje:

1. Predsedstvo sprejema poročilo začasnega kolegijskega poslo
vodnega organa o dosedanjem delu OŠ Jože Moškrič ter podpiramo 
prizadevanja začasnega kolegijskega poslovodnega organa pri nadalj
njem razreševanju razmer na šoli.

2. Predsedstvo še nadalje vztraja pri sklepih, ki jih je sprejel na svoji
4. seji dne 17. 3. 1986, pri čemer posebej izpostavlja nalogo in vlogo 
OO ZS pri urejanju medsebojnih odnosov delavcev DPO delu, kakor 
tudi na pravnem in ekonomskem področju.

3. Predsedstvo podpira vsa prizadevanja začasnega KPO pri reali
zaciji do sedaj nakazanih usmeritev, pri čemer naj posebno pozornost 
posveti vprašanju reorganizacije šole v smislu preoblikovanja sedanje 
šole v dve novi soli, za kar morajo biti pravočasno in pravno formalno 
izdelani predlogi, da bodo lahko DPO vodile pravočasno in kvalitetno 
obravnavo in aktivnosti v tej smeri.

V razpravi sta sodelovala še Jože Miklavič, delegat KS Nove Fuži
ne, in Ivo Samec, predsednik občinske skupščine.

Po končani razpravi so delegati zbora združenega dela, zbora kra
jevnih skupnosti in družbenopolitičnega zbora soglasno sprejeli na
slednji

SKLEP:

Občinska skupščina Ljubljana Moste-Polje sprejema poročilo za
časnega kolegijskega poslovodnega organa v osnovni šoli Jože Moš- 
krič-Ciril s stališči predsedstva občinskega sveta zveze sindikatov.

K 8
Delegati zbora združenega dela, zbora krajevnih skupnosti in druž

benopolitičnega zbora so obravnavali naslednic kadrovske zadeve:
- Predlog sklepa o imenovanju delegata v odbor udeležencev druž

benega dogovora o spomenikih revolucionarnega gibanja NOV in so
cialistične izgradnje v občini Ljubljana Moste-Polje,

- Predlog sklepa o imenovanju delegatov v odbor za spremljanje in 
izvajanje dogovora o sodelovanju občin Ljubljana Moste-Polje in Li
tija,

- Predlog sklepa o izvolitvi sodnikov temeljnega sodišča v Ljublja
ni,

- Predlog sklepa o imenovanju direktorja in namestnice direktorja 
Zavoda za družbeno planiranje Ljubljana,

- Predlog sklepa o imenovanju predsednika OK ZRVS v svet za 
SLO in družbeno samozaščito.

Uvodne obrazložitve ni bilo.
V razpravi je sodeloval Stanislav Tomažič, delegat 2. konf del. - 

Kolinska.
Po končani razpravi so delegati zbora združenega dela, zbora kra

jevnih skupnosti in družbenopolitičnega zbora soglasno sprejeli na
slednji

SKLEP:

1. V odbor udeležencev družbenega dogovora o spomenikih revolu
cionarnega gibanja NOV In socialistične revolucije v občini Ljubljana 
Moste-Polje se Imenuje tovariš Matko JUSTIN.
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2. V odbor za spremljanje in izvajanje dogovora o sodelovanju ob
čine Ljubljana Moste-Polje in Litija se imennjejo:

iz občine Ljubljana Moste-Polje: Jože LESKOVŠEK, Breda Pe- 
PEŽ in Nina JEVSNIK, iz občine Litija: Viktor SESOK, Marjan 
MALI in Slavko ROKAVEC.

3. Za sodnike Temeljnega sodišča v Ljubljani se izvolijo Miro 
BREGAR. Marko KNOP, Ismet MAHMULJIN, Biserka MAT- 
JAN-KRIZAJ, Darja NOVAK-KRAJŠEK in Gordana RISTIN.

4. Za direktorja Zavoda za družbeno planiranje se imennje tovariš 
Gregor BERKOPEC, za namestnico direktorja Zavoda za družbeno 
planiranje pa tovarišica Alenka MARKIČ.

5. Sklep o imenovanju predsednika OK ZRVS v svet za SLO in DS 
se sprejme v predlaganem besedilu.

Delegati zbora združenega dela so nato obravnavali še naslednji 
kadrovski zadevi:

- Predlog sklepa o imenovanju članov odbora za družbenoeko
nomski razvoj pri zboru združenega dela,

- Predlog sklepa o imenovanju članov skupščine sklada za finan
ciranje SLO in družbene samozaščite v Ljubljani.

Uvodne obrazložitve ni bilo.
Razprave ni bilo.
Delegati zbora združenega dela so soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

1. V odbor za družbenoekonomski razvoj pri zboru združenega dela 
se imenpjejo Maksi MILAVEC, Irena JUVAN, Božidar KRAMAR, 
Jure LOVŠIN in Stojan ZDOLŠEK.

2. V skupščino sklada za financiranje SLO in DS v Ljubljani se 
imenujejo Rado VIDMAR, Cveto AVSEC, Irena JUVAN, Zvone 
GLUSIC in Ostoja MATARUGA.

DELEGIRANJE DELEGATOV IN OBRAVNAVA GRADIVA 
ZA 3. SEJE ZBOROV SKUPŠČINE MESTA LJUBLJANE

Delegati zbora združenega dela so soglasno sklenili, da se 3. seje 
zbora združenega dela skupščine mesta Ljubljane udeležijo naslednji 
delegati:

- področje gospodarstva: Stanislav Tomažič, delegat 2. konf. del. - 
Kolinska, Tomaž Zajc, delegat 7. konf. del. - Papirnica Vevče, Anton 
Benčina, delegat 16. konf. del. - Mercator, Boris Jakša, delegat 17. 
konf. del. - Gradis, Janez Stana, delegat 19. konf. del. - SCT TOZD 
Tesarstvo, Franc Intihar, delegat 23. konf. del. - Emona Commerce,

- prosvetno-kulturno področje: Irena Gdtzl, delegatka 30. konf. del. 
- OŠ Kette-Murn,

- obrtno področje: Drago Jamšek, delegat 36. konf. del. - obrtna 
dejavnost.

Delegati zbora krajevnih skupnosti so soglasno sklenili, da se 3. seje 
zbora občin SML udeležijo naslednji delegati:
Vladimira Djokič-Djonovič, delegatka KS Zelena jama,
Jože Povhe, delegat KS Dušan Kveder-Tomaž,
Dobrivoje Vukosavljevič, delegat KS Moste,
Jože Miklavič, delegat KS Nove Fužine,
Matjaž Blatnik, delegat KS Jože Moškrič-Ciril.

K 9
Uvodne obrazložitve predloga odloka o stavbnih zemljiščih ni bilo.
Stane Mikuž, član IS SO je podal naslednji amandma izvršnega sve

ta občinske skupščine: »Določbe 13. in 14. člena tega odloka ne ve
ljajo za primere, kjer se že izvaja stanovanjska in druga gradnja in so 
investitorji že sklenili pogodbo o plačilu sorazmernega deleža k stroš
kom urejanja stavbnih zemljišč. Navedeno besedilo naj predlagatelj 
vključi med prehodne določbe.«

Razprave ni bilo.
Delegati so soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Občinska skupščina sprejema amandma izvršnega sveta občinske 
skupščine k predlogu odloka o stavbnih zemljiščih.

Nato so delegati vseh treh zborov soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Občinska skupščina Ljubljana Moste-Polje soglaša z odlokom o 
stavbnih zemljiščih skupaj z amandmajem izvršnega sveta občinske 
skupščine.

K 10
Uvodne obrazložitve predloga odloka o nadomestilu za uporabo 

stavbnega zemljišča ni bilo.
Stane Mikuž, član IS SO je podal naslednji amandma izvršnega sve

ta občinske skupščine:
V prvem odstavku 14. člena se za prvim stavkom doda nov, drugi 

stavek: »Podatke zagotavljajo občinskemu upravnemu organu, pn-



stojnemu za družbene prihodke, organizacije oziroma organi, ki jih 
pooblasti upravni odbor sklada stavbnih zemljišč.« Dosedanji drugi 
stavek postane tretji.

Razprave ni bilo.
Delegati so soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:
Občinska skupščina sprejema amandma izvršnega sveta k predlogu 

odloka o nadomestilu za uporabo stavbnega zemljišča.
Nato so delegati soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Občinska skupščina LjubUana Moste-Polje soglaša s predlogom od
loka o nadomestilu za uporabo stavbnega zemljišča skupaj z amand
majem izvršnega sveta občinske skupščine.
Kil

Uvodne obrazložitve osnutka odloka o ustanovitvi sklada stavbnih 
zemljišč mesta Ljubljane ni bilo.

Delegati so predhodno prejeli naslednja stališča izvršnega sveta:
1. Izvršni svet nima pripomb na osnutek odloka o ustanovitvi skla

da stavbnih zemljišč mesta Ljubljane, ponavlja pa svoj naslednji pred
log:
»Z namenom, da se zagotovi motiv za smotrno gospodarjenje s stavb
nimi zemljišči ter ob izdelavi poslovnih poročil tudi dosti laže stvaren 
prikaz dejanskega stanja, naj se še naprej na ravni občin evidenčno 
vodi ekonomika gospodarjenja (materialno in finančno stanje prido
bivanja in oddajanja stavbnih zemljišč) in v ta namen organizirajo ob
računske enote oziroma stroškovna mesta. Izvršni svet predlaga, da se 
taka organizacijska opredelitev vključi v statut sklada stavbnih zem
ljišč mesta Ljubljane.«

2. Izvršni svet naroča občinskemu komiteju za urbanizem, gradbe
ništvo in varstvo okolja, da pripravi besedilo odloka o razveljavitvi 
odloka o ustanovitvi sklada stavbnih zemljišč ljubljanskih občin 
(Uradni list SRS, št. 43/85), ki ga bo morala sočasno s sprejemom na 
današnji seji obravnavanega odloka sprejeti skupščina občine.

Razprave ni bilo.
Delegati vseh treh zborov so soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Občinska skupščina Ljubljana Moste-Polje na osnutek odloka o 
ustanovitvi sklada stavbnih zemljišč mesta Ljubljane nima pripomb, 
sprejema pa stališča izvršnega sveta občinske skupščine.
K 12

Uvodne obrazložitve osnutka odloka o pokopališkem redu ni bilo.
Delegati so predhodno prejeli naslednje pripombe izvršnega sveta 

občinske skuipščine: Izvršni svet daje naslednje pripombe na osnutek 
odloka o pokopališkem redu:

12. člen: predvsem iz pietetnih razlogov naj bi bili v dneh pred dalj 
trajajočimi prazniki pogrebi tudi ob sobotah do 12. ure,

31. člen 7. alinea ne navaja, kdo po pokopu vzpostavi grob v prej
šnje stanje. Ta določba naj se smiselno vključi v odlok,

35. člen: osvoji naj se inačica, ki naj velja samo za pokopališča, s 
katerimi upravlja KPL TOZD Žale.

V zvezi s 7. členom osnutka odloka izvršni svet vprašuje, zakaj je 
vključeno shranjevanje žar v kolumberiju, ko iz obrazložitve izhaja, 
da v svetu tak način opuščajo?

Razprave ni bilo.
Delegati so soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Uvodne obrazložitve ni bilo.
V razpravi sta sodelovala:
Marija Babnik, delegatka KS Bizovik je predlagala naslednjo dopo

lnitev osnutka odloka:
»V kolikor 1. člen odloka o komunalnih dejavnostih ljubljanskih 

občin še ne vsebuje dejavnosti:
a) odstranjevanje nevzdrževanih objektov, ki ogrožajo varnost mi

moidočih in
b) odstranjevanje improviziranih objektov, ki kvarijo estetsko po

dobo kraja, naj se omenjene dejavnosti dodasta 1. členu odloka o 
spremembah...« kot 20. in 21. točka.

Ivo Samec, predsednik občinske skupščine, je pojasnil, da bi bilo za 
to potrebno .najti dodatni vir financiranja, kar pa je v tej situaciji zelo 
težko izvedljivo.

Po končani razpravi so delegati soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Občinska skupščina LjubUana Moste-Polje soglaša z osnutkom od
loka o komunalni dejavnosti na območju ljubljanskih občin.

- Osnutek sprememb in dopolnitev poslovnika za delo zborov skup
ščine mesta Ljubljane

Uvodne obrazložitve in razprave ni bilo.
Delegati so soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Občinska skupščina Ljubljana Moste-Polje na osnutek sprememb 
in dopolnitev poslovnika nima pripomb.

- Predlog družbenega dogovora o skupnih akcijah pri preprečevanju 
onesnaževanja in izboljšanja kakovosti vod v porečju reke Save

Uvodne obrazložitve in razprave ni bilo.
Delegati so soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:

Občinska skupščina Ljubljana Moste-Polje podpira sprejem druž
benega dogovora o skupnih akcijah pri preprečevanju onesnaževanja in 
izboljšanja kakovosti vod v porečju reke Save.

- Predlog odloka o plačevanju prispevka iz dohodka za gospodarje
nje s komunalnimi objekti in napravami skupne rabe

Uvodno obrazložitev predloga odloka je podal Janez Rudolf, direk
tor občinske uprave za družbene prihodke.

Podal je tudi naslednji amandma izvršnega sveta občinske skup
ščine:

Prvi odstavek 1. člena naj se glasi: »Delavci organizacij združenega 
dela in delovnih skupnosti s sedežem na območju komunalne skup
nosti ljubljanskih občin in delovni ljudje, ki na območju komunalne 
skupnosti ljubljanskih občin z osebnim delom z lastnimi sredstvi ] 
opravljajo gospodarsko ali negospodarsko dejavnost in se jim ugotav
lja dohodek, plačujejo v srednjeročnem obdobju 1986-1990 prispe
vek iz dohodka za gospodarjenje s komunalnimi objekti in napravami 
skupne rabe (v nadaljevanju prispevek).«

V razpravi so sodelovali:
Ivo Samec, predsednik občinske skupščine, Franc Intihar, delegat 

23. konf. del. - Emona Commerce in Jože Miklavič, delegat KS Nove 
Fužine.

Po končani razpravi so delegati soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:
Občinska skupščina Ljubljana Moste-Polje na osnutek odloka o po

kopališkem redu nima pripomb, sprejema pa pripombe izvršnega sveta 
občinske skupščine.
K 13

Delegati so iz pristojnosti zborov skupščine mesta Ljubljane obrav
navali še naslednje zadeve:

- Predlog odloka o zakloniščih na območju ljubljanskih občin 
Uvodne obrazložitve ni bilo.
Miro Preston, predstavnik sekretariata za ljudsko obrambo, je pod

al naslednjo pobudo izvršnega sveta občinske skupščine:
»Mestni upravni organ, pristojen za ljudsko obrambo, naj projek

tantom oziroma investitorjem gradnje zaklonišč poleg ostalih pogojev 
naloži tudi zahtevo po gradnji dvonamenskih zaklonišč.

Razprave ni bilo.
Delegati so soglasno sprejeli naslednji

SKLEP:
Občinska skupščina Ljubljana Moste-Polje soglaša s predlogom od

loka o zakloniščih na območju ljubljanskih občin in sprejema pobudo 
izvršnega sveta občinske skupščine.

- Osnutek odloka o spremembi odloka o komunalni dejavnosti na
-lihnmrni linhlimiskih ahl in.

Občinska skupščina Ljubljana Moste-Polje soglaša s predlogom od
loka o plačevanju prispevka iz dohodka za gospodarjenje s komunal
nimi objekti in napravami skupne rabe skupaj z amandmajem izvršne
ga sveta občinske skupščine.

Seja je bila končana ob 18.05.
Magnetofonski zapis seje je delegatom na razpolago v sekretariatu 

občinske skupščine.

PREDSEDNIK PREDSEDNIK
ZBORA ZDRUŽENEGA DELA OBČINSKE SKUPŠČINE 
Bojan KOVAČIČ Ivo SAMEC

PREDSEDNICA
ZBORA KRAJEVNIH SKUPNOSTI PREDSEDNIK
Vesna JUVAN-GOTOVAC DRUŽBENOPOLITIČNEGA

ZBORA 
Lovro UŠENIČN1K

SEKRETAR 
ZBORA ZDRUŽENEGA DELA 
___________Nikolaj DEMBSKV



PRILOGA
Predsedstvo občinske konference SZDL je družbenoekonomske 

odnose ocenilo na osnovi analize uresničevanja srednjeročnega druž
benega plana občine v letu 1986, ukrepov zveznega izvršnega sveta oz. 
zvezne skuščine SFRJ ter načrtovanih ukrepov skupščine SRS. Pri 
oceni je upoštevalo tudi nekatera stališča sveta za razvojna vprašanja 
in družbenoekonomske odnose pri O K. SZDL.

1.
Zaostajanje in padanje izvoza, ki ga spremljamo že od septembra 

1985, še ni ustavljeno in ne zmanjšane posledice takšnih gibanj. Rast 
fizičnega obsega proizvodnje, čeprav ne dosega načrtovane, in pove
čan dohodek, sama po sebi nista kazalca, ki bi vlivala upanje na bolje, 
saj sta soodvisna z zmanjševanjem izvoza in vračanjem na domači trg 
ter s previsoko stopnjo zaposlovanja predvsem za enostavnejša in 
manj zahtevna dela.

Takšno stanje mora povzročiti prezasičenost domačega trga, pove
čevanje zalog, manjšo likvidno sposobnost ali celo nesposobnost, nu
jen padec fizičnega obsega proizvodnje, nato logičen padec dohodka 
in ob že zahtevanem usklajevanju osebnih dohodkov tudi nadaljnji 
padec sredstev za OD ob vedno manjši konkurenčnosti in izgubljenim 
zunanjim tržiščem.

2.
Uveljavljanje tako planskega gospodarjenja kot tržnega, ki morata 

kot mehanizma delovati hkrati, ni uresničeno, saj polovica OZD v ob
čini še vedno nima srednjeročnih planskih dokumentov in delo 
usmerja samo z letnimi plani, ti pa preprosto ne zmorejo kaj več, kot 
obvladovanje sedanjih proizvodnih programov, sedanje tehnologije 
oz. tehnološke zahtevnosti in sedanjih proizvodnih sredstev. Tako 
tudi še vedno nismo, uveljavili družbenopolitično usmeritev razvoja, 
znanstveno raziskovalnega dela, domače pameti, novih programov, 
kvalitetnega informacijskega sistema in nekvalitetne kadrovske poli
tike.

3.
Takšna proizvodna sredstva in programi zahtevajo za dosego ciljev 

dodatno delovno silo, delavce predvsem od I. - IV. izobrazbene stop
nje. T udi to je posledica slabega planiranja ali celo njegova odsotnost.

Takšnim »planskim« usmeritvam slede tudi celi sistemi na čelu z 
usmerjenim izobraževanjem, ki se ravna poleg svojih kapacitet še na 
kratkoročne letne porabe, kar pa ima lahko skoraj nepopravljive po
sledice.

Pospešiti moramo analiziranje in nato spremeniti normativno ure
ditev izobraževanja v organizacijah združenega dela. To izobraževa

nje je še vedno strošek sklada skupne porabe, kar vpliva na zmanjše
vanje motiviranosti delavcev oziroma na odločanje za namensko upo
rabo teh sredstev za njihovo izobraževanje. Prav tako kaže ponovno 
proučni 20. člen zakona o delovnih razmerjih, ki opredeljuje institut 
z izkušnjami pridobljeno delovno zmožnost. Le-taje prepogosto upo
rabljen in vpliva na ohranjanje neugodne izobrazbene strukture.

4.
Prepoved uporabe družbenih sredstev za tako imenovane negospo

darske investicije, kar je smiseln ukrep, vendar zahteva ugotoviti ne
katere izjeme. Predsedstvo utemeljuje kot takšno izjemo gradnjo 
osnovne šole Nove Fužine II. Sedanje stanje povzroča družbenopoli
tično škodo, in neenake osnove za vzgojo in izobraževanje osnovno
šolskih otrok ob dejstvu, da stanovanjsko gradnjo prav tu pospešuje
mo. Zato predsedstvo predlaga izvršnemu svetu skupščine SRS, da to 
izjemo ugotovi in takoj dopusti uporabo družbenih sredstev za grad
njo osnovne šole Nove Fužine II. Ta sredstva združujejo delavci s po
sebnim samoupravnim sporazumom. Podpisniki samoupravnega 
sporazuma o združevanju dela amortizacije osnovnih šol pa so name
nili premostitvena sredstva za priprave in pričetek gradnje. Odlašanje 
priprav in pričetka gradnje, ko je možno načrtovati vzgojno-izobra- 
ževalno delo v novi zgradbi šele prvega septembra 1988, lahko po
vzroči še večjo družbeno škodo.

5.
Predsedstvo predlaga izvršnemu svetu skupščine občine, da dopol

ni oceno o neizpolnjevanju osnovnih nalog kulturnega doma Španski 
borci ter s svojimi ukrepi najprej znotraj občine zagotovi kvalitetno 
delo in s tem osnove za dokončno ustanovitev delovne organizacije. 
Navedba v gradivu, takšna kot je zapisana, dopušča različno interp
retacijo, ki je lahko netočna.

6.
Predsedstvo ugotavlja, da za gradnjo tako telovadnice kot dodatnih 

8 učilnic pri podružnični osnovni šoli Zg. Kašelj nihče ni načrtoval 
sredstev, ne mestna izobraževalna skupnost in ne podpisniki samo
upravnega sporazuma o združevanju amortizacije objektov. Zato so 
potrebni nekateri ukrepi in dogovori o izvajanju telesne vzgoje in o 
planskem zagotavljanju gradnje telovadnice. Del finančnih sredstev je 
zbrala in namenila za sofinanciranje telesnokulturna skupnost, toda 
pod pogojem, da mestna izobraževalna skupnost zagotovi osnovni del 
sredstev. Ker tega ni bilo, je tudi telesnokulturna skupnost planirana 
sredstva razporedila na druge objekte in naprave.

Predsednik OK SZDL 
Janez Lah

BELEŽKE:



ODGOVORI NA VPRAŠANJA DELEGACIJ
Na 3. seji zbora združenega dela občinske skupščine 28. maja 1986 

je XXX. konferenca delegacij OŠ Kette-Murn posredovala naslednje 
pisno delegatsko vprašanje:

»Po resoluciji naj bi se OD v negospodarstvu sproti usklajeval z OD 
delavcev v gospodarstvu. Zakaj se usklajuje tako počasi oz. zakaj se 
ne?«

Občinski komite za družbene dejavnosti je pripravil naslednji odgo
vor:

»Glede zaostajanja osebnih dohodkov v družbenih dejavnostih za 
osebnimi dohodki v gospodarstvu so bili osnova za ugotovitvene skle
pe, ki sojih sprejemali IS skupščin občin (le ti so bili posredovani od 
IS SML preko komiteja za finance), podatki Službe družbenega knji
govodstva. Ker se na področju družbenih dejavnosti mesečno sprem
lja skozi vse leto gibanje priliva sredstev po prispevnih stopnjah kot 
tudi odnos med močno rastjo skupne porabe in rastjo dohodka go
spodarstva, se glede na resolucijska določila tudi usklajuje možna rast 
sredstev družbenih dejavnosti. Vse podatke, v posameznih periodič
nih obračunskih obdobjih pripravlja in posreduje Služba družbenega 
knjigovodstva.

Dosedanje usmerjanje gibanja OD na osnovi letnih dogovorov je 
imelo po letu 1981 značaj dogovorjene manjše rasti OD v negospo
darstvu v razponu od 5 - 10% za rastjo OD v gospodarstvu. Te 
usmeritve so do leta 1983, ko je prevladala usmeritev enake rasti OD 
tako v gospodarstvu kot negospodarstvu, povzročile v vseh družbenih 
dejavnostih, da je raven OD zaostajala za ravnijo le-teh v gospodar
stvu. Del vzroka za taka gibanja pa je izkazan tudi zaradi časovnega 
zaostanka, v katerem so sledili ugotovitveni sklepi o možni rasti OD 
za področje negospodarstva v primerjavi z rastjo OD gospodarstva v 
posameznih obračunskih obdobjih.

Resolucija za leto 1986 vsebuje usmeritev, da bomo v tem letu na
daljevali z izvajanjem programov za uskladitev ravni OD delavcev v 
negospodarskih organizacijah z ravnijo OD delavcev v gospodarstvu.

Politika usklajevanja OD v družbenih dejavnostih je bila določena 
tudi v letu 1985, saj smo ob koncu leta 1984 ugotavljali veliko neusk
lajenost OD delavcev v družbenih dejavnostih z OD.delavcev v go
spodarstvu. Na osnovi tega so se v letu 1985 izvajali posebni programi 
usklajevanja OD v družbenih dejavnostih.

Pozitivne rezultate v globalu ugotavljamo na vseh področljih druž
benih dejavnosati, razvidni pa so iz podatkov o rasti OD v družbenih 
dejavnostih (109,3%), kije bila v letu 1985 hitrejša od ugotovljene 
rasti v gospodarstvu občine (105,5 %), iz česar sledi, da zasledujemo 
resolucijsko usmeritev in postopoma usklajujemo OD delavcev v 
družbenih dejavnostih z OD delavcev v gospodarstvu.«

Predsednica 
Občinskega komiteja 

za družbene dejavnosti 
Marijana ŠTURBEJ

Izvršni svet skupščine občine Ljubljana Moste-Polje je na 11. seji 
1. julija 1986 obravnaval odgovor na zgoraj navedeno delegatsko 
vprašanje in sprejel naslednji

SKLEP

Izvršni svet se strinja z odgovorom, ki gaje na delegatsko vprašanje 
XXX. Konference delegacij - OŠ Ketteja in Murna pripravil Občin
ski komite za družbene dejavnosti.

PREDSEDNIK 
IZVRŠNEGA SVETA 

Miro SOTLAR

Občinska skupščina je dne 25. 6. 1986 obravnavala gradivo »Ana
liza izvajanja stališč in ukrepov za razreševanje problematike v grad
beništvu«. Ob obravnavi omenjenega gradiva je XVII. konferenca de
legacij - Gradis podala naslednjo

( pobudo za začetek postopka za spremembo Zakona o graditvi objek-

»Predlaeamo začetek postopka za spremembe Zakona o graditvi 
objektov, kjer naj se vnese določba o uvedbi dela prek polnega delov- 
°cga časa kot poseben delovni pogoj.

Zakon o delovnih razmerjih v 79. členu ureja primere, ko se izje
moma lahko uvede delo prek polnega delovnega časa v vseh dejavno
stih in prepušča zakonskim predpisom za posamezne dejavnosti po
drobnejšo ureditev nadurnega dela, kadar to terja splošni družbeni in
teres. To pa pomeni, da delo prek polnega delovnega časa kot poseben 
delovni pogoj v gradbeništvu, kije navedeno v pravilnikih o delovnih 
razmeijih TOZD, mora biti določeno še s posebnim zakonom, da bi 
se osebni dohodek iz tega dela lahko uveljavljal pri izplačilu pokoj
ninske osnove.

Delo prek polnega delovnega časa, ki ga predlagamo, ima značaj 
posebnega delovnega pogoja v gradbeništvu, saj to terja splošni druž
beni interes (npr. dela prek polnega delovnega časa na elektrarni, nuk
learki, luki, ipd.), kjer ni mogoče opraviti dela z ustrezno smotrno or
ganizacijo, delitvijo dela, z prerazporeditvijo delovnega časa, z uvaja
njem izmen ali zaposlitvijo novih delavcev. Poudarjamo, da gre iz
ključno za izjemne primere dela na večjih in pomembnejših objektih.

Kot delo prek polnega delovnega časa, ki se šteje kot poseben de
lovni pogoj, predlagamo za naslednje primere:

- da se opravi določeno delo, ki v določenem roku ni moglo biti 
opravljeno zaradi pomanjkanja surovin ali repromateriala ali da se 
opravi delo za vojaške potrebe,

- če splošni družbeni interes in narava dejavnosti terjajo, da se brez 
prekinitve opravijo določena dela oz. naloge, skladno z zakonskimi 
pogoji,

- pri montaži, demontaži ali prevozu strojev, če bi bila zaradi 
neopravljenega dela ogrožena varnost ljudi ali bi nastala materialna 
škoda,

- če se nadaljuje delo, da bi bila odpravljena okvara na delovnih 
sredstvih ali bi bilo preprečeno kvarjenje materiala oziroma surovin,

- če gre za dela, katerih nepravočasna izpolnitev bi povzročila za
stoj pri opravljanju drugih del (predpriprava izdelave polizdelkov za 
gradnjo, popravila strojev ipd.) in bi zaradi tega nastala večja mate
rialna škoda,

- če je treba zagotoviti nemoten potek rednega dela zaradi preki
nitve dobave energije,

- zaradi odprave zastojev v proizvodnji, ki so nastali zaradi nepra
vočasnih dobav kooperantov oziroma dobaviteljev ali zaradi nekva
litetnih in nepravilnih dobav.«

Občinski komite za družbeno planiranje je pripravil naslednji odgo
vor.

»V zvezi s pobudo za spremembo Zakona o graditvi objektov de
legacija predlaga, naj se v zakon vključi določba o uvedbi dela prek 
polnega delovnega časa kot poseben delovni pogoj.

Ugotavljamo, daje v 81. in 82. členu Zakona o delovnih razmerjih 
točno navedeno, v katerih primerih je možno opravljati delo prek pol
nega delovnega časa ter se to delo šteje kot poseben delovni pogoj. Gre 
predvsem za primere, ko je nujno, da se začeto delo nadaljuje, da bi 
se končal delovni proces, katerega ustavitev ali prekinitev bi glede na 
naravo tehnologije in organizacijo dela povzročila materialno škodo 
ali spravila v nevarnost življenje in zdravje občanov; za primere, ko 
je nujno, da se z nepretrganim delom prepreči kvarjenje surovin in 
materiala ali pa odvrne okvara na delovnih sredstvih, ki bi povzročila 
prekinitev dela, kakor tudi da se prepreči prekinitev dela v drugih 
OZD ali da se zagotovijo za njegov nepretrgan potek potrebne temelj
ne surovine ali zagotovi varnost ljudi ali premoženja ali pa varnost 
prometa, vendar samo, če tega dela ne morejo opraviti drugi delavci 
v okviru polnega delovnega časa ali če nastane potreba po takšnem 
delu zaradi nepredvidenega izostanka delavca, ki bi moral opraviti 
tako delo; v primerih, ko dela ni bilo možno izvršiti zaradi pomanj
kanja energije ali da se opravlja delo za vojaške potrebe.

Glede opredelitve dela prek polnega delovnega časa, ki se šteje kot 
poseben delovni pogoj, predlaga delegacija smiselno enake predloge, 
kot jih že vsebuje v členih 81. in 82. Zakon o delovnih razmerjih in 
zato ocenjujemo, da v teh primerih spremembe in dopolnitve zakona 
niso potrebne. Predvsem pa to ni potrebno, ker je tudi v statutatur- 
nem sklepu o spremembah in dopolnitvah statuta Skupnosti pokoj
ninskega in invalidskega zavarovanja v SR Sloveniji (Ur. list SRS, št. 
10/86) v zadnjem odstavku 1. člena navedeno: »Osebni dohodek, ki 
ga je delavec prejel za delo v času, ko je bil po zakonu dolžan delati 
dalj kol poln delovni čas in se tako delo Šteje po samoupravnem sploŠ- 
neni aktu organizacije, v skladu z zakonom, kot poseben delovni po
goj, se za ugotovitev pokojninske osnove upošteva v celoti.«

V tretji alinei 81. člena Zakona o delovnih razmerjih pa je navede
no tudi, da se delo prek polnega delovnega časa šteje kot poseben de
lovni pogoj v primerih, če splošni družbeni interes in narava dejavnos
ti terjajo, da se brez prekinitve opravijo določena dela oziroma naloge
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v skladu s pogoji, ki jih določajo zakoni. Ocenjujemo, da za področje 
gradbeništva določila te alinee ne veljajo, kajti dejansko ne gre za nep
rekinjen delovni proces (kot npr. v zdravstvu, državni upravni, ipd.) 
oz. ne gre za širši družbeni interes v smislu te alinee. Menimo, daje 
pobuda delegacije za spremembo Zakona o graditvi objektov zaradi 
prej navedenih razlogov neutemeljena.«

Predsednica

Komiteja za družbeno planiranje 
in družbenoekonomski razvoj 

Nina JEVŠNIK

Izvršni svet skupščine občine Ljubljana Moste-Polje je na 13. seji 
15. julija 1986 obravnaval zgoraj navedeni odgovor in sprejel nasled
nji

SKLEP

Izvršni svet soglaša z odgovorom, kot gaje v zvezi s pobudo XVII. 
konference delegacij - Gradis, pripravil Občinski komite za družbeno 
planiranje in družbenoekonomski razvoj.

PREDSEDNIK 
IZVRŠNEGA SVETA 

Miro SOTLAR

Na 4. seji zbora združenega dela občinske skupščine Ljubljana 
Moste-Polje dne 25. junija 1986 je Boris Zornik, delegat XXXV. kon
ference delegacij - SOb Ljubljana Moste-Polje, postavil naslednje de
legatsko vprašanje:

»Sprašujemo se, do kakšne mase se nameravajo obremenjevati 
osebni dohodki delavcev s prispevki za družbene dejavnosti, ki rastejo 
iz dneva v dan, in to od decembra iz 27,5 % do danes na 30,2 %.«

Občinski komite za družbene dejavnosti je pripravil naslednji odgo
vor:

»Financiranje programov dejavnosti je zasnovano na principu svo
bodne menjave dela med uporabniki in izvajalci s področja družbenih 
dejavnosti v Ljubljani, s tem da se sredstva za programe zbirajo na 
osnovi prispevnih stopenj iz bruto osebnih dohodkov in dohodka delav
cev, delovnih ljudi in občanov.

Plani in vrednosti programov SIS družbenih dejavnosti se torej ob
likujejo iz prihodkov, kateri izhajajo iz plačil OZD in drugih gospo
darskih in negospodarskih organizacij po prispevnih stopnjah iz nji
hovega dohodka oziroma osebnih dohodkov. Služba družbenega knji
govodstva pa s pomočjo funkcionalnih bilanc zasleduje kompletni 
pretok sredstev na tem področju, torej poleg prihodkov, zbranih po 
prispevnih stopnjah, tudi druge (izredne) prihodke, ki izhajajo iz raz
ličnih drugih virov, ter na drugi strani porabo vseh teh sredstev. SIS 
družbenih dejavnosti, izhajajoč iz opredelitev mestne in republiške re
solucije, vsakoletno ovrednotijo svoje programe. Seveda je rast po de
javnostih različna, upoštevajoč obseg zagotovljenega programa dejav
nosti in njihove specifične naloge.

Tako kot prejšnja leta je bilo tudi v preteklem letu na področju 
družbenih dejavnosti močno prisotno administrativno poseganje v 
obliki interventne zakonodaje, katere namen je bil v omejevanju rasti 
sredstev skupne porabe. To je imelo za posledico nenehno spremlja
nje in prilagajanje planov skupnosti novim pogojem poslovanja ob is
točasnem spreminjanju prispevnih stopenj. SIS družbenih dejavnosti 
so svoje programe usklajevale v okviru materialnih možnosti in reso- 
lucijskih okvirov.

SIS družbenih dejavnosti so koncem leta 1985 določile predloge 
samoupravnih sporazumov o temeljih plana za obdobje 1986-1990, 
kateri so bili posredovani v javno obravnavo in sprejem. Sočasno mo
rajo sprejeti tudi svoj letni plan in za njegovo uresničevanje tudi 
ustrezne prispevne stopnje. Ker je sprejem sporazumov kasnil, so 
skupnosti v začetku leta sprejele začasne prispevne stopnje z veljav
nostjo do 30.6. 1986. Do spremembe je prišlo le pri stopnji skupnosti 
otroškega varstva. S 1. 5. je začela veljati v občinski skupnosti otroš
kega varstva nova višja prispevna stopnja (po sedežnem principu) - 
gre namreč za ukinitev prispevne stopnje republiške skupnosti otroš
kega varstva in prenos zbiranja sredstev na občinsko raven.

Konec meseca maja je samoupravne sporazume o temeljih plana 
SIS družbenih dejavnosti sprejela predpisana večina udeležencev in s 
tem so postali sporazumi pravno veljavni. SIS oziroma njihove 
ustrezne strokovne službe so bile primorane valorizirati svoje plane 
in za njihovo uresničevanje sprejeti ustrezne prispevne stopnje z ve
ljavnostjo od 1. 7. 1986 dalje.
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Samoupravne interesne skupnosti s področja družbenih dejavnosti 
bodo na podlagi sprejetih samoupravnih sporazumov ustrezno spre
minjale in višale svoje prispevne stopnje vse do tedaj, dokler se bodo 
kazale potrebe po širjenju in večjem financiranju teh dejavnosti, ozi
roma dokler se ne bodo samoupravno dogovorili, da obstoječi obseg 
teh dejavnosti zadošča za pokrivanje vseh vsaj najnujnejših potreb in 
se odrekli širjenju posameznih dejavnosti.«

Predsednica 
Občinskega komiteja 

za družbene dejavnosti: 
Marijana ŠTURBEJ

Izvršni svet skupščine občine Ljubljana Moste-Polje je na 14. seji 
12. avgusta 1986 obravnaval odgovor na delegatsko vprašanje tov. 

Borisa Zornika in sprejel naslednji

SKLEP

Izvršni svet soglaša z odgovorom na delegatsko vprašanje delegata 
XXXV. konference delegacij, tov. Zornika, kor ga je pripravil Občin
ski komite za družbene dejavnosti.

Predsednik 
Izvršnega sveta 

Jože LESKOVŠEK

Franc Bandelj, delegat KS Zadvor, je na skupnem zasedanju zborov 
občinske skupščine dne 15. julija 1986 postavil naslednje delegatsko 
vprašanje:

Divja odlagališča so še vedno problem Ljubljane. Način, da jih z ob
časnimi akcijami začasno pospravimo, se da dopolniti.

Predlog:
Na področju mesta in strnjenih naselij določiti stalne prostore, na 

katerih imajo občani kadarkoli možnost odvreči odvečne predmete in 
material. S teh prostorov komunalno podjetje občasno to odvaža.

Komunalno podjetje Ljubljana, TOZD Javna higiena je pripravilo 
naslednji odgovor:

Eden izmed najbolj žgočih problemov v mestu so prav gotovo divja 
odlagališča, ki se pojavljajo vsepovsod, tako na mestnem, kot tudi na 
primestnem in vaškem območju.

TOZD Javna higiena iz leta v leto širi redni odvoz smeti na primest
na in vaška območja, tako daje iz leta v leto manj odlagališč, kar do
kazujejo tudi vsakoletni podatki MUIS - komunalna inšpekcija, ki 
stalno spremlja število odlagališč in količino raznega odpadnega ma
teriala na njih.

KSLO ima za sanacijo odlagališč vsako leto predvidena določena 
finančna sredstva, ki pa so premajhna, da bi omenjeni problem rešili. 
V dogovoru z njeno nadzorno službo saniramo le najbolj nujna in 
očem vpadljiva odlagališča.

Ko bo redni odvoz odpadkov dokončno urejen, to se pravi organi
ziran na vseh območjih mesta, bo problem divjih odlagališč v glavnem 
rešen. Ostala bodo verjetno le manjša odlagališča ob cestah za razni 
odpadni gradbeni material, pa še ta bodo izginila, če bodo kazni za kr
šilca ustrezno visoke.

Seznaniti bi vas želeli, da lahko vsak občan mesta Ljubljane brez
plačno pripelje s prikolico na svojem osebnem vozilu kakršnikoli od
padni material na našo deponijo odpadkov ob Cesti dveh cesarjev 
vsak delovni dan od 6. do 18. ure, ob sobotah pa od 6. do 12. ure. Za 
pripeljani odpadni gradbeni materia, z večjim vozilom, je treba pla
čati 250 din od m3.

Na območju občine Moste je organiziran celoletni odvoz kosovne
ga materiala na poziv, in sicer vsak prvi in tretji torek v mesecu, ven
dar se te ugodnosti občani bolj malo poslužujejo. Kazalo bi obuditi 
to zadevo prek občinskega glasila in ustreznih komisij v krajevnih 
skupnostih.

Delegat iz KS Zadvor predlaga rešitev za divja odlagališča na ta na
čin, da bi bile določene lokacije oziroma začasna odpagališča odpad
kov, iz katerih bi nato komunala nabrani kosovni material po potrebi 
odvažala. Opozoriti vas moramo, da to ni možno, ker bi v tem pri
meru iz vseh začasnih deponij nastala divja odlagališča, kot se je to 
zgodilo začasnemu odlagališču odpadkov v Zalogu, kije bilo ustanov
ljeno pred več kot devetimi leti, sedaj pa praktično ni rešitve za sana
cijo, predvsem iz razloga, ker je na njegovi površini in okoli njega ob 
cesti v glavnem odpadni gradbeni material, pesek, kamenje, zemlja 
ipd., kar ne pride v poštev pri odvzemu kosovnih odpadkov na poziv, 
pa tudi ustreznih sredstev za to ni možno dobiti. Razni gradbeni od
padni material namreč ni vključen v to akcijo in tudi ne v akcije, ki



Potekajo v okviru akcij za »čisto in zeleno Ljubljano« pri MK SZDL.
Mnenja smo, če bi vsi občani bolj upoštevali obstoječe predpise in 

se posluževali ugodnosti, ki jih imajo na tem področju, bi bilo manj 
problemov v zvezi z divjimi odlagališči, kot jih je sedaj.«

DIREKTOR: 
Butina Dušan, dipl. ing.

Franc Bandelj, delegat KS Zadvor, je na skupnem zasedanju zborov 
občinske skupščine dne 15. julija 1986 postavil naslednje delegatsko 
vprašanje:

Iz različnih vzrokov dobiva jugoslovanski proizvod oznako izdelka 
slabše kvalitete in s tem nižjo cenovno vrednost. Posledica tega je za 
enako količino vloženega živega dela, materialov, energije, itd. bist
veno nižji iztržek.

Predlog:
Kvaliteta kot pojem se mora uvrstiti kot samostojen predmet v si

stem izobraževanja.
Nujno je urediti in doseči na nivoju celotnega jugoslovanskega pod

ročja sisteme, kot so standardizacija, normativi, patenti, znak kvali
tete itd., ter vzpostaviti ustrezen in aktiven sistem sankcij proti krši
teljem.

Komite za družbeno planiranje in družbenoekonomski razvoj je po
stavljene pobude in vprašanja proučil in pripravil naslednji odgovor:

Problematika kakovosti naših proizvodov je zelo pereča, saj naši iz
delki zaradi slabše kakovosti dosegajo v tujini 20-70 % nižje cene. 
Glavni razlog za slabo kakovost naših proizvodov in storitev je v pre
majhnem uveljavljanju ekonomskih kriterijev, ki bi v primeru delo
vanja zagotavljali višjo kakovost. Avtarktičnost našega gospodarstva, 
administrativna zaščita naših proizvajalcev, zapiranje trga in ozki lo
kalni interesi ter neusklajenost predpisov o kakovosti s svetovnimi, 
povzročajo vedno večje zaostajanje za kakovostjo v razvitejših drža
vah, s tem pa tudi vedno manjše možnosti za izvoz naših proizvodov 
in storitev na ta tržišča. S tem se zmanjšuje tudi možnost pridobivanja 
novih tehnologij, znanja in reprodukcijskega materiala v tujini, kar 
tudi vpliva na slabšanje kakovosti. Administrativno linearno določa
nje cen in socializacija izgub v OZD, ki niso sposobne s kakovostno 
organizacijo dela in prestrukturiranjem zagotoviti normalnega poslo
vanja, ne spodbujata drugih organizacij, da bi iskale boljše rešitve. 
Splošno pomanjkanje blaga na trgu ter potrošniška miselnost obča
nov, delavcev in delovnih ljudi povzročajo nezainteresiranost organi
zacij za izboljšanje kakovosti, videza in trajnosti proizvodov in stori
tev. ,

Čeprav so bili osnovni pogoji za razvoj kakovosti neugodni, pa je 
bilo v preteklem obdobju več bolj ali manj uspešnih aktivnosti. V letu 
kakovosti 1972-1973 smo veliko govorili in pisali o kakovosti, nare
dili pa malo. Tudi pobuda v letih 1975-1976 za vsakoletno akcijo 
Mesec kakovosti je klavrno propadla. Niti na zvezni niti na republiški 
ravni nimamo nikogar, ki bi se profesionalno ukvarjal s planiranjem 
kakovosti ali z drugimi oblikami družbenega osveščanja za zagotav
ljanje kakovosti. Vse vrste potrošniških svetov pri nas životarijo, ena
ko primerjalno preizkušanje in ocenjevanje blaga in storitev (nekaj 
pozitivnih rezultatov so dosegli v Centru za potrošače v Beogradu in 
v Centru za napredek gospodarstva v Ljubljani).

V svetu so te dejavnosti veliko bolj razvite. V Veliki Britaniji »Bri- 
tish National Qualite des Produits Industriels« od leta 1975 poznamo 
švedsko in švicarsko ustanovo »Umbudsmana« in nemško »Stiftung 
Warentest«, pa avstrijski zlati znak kakovosti, v evropski gospodarski 
skupnosti pa imajo »Dangerous Products Interpol« s sedežem v Brus
lju. Te in podobne ustanove tudi v drugih razvitih državah s ciljem za
ščite potrošnika delujejo v smeri zagotavljanja in stalnega izboljševa
nja kakovosti. V Jugoslaviji poznamo pravzaprav samo mednarodni 
(uvoženi) znak za čisto ovčjo volno. Da pa seje tudi v Sloveniji že pred 
leti razmišljalo o tem, dokazujeta zaščitni znamki slovenskih vin, ki 
je dobro poznana, in štajerskega sadja (ta je praktično nepoznana). 
Prav sedaj pa potekajo aktivnosti Splošnega združenja lesarstva za 
uvedbo kolektivne zaščitne znamke za označevanje posebno kako
vostnih izdelkov in storitev.

Glede predloga tov. Bendlja, daje treba urediti in doseči na nivoju 
celotnega jugoslovanskega področja sisteme, kot so standardizacija, 
normativi, patenti, znak kvalitete itd. ter izpostaviti ustrezen in ak
tiven sistem sankcij proti kršiteljem, naj povemo, da smo zgoraj na
vedene sisteme zakonsko uredili v naslednjih zakonih:

1. Zakon o standardizaciji (Ur. list SFRJ, št. 38/77, spremembe in 
dopolnitve 11/80, do leta 1978 je veljal zakon o jugoslovanskih stan
dardih in normah kakovosti proizvodov) s podzakonskimi akti (stan
dardi, tehniški normativi, noime kakovosti, odredbe, itd.)

2. Zakon o merskih enotah in merilih (Ur. list SFRJ, št. 9/84) s pod
zakonskimi akti (metrološki pogoji, navodila, odredbe, pravilniki)

Poleg tega pa še v številnih zakonskih in drugih aktih, na primer:
- Zakon o kontroli predmetov in plemenitih kovin (Ur. list SFRJ, 

št. 58/81)
- Zakon o obligacijskih razmeijih (Ur. list SFRJ, št. 27/78) 
-Zakon o združenem delu (Ur. list SFRJ, št. 53/76, člena 46. in 68.,

posebno tudi členi 23, 24 in 78)
- Zakon o zaščiti izumov, tehničnih izboljšav in znakov razlikova

nja (Ur. list SFRJ, št. 34/81)
- Zakon o blagovnem prometu (Ur. list SRS, št. 21/77)
- Zakon o graditvi objektov (Ur. list SRS, št. 34/84)
- Politika standardizacije v Jugoslaviji (ZIS 16. 11. 1978)
- Družbeni dogovor o načinu in oblikah sodelovanja pri določanju 

splošne politike standardizacije in izboljšanja kakovosti proizvodov, 
del in storitev (Ur. list SFRJ, št. 11/83).

Naša zakonodaja pa žal zaostaja za potrebami in usklajenostjo z 
razvitimi državami glede predpisovanja tehničnih norm kakovosti iz
delkov in zato poskušajo večji sistemi ali panoge premostiti časovni 
zamik v predpisovanju standardov, hkrati pa doseči mednarodno pri
znanje svojih izdelkov v razvitih državah. Na tem področju so največ 
storile tiste delovne organizacije, ki so bile že od samega začetka pri
siljene v izvoz in v mednarodno sodelovanje. V teh so bili pripravljeni 
in tudi realizirani programi za izboljšanje kakovosti, velikokrat tudi 
kot posledica izkušenj na tujem trgu, visoko kakovostnih zahtev tujih 
partneriev za sodelovanje, pa tudi zavrnjenih pošiljk, reklamacij. Prav 
tako velja omeniti več posameznikov, ki šo svoje delo za napredek ka
kovosti realizirali predvsem združeni v republiških društvih za kako
vost (razen v Sloveniji, kjer ga ni) in povezani v zvezo teh društev.

Na področju kakovosti je v Sloveniji med najbolj aktivnimi Gospo
darska zbornica Slovenije. Pri Odboru za napredek dela in poslovanja 
deluje že 22 let Komisija za standardizacijo in kakovost. Nosilci po
sameznih aktivnosti v Komisiji so 5 do 10 članske delovne skupine. 
Stane delovne skupine so:
- za družbeno dogovaijanje in zakonodajo,
- za krožke in izboljšanje proizvodnje,
- za nomenklaturo materiala, »
- za zanesljivost izdelkov,
- za zagotavljanje kakovosti.

Odbor za napredek dela in poslovanja je aprila 1985 pripravil gra
divo »Kakovost - bistveni element naše gospodarske uspešnosti«. 
Gradivo je obravnavala Skupščina SR Slovenije, kije upoštevajoč sta
lišča in predloge Družbenopolitičnega zbora na sejah Zbora združe
nega dela in Zbora občin dne 27. novembra 1985 sprejela naslednja
pomembnejša stališča in sklepe:

1. Organizacije združenega dela morajo svoje samoupravne akte 
urediti tako, da bo v njih jasno razvidno, kdo je odgovoren za pred
laganje, izvajanje in spremljanje izvajanja politike kakovosti, kako se 
ta izvaja, opredeliti načine in oblike nagrajevanja kakovostnega in 
sankcioniranje slabega dela, izobraževanja delavcev in drugih ele
mentov, ki vplivajo na kakovost dela in odločanja.

2. Na zvezni ravni se mora pospešiti pripravo novega zakona o 
standardizaciji in izdelavo ter izdajanje potrebnih standardov in pred
pisov. Pri tem je treba v največji možni meri upoštevati mednarodno 
regulativo ter zagotoviti naše sodelovanje pri pripravi mednarodnih 
standardov in predpisov. V vsaki organizaciji pa si je treba prizade
vati, da bi bili kakovost, uporabnost, trajnost in videz izdelka Čimbolj- 
ši in zato izdelki tudi bolj konkurenčni.

Pospešiti je potrebno uvajanje znakov kakovosti in predlagati uved
bo posebnih priznanj za proizvajalce kakovostnih proizvodov.

3. GZS naj čimprej prouči možnost organiziranja informacijskega 
sistema za prenašanje pozitivnih izkušenj o dvigu kakovosti, o novih 
izumih in inovacijah doma in v svetu.

4. Za zaščito potrošnika se mora bolj uveljaviti sistem primerjalne
ga ocenjevanja kakovosti proizvodov široke potrošnje.

5. V okviru Socialistične zveze delovnega ljudstva naj se prouči vlo
ga in pomen potrošniških svetov, ki bi morali imeti večjo moč pri za
ščiti potrošnika.

Tudi v Sloveniji naj se ustanovi Društvo za zagotavljanje kakovosti.
6. Prouči naj se potreba in možnost ustanovitve republiškega druž

benega sveta za kakovost, ki naj bi spremljal in kontroliral vse aktiv
nosti na tem področju.

7. GZS in Izvršni svet Skupščine SR Slovenije naj redno, najmanj 
pa enkrat letno poročata Skupščini SR Slovenije o realizaciji teh sta
lišč in sklepov.

Naj povemo, daje bil prvi korak v smeri realizacije stališč in skle
pov Skupščine SR Slovenije že napravljen. V okviru GZS je bil 30. 1. 
1986 ustanovljen Svet za kakovost, ki je obravnaval vsa zgoraj nave
dena stališča in sklepe, poročilo o njihovi realizaciji pa bo pripravil 
na svoji 3. seji, ki bo v mesecu septembru.

Številne razprave in usmeritve dokazujejo, da se vse bolj zavedamo 
pomena kakovostnih dejavnikov gospodarjenja in tudi kakovosti pro
izvodnje, storitev in zlasti kakovosti poslovanja in odločanja. Posto
poma se začenja uvajati tudi takšna ekonomska politika, ki gospodar
ske rezultate in medsebojne odnose delavcev v združenem delu po
stavlja v realnejše okvire na osnovi v svetu uveljavljenih kakovostnih
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zakonitosti. Razvoj v svetu v zadnjem času temelji na izboljšanju ka
kovosti na vseh ravneh. Zavestno smo se odločili za sodelovanje z raz
vitim svetom in za vključevanje v mednarodno delitev dela ter za večji 
in hitrejši prodor na tuje tige, zato je tudi za naš razvoj stalno izbolj
ševanje kakovosti imperativ. Slovenija je razmeroma majhna z zelo 
specifičnimi in tudi omejenimi razvojnimi možnostmi, prav to pa še 
posebej narekuje orientacijo v čim boljšo kakovost.

Predsednica 
Komiteja za družbeno planiranje 

in družbenoekonomski razvoj 
Nina JEVŠNIK

Franc Bandelj, delegat KS Zadvor, je na skupnem zasedanju zborov 
občinske skupščine dne 15. julija 1986 postavil naslednje delegatsko 
vprašanje:

Na področju občine je več zapuščenih gramoznic, ki ne služijo ni
čemur.

Predlog:
Gramoznice, iz katerih se material ne bo več črpal, se zasujejo s ko

munalnimi odpadki in pepelom iz Toplarne ter usposobijo za kme
tijsko ali drugo rabo. Strošek je ničen glede na korist.

Občinski komite za urbanizem, gradbeništvo in varstvo okolja je 
pripravil naslednji odgovor:

Lastniki oziroma upravljale! opuščenih gramoznic morajo le te sa
nirati v skladu s pogoji dovoljenja, katerega so si morali pridobiti pred 
pričetkom eksploatacije gramoza.

Tako se pripravlja sanacijski program za gramoznico SCT-Obnova 
ob Litijski cesti, ki bo predpisal način sanacije te gramoznice. Opuš
čena gramoznica ob Gramozni poti, katero je uporabljalo GP Tehni
ka, se do nadaljnega ne sanira, zaradi predvidene gradnje vojne bol
nice na tem območju. Manjše opuščene gramoznice v lasti občanov 
le ti sanirajo v skladu s pogoji dovoljenja občinskega upravnega orga
na, v kolikor zaprosijo za sanacijsko dovoljenje. Nadzor kot tudi za
htevo, da se morajo opuščene gramoznice sanirati, pa izda posamez
nim lastnikom mestna uprava inšpekcijskih služb. Nikakor pa se ne 
smejo gramoznice zasipavati s komunalnimi odpadki in pepelom iz 
Toplarne zaradi zaščite podtalnice.«

PREDSEDNIK
OBČINSKEGA KOMITEJA ZA URBANIZEM, 

GRADBENIŠTVO IN VARSTVO OKOLJA
Stane MIKUŽ

- sklical je tajnike KS ali poveljnike oz. načelnike vseh štabov CZ 
v KS, glede na dosegljivost, jih seznanil z nastalo situacijo in jim vročil 
obvestilo o prepovedi. Predstavnike KS je zadolžil, da preko noči iz
delajo sezname gospodinjstev in gospodarstev, ki se preskrbujejo s pit
no vodo iz kapnic

- v OŠCZ je uvedel stalno dežurstvo, ki je veljalo do preklica,
- OŠCZ je redno seznanjal o nastali situaciji podpredsednika IS,
- o sprejetih ukrepih je štab redno obveščal republiški in mestni 

center za obveščanje.
OŠCZ je na podlagi podatkov KS ugotovil, da se iz kapnic pre

skrbuje ca. 60 gospodinjstev. Na območju občine je bilo izpraznjenih, 
očiščenih in ponovno napolnjenih 16 kapnic, voda pa seje redno do
važala tudi v ostale kapnice po p edhodnem obvestilu s strani krajevne 
skupnosti. Stroške za izpraznitev in čiščenje kapnic ter prevozov pitne 
vode - 430 m3 je kril Izvršni svet Skupščine občine Ljubljana Moste- 
Polje iz sredstev rezervnega sklada občine.

V primerih, ko so posamezniki sami naročali čiščenje kapnic in 
prevoz pitne vode, so bili plačniki sami, kajti niso se vključili v orga
nizirano akcijo preko svoje krajevne skupnosti oziroma OŠCZ.

, V akcijo čiščenja kapnic in dovozov pitne vode pa OŠCZ ni vključil 
■ počitniških objektov, tako da so bili lastniki le-teh samoplačniki.

Poleg teh ukrepov je OŠCZ izvajal tudi druge ukrepe-meritve, or
ganizacijo zagotovitve krme za živino (KS Dolsko), izvajal nadzor nad 
ukrepi po KŠ, jemal vzorce vode in mleka in dajal informacije kra
janom.

Na podlagi izkušenj ugotavljanja posledic nesreče, meritev in rezul
tatov raziskav ter ostalih izvedenih ukrepov je OŠCZ pripravil pred
log ukrepov, ki jih je potrebno realizirati, da bi v bodoče še uspešneje 
ukrepali v primeru takih ali 'podobnih nesreč.

V nadaljevanju bi tovarišu delegatu odgovorili, da imamo kapnice 
na območju KS Lipoglav-del, Zadvor-del, Besnica-del in Klopce-del.

Podatke o številu prebivalcev, ki pijejo vodo iz kapnic, imajp kra
jevne skupnosti.

Ob podobnih onesnaževanjih zraka bomo ukrepali enako kot v pri
meru jedrske nesreče v Černobilu s tem, da bomo upoštevali spozna
nja in dodatne ukrepe, ki jih je pripravil OŠCZ. Stroške v takih pri
merih krije občina iz sredstev, ki so namenjena za elementarne nes
reče. Seveda pa je v takih primerih nujno, da se krajani za pomoč ob
rnejo na svojo krajevno skupnost in krajevni štab civilne zaščite, kajti 
le v tem primeru lahko OŠCZ organizirano izvede sanacijske ukrepe.

V tem odgovoru ne dajemo podrobne ocene štabom CZ v krajevnih 
skupnostih, lahko pa še iz poročila skupščini občine ugotovimo, daje 
OŠCZ deloval pravočasno in učinkovito in daje bil med boljšimi v 
Sloveniji.«

PREDSEDNIK
OBČINSKEGA KOMITEJA ZA URBANIZEM, 

GRADBENIŠTVO IN VARSTVO OKOLJA 
. Stane MIKUŽ

Franc BANDELJ, delegat KS Zadvor, je na skupnem zasedanju 
zborov občinske skupščine dne 15. julija 1986 postavil naslednje de
legatsko vprašanje:

»Ob černobilskem onesnaženju ozračja (25/4 - 10/5-1986) smo 
ugotovili:

7 v občini Ljubljana Moste-Polje je večje število družin, ki uporab
ljajo za pitje vodo iz kapnic

-stroške črpanja iz kapnic in stroške dovoza nekontaminirane vode 
so morale po dnevnih cenah te družine same pokriti

- akcija črpanja in dovoza vode je bila stihijska in prepozna.

Na skupnem zasedanju zborov občinske skupščine dne 15. julija 
1986 je delegacija krajevne skupnosti Sotočje in 25. maj postavila na
slednje delegatsko vprašanje:

»V Štepanjskem naselju imamo že 10 let barakarsko naselje kljub 
temu, da so naši delegati že v prejšnjem mandatnem obdobju sezna
nili javnost z omenjenim problemom. Nikjer ni razvidno, da bo ome
njeno barakarsko naselje v doglednem času odpravljeno. Zahteva se, 
da se vse to vnese v dokumente in ugotovi, kdo je kriv, da se ta pro
blem še ni začel reševati?«

Vprašanja:
Koliko in kje so na področju občine družine, ki jim je edini vir pitne 

vode kapnica? Koliko otrok pije to vodo?
Kako bomo ukrepali ob podobnih onesnaženjih zraka in preko nje

ga kapnic v bodoče?
Kdo bo pokril stroške oziroma zaščitil interes uporabnikov kapnic 

v takih primerih?
S kakšno prioriteto bomo reševali in ali jo bomo dali tej, za človeka 

v času vesoljske tehnike, osnovni pravici do zdrave pitne vode?

Občinski komite za urbanizem, gradbeništvo in varstvo okolja je 
pripravil nasledili odgovor:

»Republiški štab za civilno zaščito je dne 30. 4. 1986 poslal depešo 
v zvezi z vplivom imisij zaradi jedrske nesreče v Černobilu. Poveljnik 
OŠCZ občine Ljubljana Moste-Polje jc takoj po seznanitvi depeše 
sklical operativni sestav OŠCZ in pričel takoj izvajati naslednje ukre
pe:

- v skladu z vsebino depeše je štab izdelal obvestilo o prepovedi 
uporabe deževnice za prehrano ljudi in napajanje živine,

- aktiviral je vodstvo občinske gasilske zveze in ga zadolžil, da za
gotovi vsa možna sredstva za prevoz vode na ogrožena območja KS 
Dolsko, Klopce, Besnica, dej Lipoglava in del Zadvor. Vodo dovažajo 
gasilska društva Dolsko, Senožeti, Šmartno, Kašelj, Bizovik in Sostro,
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Občinski komite za urbanizem, gradbeništvo in,varstvo okolja je 
pripravil naslednji odgovor:

»Barakarsko naselje na Litijski cesti 81 a imamo evidentiramo od 
njegovega nastanka. Po naših podatkih je prebivalo v tem naselju 8 
družin, stanje v letu 1986 pa bo znano šele v drugi polovici meseca 
septembra 1986, ko bo izvršen ponovni popis v tem naselju. Barakar
sko naselje Litijska 81 a je v seznamu barakarskih naselij, katera naj 
bi se odstranila v srednjeročnem obdobju 1986-1990. Ta naselja so 
Zaloška 181 a, Potrčeva 20, Sneberska 133, Pot v Podgorje 29 in Li
tijska 81 a.

V resoluciji o politiki uresničevanja družbenega plana občine. 
Ljubljana Moste-Polje za obdobje 1986-1990 v letu 1986 in v druž
benem planu občine za obdobje 1986-1990 imamo v poglavju »sta
novanjsko gospodarstvo« sprejeto nalogo, da bomo skupaj z OZD 
nadaljevali z odpravo še preostalih barakarskih naselij v občini, kar 
pa bo odvisno od dogovarjanja in združevanja sredstev s strani OZD, 
kjer so zaposleni prebivalci teh barak. V letu 1986 je bilo kot prvo ba
rakarsko naselje odpravljeno naselje na Zaloški 181 a.

_ PREDSEDNIK
OBČINSKEGA KOMITEJA ZA URBANIZEM, 

GRADBENIŠTVO IN VARSTVO OKOLJA
Stane MIKUŽ



Izvršni svet skupščine občine Ljubljana Moste-Polje je na 15. seji 
19. avgusta obravnaval odgovore na delegatska vprašanja tov. Band
lja, delegata KS Zadvor, glede kvalitete naših proizvodov, opuščenih 
gramoznic in ukrepov ob onesnaženju zraka po nesreči v Černobilu 
m podobnih onesnaženjih ter odgovor na vprašanje delegacije KS So
točje in 25. maj glede barakarskega naselja ter sprejel naslednji

SKLEP

Izvršni svet soglaša z odgovori na delegatska vprašanja tov. Bandlja 
in delegacije KS Sotočje in 25. maj, kot sojih pripravili na Občinskem 
komiteju za družbeno planiranje in družbenoekonomski razvoj in na 
Občinskem komiteju za urbanizem.

PODPREDSEDNIK 
IZVRŠNEGA SVETA 

Jože LESKOVŠEK

Na seji družbenopolitičnega zbora občinske skupščine Ljubljana 
Moste-Polje, dne 28.5.1986, je delegat Andreja VLAHOVIČ dal na
sledijo delegatsko pobudo:

»V občini Ljubljana Moste-Polje naj se organizirajo vsi družbeni in 
strokovni dejavniki na področju štipendiranja in s svojo aktivnostjo 
prispevajo k pospeševanju sklepanja samoupravnega sporazuma o 
štipendiranju v tistih organizacijah m skupnostih, ki tega do sedaj še 
niso storile.

Hkrati naj se napravi analiza, s katero bi ugotovili vzroke, zaradi 
katerih ni bila dosežena zadostna večina pri sklepanju omenjenega 
samoupravnega sporazuma.«

Občinski komite za družbene dejavnosti je v sodelovanju s Strokov
no službo pri skupnosti za zaposlovanje, SIS-om za zaposlovanje ob
čine Moste-PoUe pripravil naslednji odgovor:

Republiški sporazum o štipendiranju je bil kot delovno gradivo ob
ravnavan dne 26. decembra 1985 ter posredovan skupščinam skup
nosti za zaposlovanje v občinah s priporočilom, da ga preoblikujejo 
v predlog in zastavijo akcijo sprejemanja. Ne v temeljnih izhodiščih 
in kriterijih, ampak vendar nekoliko spremenjen, je bil sprejet na 
organih za štipendiranje. Na osnovi dogovora vseh nosilcev akcije 
mesta Ljubljane je bil sporazum posredovan s paketom planskih do
kumentov konec februarja. Distribucijo je vršil izvršni svet mesta 
Ljubljane. Ugotovili smo, daje bil na prvi strani izpuščen naslov, kar 
je povzročilo, da so nekatere organizacije pri površnem pregledu ta 
sporazum spregledale. Nadalje je bilo premalo poudarjeno, da spora
zum ne predstavlja novih finančnih obremenitev družbenega dela.

Kljub velikemu prizadevanju in urgencah je kasnilo podpisovanje 
SS o štipendiranju v ljubljanskih občinah, kar pripisujemo delno 
temu, da so bili ti sporazumi posredovani skupno s sporazumi o te
meljih plana (predvsem SIS mat. proizvodnje) in kasnitve v distribu
ciji.

Ko je skupščina skupnosti za zaposlovanje sprejemala ugotovitveni 
sklep, je bilo ugotovljeno, da poteka podpisovanje prepočasi. Procent 
sprejetja, ki je bil ugotovljen na skupščini zveze za zaposlovanje SRS
22. maja, je bil 52 %.

SIS za zaposlovanje občine Ljubljana Moste-Polje je na osnovi sez
nama OZD v občim tekoče spremljal podpisovanje pristopnih izjav 
k sporazumu o štipendiranju. V marcu in ponovno v aprilu je bila po
sredovana pismena urgenca vsem OZD s pristopnimi izjavami. Na 
prvi seji skupščine SIS za zaposlovanje občine Ljubljana Moste-Polje
14. maja 1986 je bila delegatom posredovana informacija, daje izmed 
175 podpisnikov pristopilo k SaS o štipendiranju 80 podpisnikov ali 
40,8 %. Zaradi nizkega procenta podpisnikov je skupščina prek svojih 
delegatov dala pobudo, da v svojih delovnih sredinah pospešijo ob
ravnavo omenjenega sporazuma.

Na osnovi seznamov smo tudi telefonično urgirali v OZD.
Prav tako je bil s strani strokovne službe v marcu na seji zbora zdru

ženega dela ob sprejemanju sprememb DD o štipendijski politiki de
legatom posebej izpostavljena nujnost hitrejšega podpisovanja SaS o 
štipendiranju.

Kljub permanentnim telefoničnim urgencam od tedaj dalje je tre
nutno stanje podpisa 82,3 %.

Do 30. 7. 1986 ni podpisalo SaS o štipendiranju, ali pa niso posre
dovale pristopnih izjav 22 OZD v občini Ljubljana Moste-Polje.

Občinski svet ZS Ljubljana Moste-Polje pa nam je na isto delegat
sko pobudo odgovoril naslednje:

1. Na posvetih predsednikov izvršnih odborov osnovnih organiza
cij ZS, sindikalnih konferenc in konferenc osnovnih organizacij ZS, 
smo s temeljito obrazložitvijo predstavili vsebino in pomen SaS pred
vsem pa SaS, h katerim mora pristopiti več kot 2/3 udeležencev (med 
njimi je bil kot najpomembnejši izpostavljen SaS o štipendiranju). Po

sveti na to temo so bili opravljeni januarja, aprila in maja. Hkrati z 
obrazložitvami in pozivom ter zadolžitvami in urgencami so bili 
predsedniki IO OO ZS sprotno seznanjeni s stanjem pristopov in po
imenskimi OZD, ki še niso obravnavale, sprejele oz. dostavile pri
stopne izjave.

2. V petih (5) sindikalnih informacijah člani - prejmejo jih vse OO 
ZS, sindikalne konference in konference OO ZS in člani vseh odborov 
in komisij - skupno 350 do 400 izvodov - so bila podana natančna 
pisna navodila za vodenje aktivnosti in sprotno obveščanje o stanju 
pristopnih izjav ter dodatne obrazložitve o nujnosti obravnav in pri
stopov k SaS o temeljih planov za vse SIS - posebej SaS, za katere je 
potrebna 2/3 večina pristopnih izjav.

Za te aktivnosti so bile potrebne tudi sprotne povezave s konjiteja 
za DD zaradi sprotnega ažuriranja seznamov in preverjanja zagotav
ljanj OZD z evidenco o prispelih pristopnih izjavah.

3. Sprotno komuniciranje in dogovarjanje za spodbujanje akcije 
obravnav v okviru družbenopolitičnih organizacij občine, predvsem 
usklajevanje skupnih aktivnosti v okviru OK SZDL, aktivna udeležba 
članov občinskega sveta ZS, predsednikov odborov in svetov na sek
cijah o tej problematiki. To skupno aktivnost vseh političnih dejav
nikov smo (organizator OK SZDL) uresničevali tudi na aktivih, sejah 
in posvetih s poslovodnimi organi v občini v mesecu decembru, mar
cu in juniju - dvakrat.

4. Največ aktivnosti in časovne obremenitve so terjali posebni 
obiski ob vodenih in organiziranih aktivnostih občinskega sveta ZS in 
kluba samoupravljalcev občine kot so: »zaključni računi - 85«, volil
ne inštruktaže, temeljne kandidacijske konference, volitve, obravnave 
kritične analize političnega sistema socialističnega samoupravljanja 
ter posebni obiski v OZD v ta namen, npr. Papirnica Vevče, Saturnus, 
Totra, HP Kolinska, TOZD Kuprod, Emdni, itd., ter stalni telefonski 
stiki s predsedniki OO ZS in strokovnimi ter poslovodnimi delavci v 
OZD, kjer SaS še niso obravnavali oz. niso dostavili ustreznih pristop
nih izjav, ter preveijanje dostave v obeh komitejih.

Predsedstvo mestnega sveta ZS Ljubljana je sprotno spremljalo vse 
aktivnosti občinskih svetov v Ljubljani - usklajevalo in ažuriralo po
datke na nivoju občinskih svetov in Mestnem svetu ZS Ljubljana in 
na 6. seji dne 10. julija 1986 še enkrat, tako kot na nekaterih sejah 
predhodno, celovito obravnavalo problematiko sprejemanja SS o te
meljih planov SIS.

Med drugimi ugotovitvami je izreklo pohvalo vsem občinskim sve
tom v Ljubljani za vztrajno in naporno akcijo in nenehne napore pri 
spodbujanju OZD za obravnavo in sprejem SaS o temeljih planov

Predsedstvo Mestnega sveta ZS Ljubljana je menilo, da so le usk
lajene in vztrajne aktivnosti vseh družbenopolitičnih organizacij bile 
zagotovilo, da so OZD obravnavale in sprejemale navedene SaS.

Predsednica 
Občinskega komiteja 

za družbene dejavnosti 
Marijana ŠTURBEJ

Izvršni svet skupščine občine Ljubljana Moste-Polje je na 14. seji 
12. avgusta 1986 obravnaval zgoraj navedeni odgovor in sprejel na
slednji

SKLEP

Izvršni svet soglaša z odgovorom, kot ga je v zvezi s pobudo tov. An- 
drije Vlahoviča pripravil Občinski komite za dnižbene dejavnosti.

PODPREDSEDNIK 
IZVRŠNEGA SVETA 

Jože LESKOVŠEK

Na 4. seji zbora krajevnih skupnosti dne 25. junija 1986 je delega
cija KS Moste postavila naslednje delegatsko vprašanje:

»Več kot razvidno je, da se izgradnja podhoda še vedno ni pričela, 
čeprav je bilo prek sredstev javnega obveščanja (TV reportaža, Obzor
nik ljubljanskega območja, petek, dne 17. 5. 1985 ob 18.25 uri) s stra
ni predstavnika ZG zagotovljeno, da se bo pričel graditi podhod v je
seni 1985. Ker se počasi, a nezadržno bliža jesen 1986,' bi morali na
tančno in javno izvedeti, kdaj.se bi izgradnja začela, kje so še zadržki 
in problemi. Odgovor naj bi bil objavljen v Naši skupnosti, saj bi za
nimal širšo javnost (KS Moste, KS Selo in KS Zeleno jamo).«

Občinski komite za urbanizem, gradbeništvo in varstvo okolja je 
pripravil naslednji odgovor:

»Občinski komite za urbanizem, gradbeništvo in varstvo okolja je 
postavljeno vprašanje posredoval Železniškemu gospodarstvu, Zavod
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za investicije Ljubljana, ki je investitor gradnje podhoda. Dne 11.8. 
1986 je investitor poslal upravnemu organu odgovor, ki ga v celoti po
sredujemo (priloga k odgovoru). Iz podanega odgovora je razvidno, da 
se pričetek del predvideva v novembru 1986. Do tega roka je potrebno 
dokončati izdelavo projektov z ustreznimi soglasji pristojnih organov 
in organizacij ter pridobiti gradbeno dovoljenje. Roki za te posamez
ne faze so opredeljeni v odgovoru investitorja.

Glede postopkov izdaje potrebnih dovoljenj za gradnjo podhoda je 
potrebno poudariti, da so za izdajo le-teh pristojni republiški organi 
(za izdajo lokacijskega dovoljenja Republiški komite za varstvo oko
lja in urejanje prostora, za izdajo gradbenega dovoljenja Republiški 
komite za industrijo in gradbeništvo).

Tukajšnji upravni organ je sodeloval v postopku izdaje lokacijskega 
dovoljenja tako, da je na podlagi pooblastila Republiškega komiteja 
za varstvo okolja in urejanje prostora zaslišal vse prizadete stranke ter 
sodeloval pri izdelavi lokacijske dokumentacije in zbiranju soglasij. V 
postopku izdaje gradbenega dovoljenja pa upravni organ ne sodeluje 
oziroma gradbeno dovoljenje izda Republiški komite za industrijo m 
gradbeništvo na podlagi tehnične dokumentacije, ki jo predloži inve
stitor.«

PREDSEDNIK
OBČINSKEGA KOMITEJA ZA URBANIZEM, 

GRADBENIŠTVO IN VARSTVO OKOLJA
Stane MIKUŽ

Železniško gospodarstvo Zavod za investicije Ljubljana je poslalo 
naslednji dopis:

- Pogodba še ni podpisana, naročeno projektiranje takoj po prido
bitvi lokacijske odločbe

- LO pridobljena 3. 3. 1986 (lokacijska odločba)
- Projekti so v zaključni fazi
- PZI - komplet bo do 10. 9. 1986 (Projekt za izvedbo)
- Revizija projekta do 30. 9. 1986
- Vzporedno pridobitev soglasij k gradbenemu dovoljenju in po

nudb za izvedbo do 25. oktobra 1986
- Potrdilo SDK - o finančnih sredstvih
- Vloga za gradbeno dovoljenje in pridobitev - do 20. nov.
- Predvideni pričetek del v novembru 1986 po podpisu pogodbe in 

pridobitvi fin. sredstev.

Direktor 
Emil KRIVEC, gr. ing.

Na 4. seji zbora krajevnih skupnosti dne 25. junija 1986 je delega
cija KS Moste postavila naslednje delegatsko vprašanje:

Iz delegatske tribune št. 9 - oktober 1985, je razvidno, da SGP Pio
nir TOZD Gradbeni sektor na obstoječi lokaciji nima prostorskih 
možnosti za razvoj, sedaj pa se njihov objekt dograjuje, za kar veijetno 
obstojijo tehtni razlogi, ki pa jih žal ne poznamo. Zanima nas in bi že
leli točen odgovor, ali novi objekt ne bo oviral izgradnje podhoda pod 
železniško progo oziroma njegovih dostopnih poti.

Občinski komite za urbanizem, gradbeništvo in varstvo okolja je 
pripravil naslednji odgovor:

»Prizidava poslovnega objekta SGP Pionir na Partizanski ulici kot 
funkcionalna dopolnitev obstoječe stavbe, ki ne predstavlja širitev de
javnosti podjetja, je usklajena z bodočo izgradnjo podhoda pod želez
niško progo v podaljšku Proletarske ulice.

Že v fazi izdaje lokacijskega dovoljenja za predmetno gradnjo je 
ugotovljeno na podlagi izdelanih lokacijskih dokumentacij št.: LD 
31492 za gradnjo podhoda in št.: LD 31904 za gradnjo prizidka, da 
se območje obdelave podhoda končuje na severnem robu Ulice
15. aprila, območje obdelave prizidka poslovnega objekta na južnem 
robu ulice 15. aprila in sta torej med seboj ločeni oziroma usklajeni.«

Priloga: mnenje ŽIL-a TOZD Urbanizem LUZ z dne 9. 12. 1985.

PREDSEDNIK
OBČINSKEGA KOMITEJA ZA URBANIZEM, 

GRADBENIŠTVO IN VARSTVO OKOLJA
Stane MIKUŽ

ZIL, TOZD Urbanizem - LUZ Kardeljeva ploščad 23 je dne 9.12. 
1986 posredoval naslednje mnenje k usklajenosti LD 31904 in LD 
31492:

»Na vašo vlogo št. 351-891/85-06/TIS z dne 25. 11. 1985 vam da
jemo naslednje strokovno mnenje.
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Pri pregledu izdelanih lokacijskih dokumentacij 31492 za podhod 
pod železniško progo Zagreb-Sežana v podaljšku Proletarske ulice in 
31904 za prizidavo in nazidavo poslovnega objekta SGP Pionir ugo
tavljamo, da območje obdelave podhoda končuje na severnem robu 
Ulice 15. aprila in območje obdelave prizidka poslovnega objekta 
SGP Pionir na južnem robu Ulice 15. aprila in torej ne posegata ne
posredno v skupno območje obdelave in sta torej med seboj ločeni in 
tudi na ta način usklajeni.

Z ozirom na ugotovitev je možno voditi oba lokacijska postopka.
Nadalje ugotavljamo, daje usklajen tudi potek predvidenega plina 

0 200, ki poteka po Proletarski in pod podhodom in je v izdelavi LD 
31721.«

Pomočnik direktorja 
M. Flajs, dipl. ing. kom.

Na skupnem zasedanju zborov občinske skupščine dne 15. julija 
1986 je delegacija KS Klopce postavila naslednje delegatsko vpraša
nje:

»Kaj je z vzdrževanjem lokalne ceste Kamnica-Križevska vas in 
kdaj bodo zaključena dela pri sanaciji plazu na cesti v Zagorici?

Utemeljitev: Ta cesta v letu 1986 ni vzdrževana. Na cesti je nare
jeno odvodnjavanje, a so jarki in jaški zasuti z zemeljskimi plazovi in 
kamenjem. Prečni prepusti so tako zamašeni, da jih bo v nekaterih 
krajih potrebno prekopati, če jih bomo hoteli očistiti. Na cesti nasta
jajo jarki. Voda teče po cesti in razdira cestišče. Na več krajih je cesta 
zožena zaradi zemeljskih plazov, zato postaja promet vse bolj neva
ren. Na cesti se dela gospodarska škoda. Na več krajih je izrabljena do 
spodnjega sloja. Vzdrževalec ceste kljub pisnemu opozorilu krajevne 
skupnosti Klopce ničesar ne pokrene z izgovorom, da ni denarja. Na 
drugih manj pomembnih cestah pa izvaja dela. Sanacijska dela plazu 
na cesti v Zagorici so se izvajala v drugi polovici leta 1985, delo ni bilo 
končano, čeprav je bilo plačano. Po večkratnih urgencah krajevne 
skupnosti Klopce se je zastopnik cestnega podjetja Ljubljana, enota 
Litija tov. Šavar na seji sveta KS Klopce, dne 28. 11. 1985, obvezal, 
da bo sanacija plazu končana takoj, ko bodo dopuščale vremenske 
razmere, a do danes še ni končana.«

Občinski komite za urbanizem, gradbeništvo in varstvo okolja je 
pripravil naslednji odgovor:

»Zaradi stalnih pritožb glede vzdrževanja lokalne ceste Kamni
ca-Križevska vas, je občinski komite za urbanizem, gradbeništvo in 
varstvo okolja dne 21.8. 1986 na sedežu krajevne skupnosti Klopce 
sklical razgovor, pri katerem so bili prisotni predstavniki krajevne 
skupnosti, Cestnega podjetja Ljubljana in našega komiteja. Ugotov
ljeno je bilo, daje potrebno na cesti izvršiti večja redna vzdrževalna 
dela, in to nasip ceste v ovinkih in na ostalih odsekih po potrebi, stroj
no čiščenje kanalov ob cesti in gradnje ceste takoj, ko to dopuščajo vre
menske razmere. Na odseku ceste v Zagorici, kjer so se izvajala sana
cijska dela, bo izvajalec del Cestno podjetje Ljubljana namestil pokro
ve na vtočnih jaških, popravil niveleto z nasutjem in popravil asfaltno 
muldo. Vsa dela, razen gradnja, bodo izvršena do 30. 8. 1986.

Isto tako je bilo ugotovljeno, da je za vzdrževanje te ceste v letu 
1986 namenjeno po planu 1.563.141 din. Za zimsko službo je bilo po
rabljenih 1.455.225 din, tako da je za redno vzdrževanje zmanjkalo 
sredstev in se bodo morala vsa dela financirati iz sredstev drugih cest.«

PREDSEDNIK
OBČINSKEGA KOMITEJA ZA URBANIZEM, 

GRADBENIŠTVO IN VARSTVO OKOLJA
Stane MIKUŽ

Izvršni svet skupščine občine Ljubljana Moste-Polje je na 16. seji 
26. avgusta 1986 obravnaval odgovore na delegatska vprašanja in 
sprejel naslednji

SKLEP

Izvršni svet soglaša z odgovori na delegatska vprašapja glede pod
hoda pod železniško progo v podaljšku Proletarske ulice, glede vzdr
ževanja lokalne ceste Kamnica-Križevska vas in glede dograditve ob
jekta SGP Pionir na Partizanski ulici, kot jih je pripravil Občinski ko
mite za urbanizem, gradbeništvo in varstvo okolja.

PREDSEDNIK 
IZVRŠNEGA SVETA 

Miro SOTLAR



OBJAVE ]
Izvršni svet skupščine občine Ljubljana Moste-Polje je na 

14. seji 12. avgusta 1986 sprejel naslednji

UGOTOVITVENI SKLEP
Izvršni svet ugotavlja, daje Dogovor o temeljih družbenega 

plana občine Ljubljana Moste-Polje podpisalo več kot 50 od
stotkov udeležencev ip je zato veljaven.

Ugotovitveni sklep se objavi v Delegatski tribuni.

PODPREDSEDNIK 
IZVRŠNEGA SVETA 

Jože LESKOVŠEK

BELEŽKE:



BELEŽKE:



BELEŽKE:
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VSEBINA
GRADIVO ZA SEJE ZBOROV OBČINSKE 
SKUPŠČINE
Problematika in razvojna vprašanja gostinstva v občini Ljubljana Moste-Polje

Problematika štipendiranja v občini Ljubljana Moste-Polje glede na njene 
razvojne možnosti

Predlog družbenega dogovora o priznavalninah udeležencev NOV

Poročilo o delu začasnega kolegijskega poslovodnega organa v OŠ Jože 
Moškrič, Ljubljana v drugem trimesečju

Predlog sklepa o podaljšanju začasnega ukrepa družbenega varstva v OŠ Jože 
Moškrič

Predlog odloka o spremembi odloka o ustanovitvi upravnih družbenih svetov

Poročilo o uresničevanju sklepov in stališč občinske skupščine za obdobje 
januar-junij 1986

Osnutek periodičnega načrta dela zborov občinske skupščine za obdobje 
oktober-december 1986

KADROVSKE ZADEVE

ZAPISNIKI SEJ ZBOROV

10

13

16

17

18

18

20

20

22

3

Zapisnik skupnega zasedanja zbora združenega dela (4. seja) in zbora krajevnih
skupnosti (4. seja) z dne 25. junija 1986 22

Zapisnik 4. seje družbenopolitičnega zbora z dne 25. junija 1986 24

Zapisnik skupnega zasedanja zbora združenega dela (5. seja), zbora krajevnih
skupnosti (5. seja) in družbenopolitičnega zbora (5. seja) z dne 15. julija 1986 26

ODGOVORI NA VPRAŠANJA DELEGACIJ si
OBJAVE 37

DELEGATSKO TRIBUNO izdaja občinska skupščina in skupščine samoupravnih interesnih skupnosti 
občine Ljubljana Moste-Polje, Ljubljana, Proletarska c. 1. Uredniški odbor: Vitomira CANJKO, Slavko 
GERLICA. Polde KOŽAR, Tihomir PINTER in Erika RAČ1Č-ŠIFT. Glavni in odgovorni urednik: Eri
ka RAČIČ-ŠIFT. Tehnični urednik: Polde KOŽAR. Rokopisov ne vračamo. Uredništvo: Proletarska c. 
I II, tel. št. 441-660 in 441-544. Priprava za tisk: Dnevnik - BEP. Tisk: Tiskarna Ljudske pravice, Ljub
ljana. Glasilo prejemajo brezplačno delegati zborov občinske skupščine in zborov skupščin občinskih sa
moupravnih interesnih skupnosti. Oproščeno prometnega davka po mnenju Sekretariata za informacije 
\ Izvršnem svetu Skupščine SR Slovenije, št. 421-1/72 - z dne 8. 6. 1977.
Tiskano v nakladi 5000 izvodov.


